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EDITORIAL

Γελάει το σύμπαν 
με το παρατράγουδο

από το Μαϊάμι 
ΣΕΛ. 2

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

#VIRAL

ΣΕΛ. 10με τη Μαρία Δεδούση

Ο χειμώνας 
της πείνας

Γράφουν

ΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ
Τα αυτονόητα 
ξεχάστηκαν…

XΡΙΣΤΟΣ Χ. ΛΙΑΠΗΣ
Η «έμπειρη 
αθωότητα» και η ηθική 
επανεκκίνηση μιας πνιγμένης, 
αποκλεισμένης Ελλάδας

ΣΕΛ.  20-21

ΣΕΛ.  12-13

ΣΕΛ.  16-17

ΑΦΡΟΔIΤΗ
ΚΡAΒΑΡΗ
Υπεύθυνη Επικοινωνίας και
Digital Media της Γραμματείας
Παραγωγικών Τομέων της ΝΔ

«ΤΟ ΦΑΙΝOΜΕΝΟ ΚΑΣΣΕΛAΚΗ
ΦΟYΣΚΩΣΕ ΚΑΙ ΘΑ ΞΕΦΟΥΣΚΩΣΕΙ 
ΠΟΛΥ ΓΡΗΓΟΡΑ»

«ΠΑΝΤΑ ΕΙΜΑΙ ΣΤΗΝ ΠΡΩΤΗ
ΓΡΑΜΜΗ ΚΑΙ ΕΚΕΙ ΠΟΥ
ΥΠΑΡΧΕΙ ΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ»

ΜΑΝΩΛΗΣ 
ΚΑΡΑΜΗΤΣΟΣ
Υποψήφιος δήμαρχος Ύδρας 

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ E I Σ

ΕΚΛΟΓΕΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ

Η ΝΔ έχει 
γυρίσει την πλάτη
στον Βασίλη Ζορμπά

ΣΕΛ.  9

ΚΕΝΤΡΙ  Τι είπαν Μητσοτάκης - Κικίλιας στο χθεσινό τετ α τετ ΣΕΛ. 9

ΑΝΑΒΟΛΗ 
ΤΟΥ ΑΝΑΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΥ

Ποιες ημερομηνίες
«κυκλώνει» 

ο πρωθυπουργός

TASK FORCE 
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ - ΕΕ

Πού και πώς 
θα δοθούν τα χρήματα

για την αναγέννηση 
του Κάμπου

TASK FORCE 
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ - ΕΕ

Πού και πώς 
θα δοθούν τα χρήματα

για την αναγέννηση 
του Κάμπου

ΕΚΤΕΛΕΣΗ ΤΟΥΡΚΩΝ 
ΣΤΗ ΛΟΥΤΣΑ

Red Kit vs Daltons
και το συμβόλαιο θανάτου

του 1,5 εκατ. ευρώ

ΣΕΛ. 28ΣΕΛ. 6ΣΕΛ. 3

ΗΘΙΚΗ ΚΑΙ ΘΕΣΜΙΚΗ ΚΑΤΑΠΤΩΣΗ

Ναύαρχος-κομπάρσος
του Κασσελάκη

Ευτελίζει τον τίτλο του πρώην αρχηγού ΓΕΕΘΑ 
και το κύρος των Ενόπλων Δυνάμεων
Ευτελίζει τον τίτλο του πρώην αρχηγού ΓΕΕΘΑ 
και το κύρος των Ενόπλων Δυνάμεων

ΣΕΛ. 3

ΣΕΛ. 28

ΣΕΛ. 4-5

TASK FORCE 
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ - ΕΕ

Πού και πώς 
θα δοθούν τα χρήματα

για την αναγέννηση 
του Κάμπου
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Α
πό την πρώτη ημέρα της εμφάνισής του στην
κεντρική πολιτική σκηνή σάς είχαμε επιση-
μάνει ότι με την περίπτωσή του θα γελάσει

και το παρδαλό κατσίκι και επιβεβαιωνόμαστε πλή-
ρως. Ο λόγος για τον «εφοπλιστή χωρίς βαπόρια»
Στέφανο Κασσελάκη, με το παρατσούκλι Στε-Κας
(έτσι τον αποκαλούν οι ίδιοι οι Συριζαίοι). Η εμφάνισή
του στον ιστορικό τόπο εξορίας της Μακρονήσου μό-
νο γέλωτα προκαλεί, τόσο για τη στάση του ιδίου όσο
και για τη στάση ενός πρώην υπουργού Άμυνας και
πρώην Α/ΓΕΕΘΑ, του Ευάγγελου Αποστολάκη, που
δέχθηκε να κάνει τον κομπάρσο σε έναν influencer.

Η εικόνα του εισαγόμενου μεσσία του ΣΥΡΙΖΑ να
πηγαίνει στον τόπο εξορίας της Μακρονήσου, με την
οποία δεν έχει καμία απολύτως σχέση, δείχνει ότι ο
άνθρωπος γελοιοποιεί όχι μόνο την ιστορική μνήμη
αλλά και το ίδιο του το κόμμα. Εκτός από το γεγονός

ότι δεν είχε ειδική άδεια από το υπουργείο Πολιτι-
σμού ή το ΚΑΣ (Κεντρικό Αρχαιολογικό Συμβούλιο)
για να χρησιμοποιήσει ένα πολιτιστικό μνημείο για τις
κομματικές του εξορμήσεις, ο εφοπλιστής χωρίς βα-
πόρια δεν μπήκε καν στη διαδικασία να πληρώσει το
ελληνικό Δημόσιο για να κάνει ένα τέτοιο μάρκετινγκ.
Άδεια δεν είχε βέβαια ούτε όταν πήγε στους Τάφους
των Βενιζέλων στην Κρήτη, με τους οποίους -επίσης-
δεν έχει καμία σχέση. 

Ο Στε-Κας χρησιμοποίησε τη Μακρόνησο σαν ντε-
κόρ για το εσωκομματικό πολιτικό του μάρκετινγκ…
Και έβαλε έναν ναύαρχο, πρώην αρχηγό ΓΕΕΘΑ και
πρώην ΥΕΘΑ να κάνει τον… βαρκάρη με στολή
Μπομπ Μάστορα. Ειλικρινά, τέτοια πολιτική κατά-
πτωση δεν έχουμε ξαναδεί στην Ελλάδα. Τι σχέση
μπορεί να έχει ένας μπουρζουάς από το Μαϊάμι με
έναν τόπο εξορίας, είναι απορίας άξιον. Τι σχέση μπο-

ρεί να έχει με τον Γιάννη Ρίτσο, τον Μίκη Θεοδωράκη,
τον Τάσο Λειβαδίτη, τον Νίκο Κούνδουρο, τον Μάνο
Κατράκη, τον Μενέλαο Λουντέμη, τον Νίκο Καρούζο,
τον Τίτο Πατρίκιο; Και τι ακριβώς θέλει να πετύχει; Να
αναβιώσει εμφυλιοπολεμικά σύνδρομα στην Ελλάδα
του 2023; Πραγματικά γελάει το σύμπαν με τα καμώ-
ματά του… τα οποία έχουν εξοργίσει ακόμα και τους
γνήσιους αριστερούς που υπάρχουν στον ΣΥΡΙΖΑ. Εί-
ναι προφανές ότι ο νεόκοπος Στε-Κας έχει trash
ατζέντα που θα ταίριαζε σε εκπομπές τύπου «Παρα-
τράγουδα» και την οποία προσπαθεί να επιβάλει στην
κεντρική πολιτική σκηνή. Το χειρότερο όλων είναι ότι
δίπλα του λειτουργούν σαν κομπάρσοι και άνθρωποι
που υποτίθεται ότι έχουν ένα κύρος και έχουν υπηρε-
τήσει σε θέσεις-κλειδιά στον δημόσιο βίο. Πραγματι-
κά θλιβερό θέαμα που δεν ξέρουμε αν τελικά είναι
για γέλια ή για κλάματα. 

Γελάει το σύμπαν με το παρατράγουδο από το Μαϊάμι 

Ο Κασσελάκης 
επιχειρεί να αναβιώσει 

εμφυλιοπολεμικά 
σύνδρομα 

στην Ελλάδα του 2023;
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Στη ΔΕΘ με ανανεωμένη ατζέντα
Μ

ε την κυβερνητική ατζέντα να
έχει ανατραπεί πλήρως και τη
σκιά των μεγάλων καταστροφών

από τις πυρκαγιές του καλοκαιριού και τις
πλημμύρες που σάρωσαν τη Θεσσαλία να
πέφτει βαριά, στο Μέγαρο Μαξίμου επι-
χειρούν μια πλήρη ανασυγκρότηση.

Στόχος, το σκηνικό που διαμορφώνεται
να δίνει το στίγμα των κυβερνητικών προ-
θέσεων και της βούλησης ότι στον σχεδια-
σμό πλέον αναβαθμίζονται πολιτικές που
απαντούν στις προκλήσεις των καιρών,
όπως η θωράκιση της Πολιτικής Προστα-
σίας και η ενίσχυση υποδομών, που κα-
λούνται πλέον να «αντέξουν» ακραία φυ-
σικά φαινόμενα με ένταση και συχνότητα
που ξεπερνούν τα έως τώρα δεδομένα.

Στην κυβέρνηση παραπέμπουν στην
ομιλία του πρωθυπουργού στη Διεθνή
Έκθεση Θεσσαλονίκης. Από το βήμα της
ΔΕΘ ο Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένεται
να δώσει έμφαση στις πολιτικές αυτές, να
μιλήσει εκτενώς για τις κρατικές δομές
και τη λειτουργία τους, τις αλλαγές που θα
προωθηθούν ώστε ο κρατικός μηχανι-
σμός να μπορεί να ανταπεξέλθει σε φαι-
νόμενα, όπως αυτά που κλήθηκε να αντι-
μετωπίσει το καλοκαίρι στον Έβρο και τώ-
ρα στη Θεσσαλία, σε επίπεδο υποδομών
αλλά και προσωπικού Πολιτικής Προστα-
σίας. 

Σαφές μήνυμα
Παράλληλα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα

στείλει σαφές μήνυμα ότι η Πολιτεία θα
σταθεί στο πλευρό των κατοίκων και των
δύο περιοχών ώστε να αποζημιωθούν όλα
τα νοικοκυριά για τις καταστροφές που
υπέστησαν, να σταθούν στα πόδια τους οι
δεκάδες χιλιάδες πολίτες που επλήγησαν
και να ξαναρχίσουν τις ζωές τους αλλά και
τις επαγγελματικές τους δραστηριότητες,
με ειδική στήριξη για τις επιχειρήσεις και
τον αγροτικό και κτηνοτροφικό τομέα.

Ο πρωθυπουργός αναμένεται από το
βήμα της ΔΕΘ να κάνει ιδιαίτερη αναφορά
στην πορεία της ελληνικής οικονομίας και
στην ανάκτηση της επενδυτικής βαθμί-
δας, που επετεύχθη εν μέσω της βιβλικής
καταστροφής -δύο στοιχεία που αποτε-
λούν εχέγγυο για την υλοποίηση των δρά-
σεων που σχεδιάζονται- αλλά και στην ευ-
ρωπαϊκή χρηματοδότηση που εξασφαλί-
στηκε στη συνάντηση που είχε στο Στρα-
σβούργο με την πρόεδρο της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, με

2,25 δισ. ευρώ, συν 400 εκατ. επιπλέον, να
διατίθενται για την αποκατάσταση ζημιών
και υποδομών.

Μέσα σε αυτό το σκηνικό ωστόσο εντεί-
νονται και οι διεργασίες στο εσωτερικό
της κυβέρνησης. Από τις 27 Ιουνίου, οπότε
ορκίστηκε το νέο κυβερνητικό σχήμα, δύο
υπουργοί έχουν ήδη δει την πόρτα της
εξόδου: ο Νότης Μηταράκης από τη θέση
του υπουργού Προστασίας του Πολίτη,
όταν εν μέσω πυρκαγιών βρισκόταν σε
διακοπές με την οικογένειά του, και ο Μιλ-
τιάδης Βαρβιτσιώτης μετά τις δηλώσεις
του για τα μέλη του Blue Horizon και τον
θάνατο του 36χρονου Αντώνη Καρυώτη,

που προκάλεσαν σάλο.
Τα τελευταία 24ωρα οι φήμες και οι

πληροφορίες ήθελαν τον Βασίλη Κικίλια,
στη σκιά των μεγάλων καταστροφών στη
Θεσσαλία, να αποχωρεί από το υπουργείο
Πολιτικής Προστασίας και τον πρωθυ-
πουργό να προετοιμάζει ανασχηματισμό
και να δέχεται σχετικές εισηγήσεις. 

Μετά τις αυτοδιοικητικές
Κυβερνητικές πηγές παρέπεμπαν αρχι-

κά τις όποιες αλλαγές μετά τη Διεθνή Έκ-
θεση Θεσσαλονίκης, ωστόσο νεότερες
πληροφορίες από το κυβερνητικό επιτε-
λείο έβαλαν τέλος στη σεναριολογία, ση-

μειώνοντας ότι δεν επίκεινται αλλαγές στο
κυβερνητικό σχήμα ούτε πριν ούτε μετά τη
ΔΕΘ, τονίζοντας παράλληλα ότι το θέμα
Κικίλια έχει κλείσει.

Κυβερνητικές πηγές επεσήμαναν μάλι-
στα ότι «αυτό που απασχολεί στον παρόν-
τα χρόνο τον πρωθυπουργό είναι οι δομές
και η λειτουργία τους και όχι τα πρόσω-
πα», σημειώνοντας ότι σε αυτούς τους το-
μείς θα επικεντρωθεί και η ομιλία του στο
Βελλίδειο στις 20.00 το βράδυ του Σαββά-
του. Σύμφωνα με κάποιες εκτιμήσεις πάν-
τως, το ενδεχόμενο των όποιων αλλαγών
στο κυβερνητικό σχήμα θα μπορούσε να
μεταφερθεί σε «νεκρό χρόνο», όπως λένε
χαρακτηριστικά, δηλαδή μετά τις αυτοδι-
οικητικές εκλογές, που αποτελούν το επό-
μενο ορόσημο στους κυβερνητικούς σχε-
διασμούς.

Νέα δεδομένα
Με αφετηρία το ερχόμενο Σαββατοκύ-

ριακο, στην κυβέρνηση επιδιώκουν να κά-
νουν το επόμενο βήμα προς τα εμπρός,
επαναφέροντας στην ατζέντα την υλοποί-
ηση του κυβερνητικού προγράμματος, εμ-
πλουτίζοντάς το πλέον με τα νέα δεδομέ-
να. Άλλωστε, ένα από τα βασικά σημεία
των προεκλογικών δεσμεύσεων του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη, η αντιμετώπιση των
διαχρονικών παθογενειών του κράτους,
είχε σημείο εκκίνησης μια άλλη μεγάλη
τραγωδία, το σιδηροδρομικό δυστύχημα
των Τεμπών. Κατά τον ίδιο τρόπο και τώρα,
τα θέματα, οι αδυναμίες και οι ανάγκες,
που προέκυψαν από τις πυρκαγιές και τις
πλημμύρες, οδηγούν σε αναπροσαρμογή
των προτεραιοτήτων.

Ιδιαίτερο βάρος πέφτει και στη συνέν-
τευξη Τύπου που θα παραχωρήσει την Κυ-
ριακή στις 13.00 ο Κυριάκος Μητσοτάκης.
Αναγνωρίζοντας στην κυβέρνηση την ορ-
γή και τον θυμό των πολιτών, ιδιαιτέρως
στις πληγείσες περιοχές, ο πρωθυπουρ-
γός θα επιχειρήσει να δείξει ότι έχει λάβει
τα μηνύματά τους ώστε η κυβέρνηση να
ρίξει το βάρος στις κρατικές δομές.

Στην ατζέντα του Κυριάκου Μητσοτάκη
πάντως βρίσκεται τις επόμενες μέρες ένα
κρίσιμο ραντεβού, αυτό με τον Ταγίπ Ερν-
τογάν στη Νέα Υόρκη, στο περιθώριο της
Γενικής Συνέλευσης των Ηνωμένων
Εθνών. Ήδη, το ταξίδι του πρωθυπουρ-
γού έχει μετατεθεί για τις 20-22 Σεπτεμ-
βρίου, όπως και η συνάντησή του με τον
Τούρκο πρόεδρο.

Ο πρωθυπουργός κατά την ομιλία του θα επικεντρωθεί 
στον σχεδιασμό θωράκισης της χώρας στα ακραία φαινόμενα 

και στην ανακούφιση των πληγέντων 
- «Χλώμιασαν» τα σενάρια ανασχηματισμού 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ
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E
να ξεχωριστό ταλέντο φαίνεται πως
έχει ο υποψήφιος πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης. Να κά-

νει τους «συναγωνιστές» του στην Κουμουν-
δούρου έξαλλους κάθε μέρα και με κάτι και-
νούργιο. Τελευταίο κατόρθωμα του 35χρο-
νου επιχειρηματία και μέχρι πριν από δύο
μήνες παντελώς αγνώστου ακόμη και στους
σημερινούς του... οπαδούς, η μετατροπή του
άλλοτε τόπου εξορίας της Μακρονήσου σε
«ντεκόρ» της υποψηφιότητάς του.

Δυστυχώς δεν δίστασε να δώσει και έναν
δεύτερο ρόλο στον επίτιμο αρχηγό ΓΕΕΘΑ

και βουλευτή Επικρατείας
του ΣΥΡΙΖΑ Ευάγγελο Απο-
στολάκη. Ο ναύαρχος σε
ρόλο βαρκάρη μετέφερε
τον υποψήφιο πρόεδρο του
κόμματος στη Μακρόνησο
για τις ανάγκες των γυρι-
σμάτων του βιντεοκλίπ, φο-
ρώντας μάλιστα κόκκινη

αδιάβροχη νιτσεράδα.
«Είμαι εδώ για να μιλήσω στους ανθρώ-

πους της γενιάς μου και τους νεότερους από
εμένα. Επειδή στα σχολικά βιβλία η ελληνι-
κή Ιστορία τελειώνει το 1940. Εδώ λοιπόν,
στη Μακρόνησο, απέναντι από την Αττική,
κόπηκε η Ελλάδα στα δύο», αναφέρει στο
βίντεο, στο οποίο εμφανίζεται να περπατά
στη Μακρόνησο.

Σκοπός του 35χρονου κατοίκου Μαϊάμι,
να καθησυχάσει τους οπαδούς του ΣΥΡΙΖΑ
ότι δεν είναι εντελώς ξένος με την κουλτού-
ρα και την ιστορία της Αριστεράς στην Ελλά-
δα, ότι σέβεται τις «ρίζες» της παράταξης και
ότι έχει κάτι από το ταλέντο του Αλέξη Τσί-
πρα να χρησιμοποιεί τους συμβολισμούς.

Τι κατάφερε; Ακριβώς το αντίθετο. Να εμ-
φανιστεί σαν κάποιος που δεν έχει τον παρα-
μικρό σεβασμό για «τα ιερά και τα όσια» της
Αριστεράς, βάζοντας ακόμη και αυτά στο
προεκλογικό παιχνίδι. Ο ευρωβουλευτής
του κόμματος Πέτρος Κόκκαλης σχολίασε
χαρακτηριστικά σε ανάρτησή του: «Σύντρο-
φε Κασσελάκη, η Ελλάδα δεν “κόπηκε στα
δύο” στον “νέο Παρθενώνα”. Η Ελλάδα εί-
ναι κομμένη στα δύο επειδή είναι πλημ-
μυρισμένη η εθνική οδός μια εβδομάδα
μετά το φαινόμενο. Από μένα είναι ΟΧΙ».

Εκτός ορίων
Παρέμβαση έκανε και ο Νίκος Μπίστης, ο

οποίος σε ανάρτησή του στα κοινωνικά δίκτυα
έγραψε: «Σε όλα (πρέπει να) υπάρχει ένα όριο.
Η ιστορική μνήμη δεν προωθείται με μια επ’
ευκαιρία επίσκεψη στη Μακρόνησο, ούτε βέ-
βαια με εναγκαλισμό εθνικής συμφιλίωσης
με τον ναύαρχο Αποστολάκη. Είναι πολύ σο-
βαρά πράγματα αυτά για να τα εντάσσεις στην
προεκλογική σου καμπάνια…».

Άλλο μέλος της Κεντρικής Επιτροπής του
ΣΥΡΙΖΑ ανέφερε σε δική του ανάρτηση:

«Όταν ακούω από τον τόπο, τον βγαλμένο
από τα κόκαλα, να προφέρεται η λέξη “αλλη-
λεγγύη” με μια ελαφρότητα, το μόνο που κα-
ταλαβαίνω είναι άγνοια. Απόλυτη άγνοια.
Άνθρωπο που δεν κατανοεί το μεγαλείο του
Αγώνα, του αίματος που πότισε τις πέτρες για
τις οποίες έγραψε ο Ρίτσος».

Υπενθυμίζεται ότι η Μακρόνησος κηρύχ-
θηκε ως αρχαιολογικός χώρος στο σύνολό
της το 2019 και έκτοτε απαιτείται νόμιμη
άδεια για βιντεοσκόπηση με καταβολή των
αντίστοιχων τελών, κάτι που δεν έπραξε ο κ.
Κασσελάκης, όπως ανέφερε και το υπουρ-
γείο Πολιτισμού: «Ο κ. Κασσελάκης ούτε
άδεια ζήτησε από το ΚΑΣ ούτε πλήρωσε τέ-
λη». Βεβαίως, ο… τουρίστας Στέφανος είχε
κάνει τα ίδια, ξεσηκώνοντας θύελλα αντι-

δράσεων, όταν είχε ποζάρει στους τάφους
των Βενιζέλων στα Χανιά για την προεκλογι-
κή του καμπάνια χωρίς να πάρει άδεια.

Το «τρικ» του Πολάκη
Ένα από τα βασικά επιχειρήματα κατά των

υπόλοιπων υποψηφίων του ΣΥΡΙΖΑ από
τους οπαδούς του Στέφανου Κασσελάκη,
στους οποίους εντάσσονται και αυτοί του
Παύλου Πολάκη, μηδέ του «αψύ» εξαιρου-
μένου, είναι πως «υπονόμευσαν τον Αλέξη
Τσίπρα». Βλέπετε, ο Κασσελάκης, ο οποίος
μέχρι χθες δεν υπήρχε στην πολιτική ζωή
του τόπου, μπορεί να το λέει χωρίς κανείς να
μπορεί να του αντιτείνει τα δικά του πεπραγ-
μένα. Δεν θα συνέβαινε το ίδιο με τον Παύλο
Πολάκη, ο οποίος ήταν ο μοναδικός που

μπορεί να κατηγορηθεί ότι υπονόμευσε πο-
λιτικά τον πρώην πρόεδρο του κόμματος.
Ήταν ο Αλέξης Τσίπρας άλλωστε που απο-
φάσισε πρώτα την απομάκρυνση του βου-
λευτή Χανίων από τα ψηφοδέλτια του κόμ-
ματος και την «καρατόμησή» του από τον Το-
μέα Διαφάνειας, ενώ έπειτα εισηγήθηκε και
τη διαγραφή του.

Όσο και αν φωνάζουν οι οπαδοί του Πολά-
κη για την «υπονόμευση» του Αλέξη Τσίπρα
από την Έφη Αχτσιόγλου και τον Ευκλείδη
Τσακαλώτο, αμφότεροι υπήρξαν υπουργοί
(και όχι αναπληρωτές) των κυβερνήσεων
του Τσίπρα, ενώ μέχρι την τελευταία μέρα
πριν από την αποχώρηση Τσίπρα συμμετεί-
χαν ακόμη και στα πιο «κλειστά» όργανα
απολαμβάνοντας την εμπιστοσύνη του.

Αντίθετα, ο βουλευτής Χανίων εκβίασε
ανοιχτά το κόμμα του για τη συμπερίληψη
υποψηφίου της αρεσκείας του στο ψηφο-
δέλτιο Χανίων του ΣΥΡΙΖΑ κι έπειτα έβαλε
τον ΣΥΡΙΖΑ σε θέση άμυνας με την περίφημη
προγραφή δικαστικών και δημοσιογράφων
«φλερτάροντας» με τη διαγραφή, η οποία τε-
λικώς «ξεχάστηκε» μόνο μετά την τραγωδία
των Τεμπών, όταν και ο Αλέξης Τσίπρα κήρυ-
ξε πανστρατιά. Αν λοιπόν ο Παύλος Πολάκης
είχε επιλέξει να είναι ο ίδιος υποψήφιος, κά-
ποιοι θα τα θυμόντουσαν όλα αυτά και ο ίδιος
δεν θα μπορούσε να παίξει το «χαρτί» του
συνεχιστή του Αλέξη Τσίπρα κατηγορώντας
όλους τους υπόλοιπους για υπονομευτές
του. Τώρα όμως, με τον Στέφανο Κασσελάκη
μπροστά, όλα γίνονται.

Βγήκαν μαχαίρια για τον... 
Μακρονησιώτη Στέφανο

ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ
«Συγγνώμη εκ μέρους  όλου του ΣΥΡΙΖΑ»

«Μεγάλο λάθος» χαρακτήρισε την επιλογή του Στέφανου
Κασσελάκη να γυρίσει προεκλογικό σποτ στη Μακρόνησο ο
Ευκλείδης Τσακαλώτος, ο οποίος τόνισε για τον αντίπαλό
του στην κούρσα της διαδοχής του Αλέξη Τσίπρα πως «δεί-
χνει έλλειψη γνώσης της Ιστορίας και της Αριστεράς, δείχνει
έλλειψη συναισθηματικής νοημοσύνης».

Μάλιστα... διασύροντας ελαφρώς τον αντίπαλό του, ζήτησε
«συγγνώμη εκ μέρους όλου του ΣΥΡΙΖΑ» για την απρέπεια
του Στέφανου Κασσελάκη. Ο «αψύς Σφακιανός» δεν θα μπο-
ρούσε βέβαια να αφήσει την πρόκληση να πέσει κάτω και με
ανάρτησή του ξεκαθάρισε ότι ο Τσακαλώτος δεν έχει εξουσιοδότηση να ζητά συγ-
γνώμες εκ μέρους του κόμματος και σίγουρα όχι για τον ίδιο.

«ΣΦΑΓΗ» ΣΤΗΝ ΚΟΥΜΟΥΝΔΟΥΡΟΥ 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

«Τσουνάμι» αντιδράσεων από 
το προεκλογικό βιντεοκλίπ-σόου του Κασσελάκη 
- Τον κατηγορούν ότι προσέβαλε 
τα ιερά και τα όσια της Αριστεράς

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Α
κόμη και αν υποθέσουμε ότι  ο
Στέφανος Κασσελάκης είναι μια
αστεία περίπτωση ενός influencer

που ήρθε με trash ατζέντα στην Ελλάδα
για να κάνει το κέφι του και να σπάσει
πλάκα πολιτικά, δεν μπορούν να δικαιο-
λογηθούν συμπεριφορές ανθρώπων που
υποτίθεται ότι έχουν ένα σοβαρό προφίλ
και υπηρετούν τις αξίες και τα ιδανικά αυ-
τού του τόπου.

Μπορεί κάποιος να εξηγήσει και να ερ-
μηνεύσει με όρους πολιτικού ορθολογι-
σμού το γεγονός ότι την ώρα που όλη η
Ελλάδα θρηνεί και αγωνιά για την τερά-
στια καταστροφή της Θεσσαλίας, ο
ναύαρχος εα και πρώην υπουργός Άμυ-
νας Ευάγγελος Αποστολάκης εμφανίζε-
ται σε βιντεοκλίπ του Κασσελάκη ως
διεκδικητής νέας καριέρας; Να δέχεται
να τον χρησιμοποιεί ένας άκαπνος νεα-
ρός ως... ηθοποιό; Και ακόμη χειρότερα,
όπως γράφουν ορισμένοι, να δίνει την ει-
κόνα κομπάρσου του Στέφανου Κασσε-

λάκη σε έναν τόπο που έχει τόσο μεγάλη
ιστορική σημασία για την Αριστερά; Αυτό
δεν το χωράει ανθρώπινος νους.

Το Αμερικανάκι και ο... βαρκάρης
Ο κ. Κασσελάκης -σαν Αμερικανός του-

ρίστας που επισκέπτεται αξιοθέατα- περι-
φέρεται για τις ανάγκες του νέου του προ-
εκλογικού σποτ πάνω στον ιερό τόπο της
Μακρονήσου, διαβάζοντας ένα σενάριο με
ανιστόρητες αρλούμπες και κάνοντας χει-
ραψίες με τον... βαρκάρη, ρόλο που εν-
σαρκώνει ο πρώην υπουργός Άμυνας του
ΣΥΡΙΖΑ Ευάγγελος Αποστολάκης.

Πώς δέχεται ένας ναύαρχος, ένας
πρώην αρχηγός ΓΕΕΘΑ (τίτλος που σε
ακολουθεί εφ’ όρου ζωής), ένας πρώην

υπουργός Εθνικής Άμυνας να ευτελίζον-
ται κατ’ αυτό τον τρόπο τα θεσμικά αξιώμα-
τα που κατείχε;

Ειλικρινά, δεν ξέρουμε τι μπορεί να σκέ-
φτηκε ο ναύαρχος Ευάγγελος Αποστολά-
κης, δεν μπορούμε να αντιληφθούμε πώς
τη στιγμή που όλη η Ελλάδα είναι συγκλο-
νισμένη με όσα συμβαίνουν στη Θεσσαλία,
αλλά και στον Έβρο με τις πυρκαγιές, ο
πρώην αρχηγός ΓΕΕΘΑ γυρίζει διαφημι-
στικά σποτάκια και μάλιστα σε έναν τόπο
ιστορικής μνήμης.

Για το... Δελφινάριο
Θα πουν κάποιοι κακεντρεχείς: «Και τι

θέλετε να κάνει; Να πάρει τη βάρκα και να
πάει να βοηθήσει στον Παλαμά και τη Λά-

ρισα;». Θα ήταν τουλάχιστον μια χρήσιμη
κίνηση, όμως όχι, δεν λέμε κάτι τέτοιο. Θα
περιμέναμε από έναν πρώην ανώτατο
αξιωματικό που έχει υπηρετήσει σε τόσο
κρίσιμες θέσεις για την Πατρίδα να τις
υπερασπιστεί μέχρι τελευταίας ρανίδας
του αίματός του. Να προασπίσει το κύρος
των Ενόπλων Δυνάμεων και του στρατεύ-
ματος και να μην επιτρέψει σε κανέναν το
εθνικό φρόνημα να γίνει... επιθεώρηση για
το Δελφινάριο. 

Θα περιμέναμε από έναν επίτιμο αρχη-
γό ΓΕΕΘΑ να υπεραμύνεται τον όρκο
προς τη σημαία, το Ευαγγέλιο και τα ιερά
σύμβολα της πίστης, όπως ορίζονται από
το Άρθρο 3 του Στρατιωτικού Κανονι-
σμού. Να ενεργεί εν γένει ως πιστός και
φιλότιμος στρατιώτης.

Δεν μπορεί κανείς Έλληνας να δεχτεί ότι
στον βωμό του κομματικού μάρκετινγκ θυ-
σιάζονται τόσο εύκολα αξίες και ιδανικά
και επιτελικές θέσεις, για τις οποίες αρκε-
τοί πρόγονοί μας έχυσαν το αίμα τους.

ΗΘ ΙΚΗ ΚΑ Ι ΘΕΣΜ ΙΚΗ ΚΑΤΑΠΤΩΣΗ

Ναύαρχος-κομπάρσος του Κασσελάκη

Πώς μπορεί ο πρώην αρχηγός ΓΕΕΘΑ κ. Αποστολάκης 
να δέχεται να ευτελίζονται έτσι οι θεσμοί 

και οι ανώτατες επιτελικές θέσεις που υπηρέτησε; 

Ο... τουρίστας Στέφανος Κασσελάκης
σφίγγει το χέρι του «βαρκάρη» Ευάγ-
γελου Αποστολάκη στο βιντεοκλίπ που
γυρίστηκε στη μαρτυρική Μακρόνησο
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Τ
η μετατροπή της πρόσφατης βιβλι-
κής καταστροφής του θεσσαλικού
κάμπου όπως και της εκτεταμένης

πυρκαγιάς στον Έβρο σε σημείο-καμπή για
την εκ βάθρων αναδιάταξη του αγροτικού
και παραγωγικού μοντέλου της χώρας -
ανάγκη πανθομολογούμενη εδώ και δε-
καετίες- θα επιδιώξει ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, με «όχημα» τον πα-
κτωλό των ευρωπαϊκών κονδυλίων, ύψους
2,2 δισ. ευρώ συν 400 δισ. ευρώ, για τα
οποία δεσμεύτηκαν οι Βρυξέλλες.

Από το βήμα της ΔΕΘ το ερχόμενο Σάβ-
βατο, ο κ. Μητσοτάκης θα περιγράψει τους
βασικούς πυλώνες στους οποίους θα στη-
ριχθεί το μεγαλύτερο ίσως εγχείρημα στη
μεταπολιτευτική ιστορία της χώρας.

Κατά την πρόσφατη συνάντησή τους στο
Στρασβούργο, η πρόεδρος της Κομισιόν
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν προανήγγειλε τη
δημιουργία task force, η οποία θα ξεκινή-
σει άμεσα το έργο της, καθώς τα κονδύλια
θα προέλθουν από πέντε διαφορετικές πη-
γές χρηματοδότησης και θα απαιτηθούν
γρήγορες, ευέλικτες πρωτοβουλίες για την
παράκαμψη των γραφειοκρατικών αγκυ-
λώσεων και την ταχεία αποδέσμευσή τους. 

Σύμφωνα με έγκυρες πληροφορίες, η τα-
χύτητα στην κατάθεση σχεδίων για χρημα-
τοδότηση και η ταχεία κατανομή των κον-
δυλίων είναι και η εντολή που έχει δώσει ο
πρωθυπουργός στα αρμόδια υπουργεία. 

Τον βασικό ρόλο θα έχει το υπουργείο Οι-
κονομικών, με επικεφαλής της ομάδας τον
υφυπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών Θάνο Πετραλιά (από την πλευρά
της χώρας μας) και τη γενική γραμματέα
της Επιτροπής Ίλσε Γιουχανσόνε (από την
πλευρά των Βρυξελλών).

Επιπρόσθετη χρηματοδότηση
Πηγές με γνώση των διαδικασιών που θα

ακολουθηθούν σημειώνουν ότι μόλις κατα-
γραφεί το ύψος της ζημίας, η χώρα θα αιτη-
θεί επιπλέον χρήματα από το αγροτικό απο-
θεματικό και το Ταμείο Αλληλεγγύης της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, το οποίο μπορεί να
διαθέσει έως 400 εκατ. ευρώ, αναλόγως
του ύψους της τελικής ζημίας. Πρόκειται
για ένα κονδύλι επιπρόσθετο των 2,2 δισ.
ευρώ για το οποίο έδωσε ήδη η Ευρώπη το
πράσινο φως. 

Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, μέχρι το τέ-
λος του 2023 η κυβέρνηση εκτιμά ότι είναι
δυνατό να εισρεύσουν κονδύλια ύψους πε-
ρίπου 250 εκατ. ευρώ, τα οποία προέρχον-

ται από τα αδιάθετα κονδύλια του προηγού-
μενου ΕΣΠΑ και θα κατευθυνθούν για την
αντιμετώπιση των καταστροφικών πλημμυ-
ρών στη Θεσσαλία. 

«Είμαστε συγκρατημένα αισιόδοξοι ότι το
τελικό κονδύλι μπορεί να φτάσει στα 400
εκατ. ευρώ για το τρέχον έτος», σημειώνει
υψηλόβαθμη κυβερνητική πηγή στην «Po-
litical», προσθέτοντας ότι τα υπόλοιπα χρή-
ματα θα έρθουν μέσα στο 2024. 

Μέχρι τότε, οι πρώτες ανάγκες θα καλυ-
φθούν από τα κρατικά ταμεία, κάτι που
προδιαγράφει ότι εντός του επόμενου δια-
στήματος η κυβέρνηση θα καταθέσει συμ-
πληρωματικό προϋπολογισμό ύψους 600
εκατ. ευρώ, τα οποία θα καλύψουν πρώτες
ανάγκες στη Θεσσαλία αλλά και στον Έβρο. 

Σημαντικό ρόλο στην όλη διαδικασία θα
έχουν ακόμα ο υφυπουργός Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Χρήστος
Τριαντόπουλος, που έχει αναλάβει το κομ-
μάτι των αποζημιώσεων, και ο τέως υφυ-
πουργός Περιβάλλοντος και σύμβουλος
του πρωθυπουργού Γιώργος Αμυράς, ο
οποίος ήδη ασχολείται με την αποκατάστα-
ση στον Έβρο. Ο κ. Αμυράς κατοικοεδρεύει
στο Μαξίμου και αποτελεί τον ενδιάμεσο
κρίκο ανάμεσα στα αρμόδια υπουργεία και
την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Από το βήμα της ΔΕΘ, ο κ.
Μητσοτάκης αναμένεται να επαναβεβαι-
ώσει ότι η κυβέρνηση εξετάζει λύσεις που
βασίζονται στο μοντέλο που επιλέχθηκε για
τη Βόρεια Εύβοια τόσο για τον Έβρο όσο
και για τη Θεσσαλία. Προς την κατεύθυνση
αυτή, μάλιστα, θα οριστεί Επιτροπή Ανα-
συγκρότησης, όπως έγινε και το καλοκαίρι
του 2021, υπό τον κ. Σταύρο Μπένο. 

«Κανείς δεν θα μείνει χωρίς στέγη» 
«Αυτό που συνέβη στη Θεσσαλία δεν έχει

προηγούμενο. Δεν έχει καταγραφεί ξανά,
είναι το πιο έντονο φυσικό φαινόμενο που
έχει συναντήσει η χώρα μας. Είναι αυτό που
λέμε συμβαίνει -και ελπίζουμε να μη συμ-
βεί συχνότερα- μια φορά στα 300 τουλάχι-
στον χρόνια. Όσο νερό έπεσε στη Θεσσα-
λία, σε μια περιφέρεια της Ελλάδας, μέσα
σε λίγες μέρες, πέφτει σε έναν χρόνο στη
Γερμανία», τόνισε ο κυβερνητικός εκπρό-
σωπος προ διημέρου σε συνέντευξή του
στην ΕΡΤ.

Ο κ. Μαρινάκης επισήμανε ότι ως προς τη
στήριξη των πληγέντων προβλέπεται με-
τεγκατάσταση σε συγκεκριμένα σημεία της
Καρδίτσας, σε σχολικά συγκροτήματα, και
πως η κυβέρνηση θα δει, πέραν των πρώ-
των μέτρων που ανακοίνωσε, και τις περι-

πτώσεις οικισμών που ενδεχομένως
να πρέπει συνολικά να μετεγκατα-
σταθούν.

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος τόνι-
σε ότι δεν υπάρχει καμία πιθανότητα

κανένας από τους πολίτες αυτούς οι
οποίοι έχασαν το σπίτι τους να μείνει χωρίς
στέγη: «Και ελπίζουμε το συντομότερο δυ-
νατό να αποκατασταθεί η ζημιά αυτή και με
τα μέτρα που έχουν ανακοινωθεί, και με το
80% της κάλυψης κόστους ανακατασκευής
και όλα τα υπόλοιπα μέτρα αναστολής φο-
ρολογικών υποχρεώσεων, ασφαλιστικών
υποχρεώσεων, πλήρους αναστολής μέχρι
και έξι μήνες της διαδικασίας της αναγκα-
στική εκτέλεσης, δηλαδή των πλειστηρια-
σμών. Κανένας από αυτούς τους ανθρώ-
πους δεν θα μείνει χωρίς να έχει στέγη. Αυ-
τό είναι δεδομένο. Ήδη έχει ξεκινήσει μια
διαδικασία υποδοχής των ανθρώπων αυ-
τών σε προσωρινά καταλύματα καθώς και η
τροφοδοσία τους».

Ο κ. Μαρινάκης ξεκαθάρισε ότι η κυβέρνη-
ση δεν θα πάρει δάνειο και ότι το σύνολο των
έργων για την αποκατάσταση των υποδομών
και τα αντιπλημμυρικά έργα, κόστους πάνω
από 2 δισ. ευρώ (2,250 εκατ. ευρώ), θα χρη-
ματοδοτηθεί από ευρωπαϊκά κονδύλια. 

Συγκεκριμένα θα προέρχονται από χρήμα-
τα τα οποία θα χάνονταν από το προηγούμε-
νο ΕΣΠΑ και θα δοθούν άμεσα 250 εκατομμύ-
ρια στη χώρα μας μέχρι το τέλος του έτους,
από ανακατεύθυνση χρημάτων από το Ταμείο
Ανάκαμψης περίπου 500 εκατομμύρια ευρώ
και από το νέο ΕΣΠΑ 1,5 δισ. το οποίο θα κατα-
νεμηθεί σε αυτά τα έργα.

Task force κυβέρνησης -
ΕΕ για την αναγέννηση 
του θεσσαλικού κάμπου!

Task force κυβέρνησης -
ΕΕ για την αναγέννηση 
του θεσσαλικού κάμπου!

Το σχέδιο Μητσοτάκη για την εκ βάθρων 
αναδιάρθρωση του αγροτικού 

και παραγωγικού μοντέλου της χώρας 
με «όχημα» τα ευρωπαϊκά κονδύλια 

της
Έλλης 
Τριανταφύλλου

ellitriant@yahoo.com



Έχουν γίνει τρεις προσφυγές κατά του
κόμματος Σπαρτιάτες στο Ανώτατο Δικαστήριο, το Εκλογοδικείο, το οποίο
όμως έχει μείνει χωρίς μέλη -κάποια συνταξιοδοτήθηκαν και άλλα έφυ-
γαν- και περιμένει να γίνουν οι αντικαταστάσεις για να κρίνει την κοινοβου-
λευτική τους τύχη. Σύμφωνα με κυβερνητικές πηγές, η κατηγορία για κρυ-
φή ηγεσία στους Σπαρτιάτες μπορεί να επαληθευτεί, αφού πλέον υπάρχουν
στοιχεία και, ως εκ τούτου, αν το Εκλογοδικείο αποφασίσει κάτι τέτοιο, το
κόμμα θα εκπέσει της Βουλής. Και τότε οι έδρες του θα μοιραστούν... Και
όσοι λοιδορούσαν την κυβέρνηση για τον νόμο της θα κρυφτούν...
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…
Ο Βαρβιτσιώτης αποκάλυ-
ψε στον περίγυρό του
ότι ο Μητσοτάκης τού
μίλησε για ανασχη-
ματισμό που θα κά-
νει το επόμενο διά-
στημα. Του είπε μάλι-
στα να περιμένει μέχρι
τότε, αλλά εκείνος θέλη-
σε να παραιτηθεί παρά να φύγει
ως «αποτυχημένος». 

Ένα μεγάλο σίριαλ που προέκυψε στα αυτοδιοικητικά της ΝΔ πή-
ρε τέλος χθες. Μιλάω για το ζήτημα που είχε ανακύψει στο Χαλάν-
δρι, όπου η ΝΔ δεν ήθελε να πάρει θέση στην κόντρα ανάμεσα στην
Κρίστη Αγαπητού και τον Χάρη Ρώμα. Ο κ. Ρώμας ήταν ένας άνθρω-
πος που ανέδειξε ο Γιώργος Πατούλης, όμως ο δεύτερος πλέον δεν
θα κατέβει στην περιφέρεια, ενώ η ΝΔ επέλεξε να κατεβάσει τον
Νίκο Χαρδαλιά. Έτσι, ο Χάρης Ρώμας έχασε κάθε έρεισμα που είχε
και ενώ η ΝΔ είχε αποφασίσει να κρατήσει αποστάσεις, φαίνεται ότι
πλέον στηρίζει τη υποψηφιότητα της Κρίστης Αγαπητού. 

Η ΝΔ στρέφεται προς την Αγαπητού

Θα βγουν πολλά 
στη φόρα 

Σαν κεραυνός εν αιθρία έπεσε η απόφαση
της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου για την πα-
ρέμβασή της πάνω στα αίτια της πλημμύρας
στη Θεσσαλία. Κυρίως στοχοποιεί την περιφέ-
ρεια και τους δημάρχους. Η Εισαγγελία ζητάει
να μάθει το ακριβές ύψος των διατεθέντων για
αντιπλημμυρικά έργα ποσών από την Περιφέ-
ρεια Θεσσαλίας και τους Δήμους Βόλου και
Καρδίτσας την τριετία 2020-2023, καθώς και
τα διατεθέντα για άλλους σκοπούς ποσά,
όπως, πχ, για έργα οδοποιίας και αθλητισμού ή
για επικοινωνία. Όπως καταλαβαίνετε, με τα
δύο τελευταία θα δούμε πολλά που θα μας εκ-
πλήξουν… 

Χάνει συνεχώς 
ο Κασσελάκης

Ολοένα και περισσότερα στε-
λέχη δείχνουν την ενόχλησή τους
απέναντι στη γραφική κατά τ’ άλ-
λα περίπτωση του Στέφανου
Κασσελάκη. Ειδικά η επίσκεψη
στη Μακρόνησο ανάγκασε πολ-
λούς να πάρουν επιτέλους θέση
για την υπόθεση «αρχηγία στον
ΣΥΡΙΖΑ», όπως ο Πέτρος Κόκκα-
λης, ο οποίος δημοσίως είπε ένα
«όχι» για την υποψηφιότητά του,
τονίζοντας ότι η Ελλάδα κόπηκε
στα δύο όχι από τον εθνικό διχα-
σμό αλλά επειδή είναι πλημμυρι-
σμένη η εθνική οδός. Ο Νίκος
Ξυδάκης ήταν πιο καυστικός και
είπε ότι η περίπτωση Κασσελάκη
θα πρέπει να διδάσκεται στην πο-
λιτική επιστήμη «ως περίπτωση
αεροπειρατή» με βοήθειες εντός
(Τσίπρας) και εκτός (επιχειρημα-
τίες) παιδιάς. 

Τραγική κατάληξη
Είναι ιδιαίτερα τραγικό και

σχεδόν προκαλεί στενοχώρια
που ο άνθρωπος που είχε την τι-
μή και το προνόμιο να είναι ο αρ-
χηγός των Ενόπλων Δυνάμεων
στην Ελλάδα να γίνεται κομπάρ-
σος ενός νεαρού υπερφιλόδοξου
παιδιού που δεν γνωρίζει τι ση-
μαίνει Αριστερά στην Ελλάδα και
μπερδεύει τη Μακρόνησο με το
Λονγκ Άιλαντ. Δεν θα σχολιάσω
την κόκκινη στολή που φόρεσε,
λες και ήταν υδραυλικός. Μένει
πραγματικά να δούμε τι άλλο θα
του πει ο Τσίπρας να κάνει... 

K
αι επειδή πλέον οι σχέσεις Μαξίμου - Κικίλια είναι ανύπαρκτες, σας πληρο-
φορώ ότι στη χθεσινή πρωινή τηλεδιάσκεψη, στην οποία συμμετείχε σχεδόν
όλη η κυβέρνηση προκειμένου να γίνει ο συντονισμός για την αποκατάσταση

των πληγεισών περιοχών, δεν κλήθηκε ο υπουργός Πολιτικής Προστασίας Βασίλης
Κικίλιας. Συμμετείχαν οι περισσότεροι υπουργοί της κυβέρνησης, ενώ από το Πολι-
τικής Προστασίας ήταν οι υφυπουργοί Χρήστος Τριαντόπουλος και Ευάγγελος
Τουρνάς. Καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν θα μπορέσει να σέρνεται για πολύ... 

Χωρίς Κικίλια η πρωινή 
μεγάλη σύσκεψη...

Ήταν λάθος το άδειασμα 
σε Στυλιανίδη
Παρακολούθησα την τηλεοπτική συνέντευξη του Βασίλη Κι-
κίλια και νομίζω ότι κάπου ξέφυγε. Λογικό σε κάποιο βαθμό

το ξέσπασμά του γιατί έχει βρεθεί στη δίνη του κυκλώνα, αλ-
λά όχι και τόσο έξυπνο. Και αυτή την εντύπωση έχουν και πολ-

λά στελέχη μέσα στο Μέγαρο Μαξίμου με τα οποία μίλησα. Απα-
ρίθμησε όσα δεν έχουν γίνει στην Πολιτική Προστασία, αδει-

άζοντας ουσιαστικά τον προκάτοχό του Χρήστο Στυλιανίδη, τον
οποίο εμπιστεύτηκε εκ νέου ο πρωθυπουργός σε μια άλλη
υπουργική θέση. Γενικότερα, αυτό που απέπνευσε η εμφά-
νισή του είναι ότι το Πολιτικής Προστασίας δεν έκανε κάπου
λάθος και αυτό είναι αντίθετο με την ταπεινότητα που θέλει

να εκπέμψει ο πρωθυπουργός σε αυτή την κρίσιμη στιγμή. 



Γ
ια το παρασκήνιο της επιλογής του
Χρήστου Στυλιανίδη ως διαδόχου του
Μιλτιάδη Βαρβιτσιώτη στο υπουργείο

Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής γράφτη-
καν πολλά. Μία πτυχή που δεν φωτίστηκε,
αλλά ο πληροφοριοδότης μου εγγυάται ότι
αποτυπώνει την αλήθεια, είναι ότι οι αρχικές
επιφυλάξεις του Κύπριου πολιτικού για την
εκ νέου συμμετοχή του στο υπουργικό συμ-
βούλιο είχε να κάνει με τα δύσκολα καθήκον-
τα που είχε αναλάβει, σε συμφωνία με τον
πρωθυπουργό, από τις αρχές του καλοκαιρι-
ού. Να παρακολουθεί στενά και αδιάκοπα τις
συμφωνίες που είχαν συναφθεί επί των ημε-
ρών του στο υπουργείο Κλιματικής Κρίσης
και Πολιτικής Προστασίας για την ενίσχυση
της χώρας μας στην αντιμετώπιση των φυσι-
κών καταστροφών. Το θεωρούσε συνέχεια
του έργου του στο υπουργείο και ήθελε να
συνεχίσει να το «τρέχει» προς όφελος της
χώρας.
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Κώστας Λαλιώτης και Στέφανος Τζουμάκας στήριζαν
τον Τσίπρα από το 2015 και ήταν συνομιλητές του! Το
ομολόγησε ο ίδιος ο Τζουμάκας σε συνέντευξή του.
Καταλάβατε γιατί η χώρα έφτασε εδώ που έφτασε; Χώ-
ρια που δούλευαν ψιλό γαζί την αείμνηστη Φώφη Γεν-
νηματά… και προφανώς ετοίμαζαν σχέδιο με τον Αλέ-
ξη να πάρουν το ΠΑΣΟΚ! Να μιλήσω για ντροπή; 

Ποια είναι η εταιρεία δημοσκο-
πήσεων που εμφανίζει πρώτο
τον Κασσελάκη, είχε ως έδρα
την Κύπρο, ΔΕΝ είναι μέλος του

ΣΕΔΕΑ και το 2022 η ΝΔ με επί-
σημη ανακοίνωσή της αποκάλυπτε

πως διέθετε στενή σχέση με τον Τσίπρα, τον
Παππά και τον διαβόητο Κύπριο δικηγόρο «μά-
νατζερ» Αρτεμίου; 

Μήνυμα διάσπασης 
από τη Γεροβασίλη
Να επιβεβαιώσει πλήρως το ρεπορτάζ της «Politi-
cal» ήρθε η Όλγα Γεροβασίλη, μπαρουτοκαπνισμένη
κοινοβουλευτική του ΣΥΡΙΖΑ, που έχει απόλυτη
γνώση των διεργασιών που λαμβάνουν χώρα στο
κόμμα της. Τι είπε λοιπόν σε τοπικό τηλεοπτικό
σταθμό; «Καμιά φορά δεν είναι κακές οι διασπά-
σεις», τόνισε χαρακτηριστικά όταν ρωτήθηκε αν η
υποψηφιότητα Κασσελάκη διαμορφώνει σκηνικό
διάσπασης στον ΣΥΡΙΖΑ. «Το 2015 υπήρξε μια διά-
σπαση στον ΣΥΡΙΖΑ και τα πράγματα προχώρησαν
μπροστά», σημείωσε χαρακτηριστικά, για να προ-
σθέσει πως «και οι χωρισμοί πολλές φορές δεν είναι
κακό πράγμα».

Οι συζητήσεις 
Κυρ. Μητσοτάκη
με Χρ. Στυλιανίδη
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Ο Ευκλείδης 
και τα μεθύσια… 
«Ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν μπορεί να οργανώσει

ούτε ένα μεθύσι σε μία μπιρα-
ρία», υπογράμμισε μιλώντας

στον ραδιοφωνικό σταθμό
«Στο Κόκκινο» ο Ευκλείδης
Τσακαλώτος. Για την ιστο-
ρία, μπορεί ο Ευκλείδης να

έχει βρετανικό φλέγμα,
ωστόσο η ως άνω ατάκα αποτε-

λεί… σκοτσέζικο ρητό. Έχεις δίκιο,
φίλε Γιούκλιντ. Στα μεθύσια (και όχι μόνο) είναι
πρώτος ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Η επιστροφή του Γαβριήλ 
Το τελευταίο «χαρτί» της Έφης Αχτσιόγλου πριν τις

κάλπες της Κυριακής 17 Σεπτεμβρίου θα είναι η επα-
νεμφάνιση του Γαβριήλ Σακελλαρίδη στο πλευρό της

στην κεντρική της προεκλογική εκ-
δήλωση που θα πραγματοποι-

ηθεί στο Γκάζι. Ανάμεσα σε
εκείνους που θα απευθύνουν
χαιρετισμό στην εκδήλωση
περιλαμβάνεται και το όνομα

του πρώτου κυβερνητικού εκ-
προσώπου της κυβέρνησης ΣΥ-

ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, ο οποίος παραμένει
εκτός κόμματος την τελευταία οκταετία. Αυτή είναι η
πρώτη φορά που επανεμφανίζεται εδώ και οκτώ χρό-
νια σε οποιαδήποτε κομματική εκδήλωση του ΣΥΡΙΖΑ
και φαίνεται πως όσοι προεξοφλούσαν επανενεργο-
ποίησή του σε περίπτωση εκλογής της Έφης Αχτσιό-
γλου μάλλον δικαιώνονται. 

Καλωσορίζουμε στην «Politi-
cal» την καλή συνάδελφο
του δικαστικού ρεπορτάζ
από τον ΑΝΤ1 Λία Κοντο-
πούλου, η οποία θα μας αρ-
θρογραφεί καθημερινά για
όλα τα θέματα της δικαιοσύνης.

ΓΙΑ ΝΑ ΚΑΤΑΛΑΒΕΤΕ…

H οδική ασφάλεια,
προτεραιότητα 
της Αλεξοπούλου

«Των φρονίμων τα παιδιά πριν πεινάσουν μαγει-
ρεύουν» έλεγαν οι παλιοί και με τον ίδιο τρόπο ενερ-
γεί το υπουργείο Μεταφορών, επαυξάνοντας και
επικαιροποιώντας καλές πρακτικές της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Η οδική ασφάλεια τίθεται ψηλά στην
ατζέντα και μάλιστα με δεδομένη την έναρξη της νέ-
ας σχολικής χρονιάς, η ασφαλής μεταφορά των παι-
διών αποτελεί αδιαπραγμάτευτη προτεραιότητα του
υπουργείου και της ίδιας της υφυπουργού, κ. Χριστί-
νας Αλεξοπούλου. Εξέδωσε, λοιπόν, διευκρινιστι-
κές εγκυκλίους της Υπουργικής Απόφασης του 2014
(17910/1255/2014) σύμφωνα με τις οποίες είναι
υποχρεωτική η χρήση ειδικού καθίσματος σε παιδιά
κάτω των 150cm/36kg σε καθίσματα επιβατών που
δεν υπάρχει μπροστά κάθισμα επιβάτη και σε καθί-
σματα επιβατών που είναι εφοδιασμένα με ζώνες
τριών σημείων, και παράλληλα δόθηκαν οδηγίες για
τη διαδικασία πιστοποίησης των λεωφορείων.
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Τι είπαν Μητσοτάκης -
Κικίλιας πίσω 
από τις κάμερες

Η χθεσινή, απρόσμενη ομολογουμένως,
συνάντηση του Κυριάκου Μητσοτάκη με
τον Βασίλη Κικίλια στον απόηχο όσων
γράφονται και λέγονται περί καρατομή-
σεων ή περί παραιτήσεων έγινε για να
πέσουν οι τόνοι. Αυτό που έμαθα εγώ εί-
ναι ότι ο Μητσοτάκης μίλησε ευθέως και
ανοιχτά για όλα και ο Κικίλιας έδωσε τις
δικές του εξηγήσεις χωρίς να υπάρχουν
εντάσεις… Εξάλλου, αν είχε σκοπό να
τον «καθαρίσει», δεν θα τον συναντού-
σε. Παρ’ όλα αυτά, ειπώθηκαν αλήθειες
στη συνάντηση, η οποία κράτησε περί-
που μια ώρα… 

Στο πλευρό του Πτωχού
ο Αντώνης Σαμαράς
Δυναμικό «παρών» στον προεκλογικό
αγώνα του υποψήφιου περιφερειάρ-
χη Πελοποννήσου της ΝΔ δίνει ο
πρώην πρωθυπουργός Αντώνης Σα-
μαράς, ο οποίος, από σήμερα και μέ-
χρι την Κυριακή, θα βρίσκεται στη
Μεσσηνία για να στηρίξει τον αγώνα
του στενού του συνεργάτη Δημήτρη
Πτωχού. 
Επιβεβαιώνεται λοιπόν ότι όλες οι δυ-
νάμεις της ΝΔ δίνουν από κοινού τον
αγώνα για τη διατήρηση του «γαλάζι-
ου» χρώματος στη μεγάλη αυτή περι-
φέρεια της χώρας.

Για να ξέρετε, o πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης ρωτήθη-
κε από τους τηλεοπτικούς δημο-
σιογράφους αν θα κάνει ανα-
σχηματισμό. Τον ρώτησαν off the
record όσοι συνάδελφοι ήταν
συγκεντρωμένοι στο Προεδρικό

Μέγαρο λίγο πριν την ορκωμο-
σία Στυλιανίδη. Τον ρώτησαν αν
θα ξαναβρεθούν σύντομα στο

ίδιο σημείο για νέες ορκωμοσίες.
Ποια ήταν η απάντηση; «Ωραίο από-
γευμα το σημερινό», είπε ο Μητσοτά-
κης και έφυγε χαμογελώντας.

Η ισχυρή ομάδα του Κυριάκου Μητσοτάκη στη Θεσσαλονίκη έχει ήδη πιάσει δουλειά και σηκώ-
νει μανίκια μετά τη ΔΕΘ. Με επικεφαλής τον Γιάννη Μπρατάκο, το πρωθυπουργικό γραφείο στη
συμπρωτεύουσα θα τρέξει όλες τις εκκρεμότητες στη Βόρεια Ελλάδα. Ο Γιάννης Μπρατάκος θα
έχει την υψηλή εποπτεία και θα παρακολουθεί από κοντά την πορεία του πρωθυπουργικού γρα-
φείου. Άλλωστε είναι γνωστό ότι ο στενός συνεργάτης του Κυριάκου Μητσοτάκη και υφυπουρ-
γός παρά τω πρωθυπουργώ θεωρείται ο άνθρωπος των ειδικών αποστολών. Κρίσιμος θα είναι
βεβαίως και ο ρόλος του Μιχάλη Μπεκίρη, που θα ανεβαίνει τουλάχιστον μία φορά την εβδομά-
δα, αλλά και της Βορειοελλαδίτισσας δημοσιογράφου Έλενας Σώκου που έχει αναλάβει τον το-
μέα της επικοινωνίας. Συντονιστικό και οργανωτικό ρόλο θα έχει και ο Γιάννης Παπαγεωργίου
που το τελευταίο διάστημα ήταν συντονιστής της Γενικής Διεύθυνσης της ΝΔ. 

Πιάνουν δουλειά μετά τη ΔΕΘ 

Η ΝΔ έχει γυρίσει 
την πλάτη 
στον Βασίλη Ζορμπά 
Ο απερχόμενος δήμαρχος Αγίας Παρα-
σκευής έχει καταλάβει καλά ότι η ΝΔ τού
έχει γυρίσει την πλάτη και αυτό συμβαίνει
διότι ο ίδιος είχε δεσμευθεί το 2019 ενώ-
πιον κορυφαίων στελεχών της Πειραιώς
ότι στις επόμενες
αυτοδιοικητικές
εκλογές δεν
θα ήταν υπο-
ψήφιος. Παρ’
όλα αυτά ο
Ζορμπάς -
άγνωστο γιατί-
δεν τήρησε τη συμ-
φωνία αυτή και αντί να αποχωρήσει, είναι
εκ νέου υποψήφιος στις κάλπες του
Οκτωβρίου. Μάλιστα ο τοπάρχης κ. Ζορμ-
πάς έφτασε στο σημείο να βάλει τον αντι-
δήμαρχό του Γιάννη Αργυρό να αρθρο-
γραφήσει σε τοπικό σάιτ των βορείων
προαστίων και να «κουνάει» το δάχτυλο
στη ΝΔ γιατί δεν δίνει το χρίσμα στον
Ζορμπά! Μιλάμε για απίστευτα πράγματα.
Μάλιστα ο αντιδήμαρχος κατηγορεί τη ΝΔ
ότι σφάλλει και ζητάει από τον πρωθυ-
πουργό να επανορθώσει… Ένας αντιδή-
μαρχος του Ζορμπά να κουνάει το δάχτυλο
στη ΝΔ…Α

λλοι είναι για τα εύκολα κι άλλοι
για τα δύσκολα. Άλλοι για το
Δελφινάριο κι άλλοι για να πέ-

φτουν στη φωτιά και στο νερό όταν χρει-
άζεται για να σώσουν συμπολίτες μας.
Και το σημειώνω αυτό διότι τα «παπαγα-
λάκια» του ΣΥΡΙΖΑ, που ταΐζονται καλά,
βρήκαν ευκαιρία να κατηγορήσουν και
να λοιδορήσουν τις προηγούμενες ημέ-
ρες τη στρατιωτική ηγεσία με fake news
την ώρα που η πατρίδα μας διέρχεται αυ-
τή την κρίση λόγω της θεομηνίας. 

Όλοι αυτοί ξέρουν καλά πως ο αρχη-
γός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κωνσταντίνος
Φλώρος, βρίσκεται στην πρώτη γραμμή
της μάχης από την πρώτη μέρα, παρέ-
χοντας μέσω των τριών Κλάδων πολύτι-
μη βοήθεια στην Πολιτεία για την ανα-
κούφιση των πληγέντων. 

Καλή η προπαγάνδα λοιπόν, καλή και η
λάσπη, καλή και η συκοφαντία. Για να μη
μιλήσουμε για τους χυδαίους χαρακτη-
ρισμούς που χρησιμοποιούν εναντίον
του αρχηγού ΓΕΕΘΑ. Όμως όλα αυτά
έχουν κοντά ποδάρια, όπως και το ψέμα. 

Οι εικόνες από τις δοκιμαζόμενες πε-
ριοχές της Θεσσαλίας είναι αποκαλυπτι-
κές για την πολύτιμη βοήθεια των Ενό-
πλων Δυνάμεων, όπως και οι μαρτυρίες
των πολιτών, που μιλούν με θαυμασμό
και με δέος για τις προσπάθειες των
στρατιωτών, των ειδικών δυνάμεων και
των στελεχών. Επομένως, τα «παπαγα-
λάκια» μπορούν να συνεχίσουν τη δου-
λειά τους (σ.σ.: άλλωστε δεν πείθουν και
κανέναν με αυτά που γράφουν) και οι
Ένοπλες Δυνάμεις το σπουδαίο λειτούρ-
γημα που επιτελούν. 

Οι συνδικαλιστές δάσκαλοι και το τριημεράκι… 
Σε αυτό τον τόπο δεν αλλάζει τίποτα. Να σας εξηγήσω το γιατί… Οι συνδικαλι-

στές δάσκαλοι είναι έξαλλοι, επειδή η επέτειος της εξέγερσης του Πολυτεχνείου
φέτος πέφτει Σάββατο και ζητούν από το υπουργείο Παιδείας να τη μεταφέρει
Παρασκευή για να μην κάνουν μάθημα… Να μη δουλέψουν, δηλαδή… Καταλά-
βατε; Τους χαλάει το δημοσιοϋπαλληλικό τριημεράκι. Κατακαημένη Ελλάδα…

Έκαστος εφ’ ω ετάχθη 
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@ Η νέα φτώχεια  

Πάνω από τα 2 ευρώ το λίτρο και σήμερα η αμόλυβδη βενζί-
νη, άφαντα τα μήλα και οι ντομάτες από την αγορά, άδειες οι

λαϊκές, χρυσό το γάλα,
αμήχανος ο κόσμος,
κενά τα καλάθια, κατο-
στάρικα για τα σχολικά,
και ταυτόχρονα δώσ’
του επενδυτικές βαθμί-
δες και διθύραμβοι.
Μια χώρα που πηγαίνει
εξαιρετικά, με κατοί-
κους που μπορεί να μην

πεινάνε ακριβώς, αλλά δεν είναι και χορτάτοι. Που αναρω-
τιούνται μεταξύ τους πώς θα βγει ο χειμώνας. Θα βγει. Θα
έρθουν οι επενδυτές να μας αγοράσουν. Όχι εμάς ακριβώς,
αλλά δεν έχει και σημασία. Κάποιον θα αγοράσουν. Κάποιος
θα πλουτίσει, όσο εσύ φτωχαίνεις. 

«Α υτός είναι ο χειμώνας της δυσφορίας μας·
που μετατράπηκε σε καλοκαίρι 
από τούτον τον λαμπρό ήλιο της Ελλάδας». 

Εντάξει, ας μη διαμαρτυρηθεί κάποιος, στο πρωτότυπο χειρόγραφο
του Ουίλιαμ Σαίξπηρ, ο Ριχάρδος Γ’ δεν μιλάει για τον λαμπρό ήλιο της
Ελλάδας αλλά για εκείνον της Υόρκης. Και ίσως μιλάει για δυσφορία,
ίσως για δυσαρέσκεια, ίσως για δυστυχία ή και για απόλυτη καταστροφή,
όπως το δει ή το μεταφράσει κανείς. 

Ο Σαίξπηρ, ο οποίος πήρε τις ελληνικές τραγωδίες και τις έφερε στην
εποχή του, τα είχε πει όλα. Κι ας μην τα είχε δει όλα, όπως είναι πιθανό ότι
θα τα δούμε εμείς τον χειμώνα που έρχεται. Έναν χειμώνα δυσφορίας,
δυσαρέσκειας, ίσως και δυστυχίας ή απόλυτης καταστροφής, έναν χει-
μώνα που δεν έχουμε καταλάβει ακόμη τι πρόκειται να φέρει. 

Έναν χειμώνα που έρχεται μετά από -πόσους άραγε; Έχουμε χάσει το
μέτρημα πλέον- πολλούς χειμώνες κρύου, ανέχειας, οικονομικής δυ-
σπραγίας, χειμώνες που ξεχάσαμε τι σημαίνει να ζεις κάπως άνετα, να
καις τη θέρμανση όταν κρυώνεις, να αγοράζεις όσο φαγητό χρειάζεσαι,
να ανοίγεις
το θερμοσί-
φωνο όταν
θέλεις ζεστό
νερό, να μη
μετράς τα
«τσίγκινα»
για να βά-
λεις βενζίνη,
να ξαπο-
σταίνεις στη
θ α λ π ω ρ ή
του σπιτιού
σου χωρίς
να σε κυνη-
γάνε τα χρέη
και οι υπο-
χρεώσεις. 

Πολλούς
χειμώνες, που τους ζήσαμε με την υπόσχεση ότι τα καλύτερα έρχονται, τα
χειρότερα πέρασαν, οι θυσίες άξιζαν, κάναμε αυτό που έπρεπε και τώρα
θα ανταμειφθούμε, ιδού οι επενδυτικές βαθμίδες που τις σκαρφαλώνου-
με δυο δυο, μετά κλάδων και βαΐων. Και να που ο λαμπρός ήλιος της Ελ-
λάδας αργοσβήνει σιγά σιγά και άλλος ένας χειμώνας έρχεται και ήδη
δείχνει τα δόντια του, ξεπροβάλλοντας πίσω από τις λάσπες της Θεσσα-
λίας και τις στάχτες του Έβρου. Αλλά και πίσω από τη δική μας συλλογική
αμηχανία. 

Θα είναι ένας πάρα πολύ δύσκολος χειμώνας. Άλλος ένας πάρα πολύ
δύσκολος χειμώνας. Θα είναι ίσως ο δυσκολότερος απ’ όλους, για όλους
εκείνους που δεν μπορούν να ξεφύγουν από τον βάλτο του μεροκάματου.
Πολλά βασικά τρόφιμα γίνονται ήδη δυσεύρετα κι όταν βρίσκονται είναι
απρόσιτα. Δεν θα σκέφτεσαι πλέον μόνο να ζεσταθείς, αλλά και να φας.
Οι κερδοσκόποι θα στήνουν χορό πάνω στις δυσκολίες μας και θα θη-
σαυρίζουν πουλώντας πανάκριβα όλα όσα χρειαζόμαστε για να επιβιώ-
σουμε. Μεγαλοπαραγωγοί και μεσάζοντες θα πλουτίζουν. Κι εμείς, κα-
θηλωμένοι στις οθόνες, θα γιορτάζουμε, με μία μπίρα στα πέντε, την επό-
μενη επενδυτική βαθμίδα που ούτε καταλαβαίνουμε τι σημαίνει, ούτε και
θα νιώσουμε ποτέ στη δική μας πραγματικότητα. 

Ο χειμώνας της πείνας

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

# Ο κακός μας 

ο καιρός

Θα φταίει και ο καιρός, φυσικά.
Είναι ανυπολόγιστες οι

καταστροφές στον μεγαλύτερο
κάμπο της Ελλάδας. Και πριν τις

καταστροφές, όμως, δεν ήταν
πολύ καλύτερα τα πράγματα.

Προετοιμαστήκαμε; Φυσικά και
όχι. Πόση πίεση μπορεί να

αντέξει κάποιος; Από πού να βρει
χρήματα; Από πού αλλού να κόψεις για να πληρώσεις τα βασικά; Ποια

είναι τα βασικά πλέον; Τι είναι πιο σημαντικό; Να φας; Να ζεσταθείς;
Να μετακινηθείς; Να πάρεις μια μπίρα στα πέντε για να πανηγυρίσεις

για τις επενδυτικές βαθμίδες; 

@ Ποιος θα μας βοηθήσει;

Στέκουμε φοβισμένοι και απροστάτευτοι για ακόμη μια φορά μπροστά σε ακόμη
μια λαίλαπα. Δεν ξέρω αν συνηθίσαμε, δεν ξέρω αν μας φαίνεται λογικό, δεν ξέ-
ρω τι μας συμβαίνει. Τσακωνόμαστε και διαμαρτυρόμαστε για όλα τα άσχετα, για
τα τσιπάκια στις ταυτότητες, ας πούμε, και για την αδιανόητη ακρίβεια δεν μιλά-
ει κανείς. Σαν να είμαστε καταδικασμένοι να ζούμε έτσι. Σαν να αποδεχτήκαμε
την τιμωρία μας, την καταδίκη μας σε μια ζωή που δεν μοιάζει και πολύ με ζωή,
παρά περισσότερο με αγώνα δρόμου να κόψεις έναν μισθό στα δέκα για να
φτουρήσει. Κι ακόμη, πολύ φοβάμαι, δεν έχουμε δει τίποτε. 
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Μ
ε αμείωτη ένταση ο Νίκος Ανδρου-
λάκης συνεχίζει σε καθημερινή βά-
ση πλέον να ασκεί δριμεία κριτική

προς την κυβέρνηση και προσωπικά στον
πρωθυπουργό. Από τη Θεσσαλονίκη όπου
βρίσκεται στο πλαίσιο της ΔΕΘ άφησε αιχμές
για επικοινωνιακή διαχείριση της θεομηνίας.

«Από ό,τι φαίνεται, η κυβέρνηση Μητσοτάκη
έχει προτεραιότητα τη διαχείριση του πολιτι-

κού κόστους και όχι την αντι-
μετώπιση των πολύ σημαντι-
κών επιπτώσεων της βιβλικής
καταστροφής στην Καρδίτσα,
τα Τρίκαλα, τη Λάρισα και τον
Βόλο. Υπάρχουν δεκάδες χι-
λιάδες νεκρά ζώα. Καθυστε-
ρούν η αποκομιδή και η καύ-
ση τους. Οδηγείται η Θεσσα-

λία να μετατραπεί σε μια υγειονομική βόμβα»
υποστήριξε ο κ. Ανδρουλάκης μετά τη συνάν-
τηση που είχε με τη διοίκηση του Οργανισμού
Συγκοινωνιακού Έργου Θεσσαλονίκης.

«Πόροι που δικαιούται η χώρα»
Ο κ. Ανδρουλάκης στη συνέχεια πρόσθεσε:

«Αντί, λοιπόν, να υπάρχουν πρακτικές πρωτο-
βουλίες για την αντιμετώπιση των επιπτώσεων,
τι βλέπουμε; Να πηγαίνει ο πρωθυπουργός στο
Στρασβούργο και να ανακοινώνει ένα πακέτο
2,2 δισ. ευρώ, από τα οποία όμως τα περισσό-
τερα δεν είναι νέα χρήματα, αλλά πόροι που
ήδη δικαιούται η χώρα από ευρωπαϊκά προ-
γράμματα, που δεν έχει αξιοποιήσει η κυβέρ-
νηση του κ. Μητσοτάκη. Τι άλλο βλέπουμε;
Ανεύθυνους υπουργούς να παίζουν το παιχνίδι
της “κολοκυθιάς” στα τηλεοπτικά δίκτυα γύρω
από τις δικές τους αρμοδιότητες και αυτές του
περιφερειάρχη Θεσσαλίας. Πρέπει να μπει τέ-
λος σε αυτήν τη φαρσοκωμωδία. Πρέπει να
αναλάβει ο καθένας την ευθύνη του και να
υπάρξει ένα σχέδιο αντιμετώπισης της οδυνη-
ρής πραγματικότητας, που βιώνει ο λαός της
Θεσσαλίας. Είναι η καρδιά της παραγωγής της
Ελλάδας. Εκατοντάδες χιλιάδες συνάνθρωποί
μας είναι σε απόγνωση». 

Σχετικά με τον συγκοινωνιακό χάρτη της
Θεσσαλονίκης, ο κ. Ανδρουλάκης επισήμανε
τη διαχρονική εγκατάλειψη του ΟΑΣΘ σε καθε-
στώς εκκαθάρισης από το 2017, την καθυστέ-
ρηση του μετρό και το έντονο κυκλοφοριακό
πρόβλημα. Πρόσθεσε πως «σύντομα θα προ-
στεθεί και η επιβάρυνση του κυκλοφοριακού
από την κατασκευή του Flyover» και επέμεινε
ότι για το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής είναι επιτα-
κτική η ανάγκη μιας ενιαίας αντιμετώπισης στη
λειτουργία των δύο μέσων μαζικής μεταφοράς
-μετρό και λεωφορείων-, ώστε η Θεσσαλονίκη

να αποκτήσει ένα δίκτυο συγκοινωνιών στα
πρότυπα των ευρωπαϊκών πόλεων».

Πλαίσιο αντιμετώπισης
Αύριο ο κ. Ανδρουλάκης προανήγγειλε ότι

θα ανακοινώσει από το βήμα της ΔΕΘ ένα
πλαίσιο αντιμετώπισης όλων αυτών των ση-
μαντικών επιπτώσεων από την καταστροφική
καταιγίδα που έπληξε τη Θεσσαλία. 

Στο μεταξύ, με φόντο το ποσό της ευρωπαϊ-
κής αρωγής προς τη χώρα μας αλλά και ένα
σκωπτικό σχόλιο του κυβερνητικού εκπροσώ-
που προκλήθηκε νέα ένταση. «Ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος σε δηλώσεις του στην ΕΡΤ
μας επιβεβαίωσε ότι τα 250 εκατ. ευρώ από το
ΕΣΠΑ της περιόδου 2014-2020 “θα χάνονταν”
με ευθύνη της κυβέρνησης της ΝΔ. Άρα συμ-
φωνεί μαζί μας. Μαθήματα, δε, για το Ταμείο
Ανάκαμψης ας μην κάνει στο ΠΑΣΟΚ, διότι η
κυβέρνηση που εκπροσωπεί μας χλεύαζε ως
“άσχετους” επειδή υποστηρίζαμε τη δυνατό-
τητα αναθεώρησης τμημάτων του Ταμείου, για
να καταθέσει τελικά στις 31 Αυγούστου τη δική
της επικαιροποιημένη πρόταση», ανέφερε σε
ανακοίνωσή της η Χαριλάου Τρικούπη, η οποία
κατέληγε καλώντας την «κυβέρνηση να κατο-
νομάσει τα αντιπλημμυρικά έργα που αφαίρε-
σε από το Ταμείο Ανάκαμψης με το επιχείρημα
ότι θα ολοκληρωθούν μετά το 2026».

Ερώτηση στη Βουλή
Η πίεση στο κυβερνητικό στρατόπεδο εν-

τείνεται και στη Βουλή. Σχεδόν ολόκληρη η
Κοινοβουλευτική Ομάδα υπέγραψε ερώτηση

προς τον υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων με θέμα «Άμεσες αποζημιώσεις
στους αγρότες που επλήγησαν από τα κατα-
στροφικά καιρικά φαινόμενα και ανάγκη δια-

μόρφωσης ενός ολοκληρωμένου προγράμ-
ματος για την ανασυγκρότηση και προστασία
της αγροτικής παραγωγής την περίοδο της
κλιματικής κρίσης», θέτοντας τα ακόλουθα
ερωτήματα:

«1. Είναι στις προθέσεις σας μια πιο ολιστι-
κή προσέγγιση, προκειμένου να υιοθετήσετε
και να εφαρμόσετε ένα ολοκληρωμένο και
συνεκτικό πρόγραμμα ανασυγκρότησης και
αποζημιώσεων στον πρωτογενή τομέα για
όλες τις ζημιές του 2023, όπως σας προτείνει
η ΕΘΕΑΣ και οι Αγροτικοί Συνεταιρισμοί, που
με την εμπειρία τους και τη σύγχρονη τεχνο-
λογία μπορούν να συμβάλουν σε αυτό;

2. Ποιο το πραγματικό μέγεθος της ζημιάς
που υπέστη ο πρωτογενής τομέας στη χώρα
μας από τα ακραία καιρικά φαινόμενα το 2023
έως σήμερα, πόσο καιρό θα μείνουν ακαλ-
λιέργητες οι εκτάσεις που επλήγησαν και ποιο
το ύψος της αποκατάστασης σε αποζημιώσεις
και υποδομές που θα απαιτηθεί;

3. Σε ποιες προπαρασκευαστικές ενέργειες
προβήκατε δεδομένης της γνωστοποίησης
της έλευσης του ακραίου φαινομένου “Ντά-
νιελ” στη χώρα μας και σε ποιες μετά από αυτό
και πότε, ώστε να υπάρξει η αναγκαία οικονο-
μική και άλλη βοήθεια από την πλευρά της
Ευρωπαϊκής Ένωσης;».

Ν Ι Κ Ο Σ  Α Ν Δ Ρ Ο Υ Λ Α Κ Η Σ

«Παίζουν την κολοκυθιά στην κυβέρνηση»

Κατά μέτωπο επίθεση του προέδρου του ΠΑΣΟΚ από τη ΔΕΘ - 
Αιχμές για επικοινωνιακή διαχείριση της καταστροφικής πλημμύρας

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 

O Νίκος Ανδρουλάκης κατά τη χθεσινή συνάντηση με τη διοίκηση
του Οργανισμού Συγκοινωνιακού Έργου Θεσσαλονίκης (ΟΣΕΘ)
και το σωματείο εργαζομένων του ΟΑΣΘ
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«
Η

υπεύθυνη Επικοινωνίας και Digital Media της
Γραμματείας Παραγωγικών Τομέων της ΝΔ,
γνωστή επικοινωνιολόγος Αφροδίτη Κράβαρη,

μιλά στην «Political» για τον Κυριάκο Μητσοτάκη, την
επικράτηση της ΝΔ, το φαινόμενο Κασσελάκη και την
ακροδεξιά. 

Κυρία Κράβαρη, γιατί υπερίσχυσε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης επικοινωνιακά έναντι των άλλων
υποψηφίων στις πρόσφατες εκλογές;

Θα σας το πω απλά. Η επικοινωνία έχει κάτι το μαγικό
μέσα της. Μπορεί να σου λέω βλακείες αλλά να σ’ τις
λέω με τόσο ιδιαίτερο τρόπο, με τόσο γαλήνια χροιά και
τόσο εξαιρετικά επιλεγμένες λέξεις που να σε υπνωτί-
ζω και να σε πείθω ως το κόκαλο. Μπορεί από την άλλη
να είμαι ειλικρινής, να σου παραθέτω δεδομένα και να
μην μπορείς καν να με ακούσεις. Να σου είμαι ενοχλη-
τικός, ως και βαρετός. Δεν είναι τυχαίο πως η μη λεκτι-
κή επικοινωνία (οπτική επαφή, ψυχολογία χρωμάτων,
ντύσιμο, χειραψία, χαμόγελο, στάση σώματος), η οπτι-
κή επικοινωνία κυρίως στο Digital (mini videos, επαγ-
γελματική φωτογράφιση, μακέτες) και το emotional
engagement στο copywriting κάθε είδους (posts, πο-
λιτικοί λόγοι κ.λπ.) αποτελούν το τρίπτυχο της επιτυ-
χίας. Με απτά παραδείγματα τώρα. Κανείς υποψήφιος
πέραν του Μητσοτάκη δεν πραγματοποίησε καμπάνια
με συγκεκριμένη και στοχευμένη επικοινωνιακή
στρατηγική. Περισσότερο λύσεις του ποδαριού παρά
πλάνο υπήρχε. Επίσης, ανύπαρκτη ποιότητα σε αισθη-
τική και περιεχόμενο. Και μεταξύ των δύο μεγάλων
κομμάτων: o Τσίπρας επένδυσε στην καταστροφολογία
(γιατί άραγε, εφόσον είχε επιτυχημένο παράδειγμα
«πουλώντας» ελπίδα το 2015, δεν το επιχείρησε ξανά;),
σε μαύρα χρόνια, σε σωρεία από fake news, σε ανύ-
παρκτη ουσιώδη αντιπολίτευση, σε μηδενικές προτά-
σεις, σε ουτοπικό πρόγραμμα με κοστολογήσεις στο
πόδι, σε ανύπαρκτη γραμμή κόμματος προς όλα τα στε-
λέχη, σε επίθεση προς τον αντίπαλο και κυρίως σε μη
διαβασμένους υποψηφίους. Ο Μητσοτάκης πήρε τις
προεκλογικές δεσμεύσεις και όσα είχε υλοποιήσει και
είπε ήμουν συνεπής και τα έκανα πράξη, «έδεσε» όλα
τα στελέχη σε μια γροθιά να οργώσουν την Ελλάδα και
να μιλήσουν με όλους τους πολίτες, παραδέχτηκε όλες
τις ολιγωρίες και τις παραλείψεις, έδωσε συγκεκριμέ-
νο πλάνο επόμενης τετραετίας, αξιοποίησε όλη την τε-
χνολογία και τα διαθέσιμα εργαλεία για να προσεγγίσει
όλα τα κοινά (TikTok, podcasts), υποσχέθηκε καλύτε-
ρες μέρες σαν αυτές προ κρίσης, μίλησε στην καρδιά
των Ελλήνων με όπλο στη φαρέτρα του το τρίπτυχο πα-
τρίδα, θρησκεία, οικογένεια αλλά και αποδεχόμενος τη
διαφορετικότητα και ήταν πολύ καλά διαβασμένος. Για
αυτό υπερίσχυσε ο Μητσοτάκης. 

Ποιες συμβουλές δώσατε στα στελέχη της ΝΔ
που διεκδίκησαν σταυρό όσον αφορά την επαφή
τους με τον ψηφοφόρο; 

Η συμβουλή είναι σαφής: να είσαι ο εαυτός σου -με ό,τι
συνεπάγεται αυτό- και να έχεις άμεση επαφή με τον
ψηφοφόρο σου. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Κανείς 
υποψήφιος πέραν
του Μητσοτάκη δεν
πραγματοποίησε
καμπάνια 
με συγκεκριμένη 
και στοχευμένη
επικοινωνιακή
στρατηγική.
Περισσότερο λύσεις
του ποδαριού παρά
πλάνο υπήρχε

Υπεύθυνη Επικοινωνίας και Digital Media  
της Γραμματείας Παραγωγικών Τομέων της ΝΔ

στον 
Σωτήρη Πίκουλα 

ΑΦΡΟΔIΤΗ ΚΡAΒΑΡΗ

«Το φαινόμενο 
Κασσελάκη φούσκωσε 
και θα ξεφουσκώσει 

πολύ γρήγορα»

«Το φαινόμενο 
Κασσελάκη φούσκωσε 
και θα ξεφουσκώσει 

πολύ γρήγορα»



Να είσαι αυθεντικός όποια και αν είναι η ζωή σου. Να μη
«στήνεις» τη ζωή σου για να φαίνεται ωραία προς τα έξω. Ο
ψηφοφόρος στα μάτια του πολιτικού θέλει να βλέπει τον
εαυτό του. Κανείς δεν πιστεύει πια στις αψεγάδιαστες ζωές
των πολιτικών. Είναι άνθρωποι όπως όλοι, με τα ίδια προ-
βλήματα και τα ίδια σκαμπανεβάσματα. Έχουν προβλήματα
σπίτι τους, είναι θλιμμένοι, αντιμετωπίζουν θέματα με τη
δουλειά τους, με τα παιδιά τους, με τα ψυχολογικά τους. Οι
στημένες οικογενειακές στιγμές, τα στημένα stories, ο ξύλι-
νος λόγος και η μόνιμη ευτυχία δεν πουλάνε πια ως επικοι-
νωνιακή στρατηγική. Το κάστρο με τα τραπουλόχαρτα πέ-
φτει πολύ γρήγορα και η απομυθοποίηση είναι συχνό φαι-
νόμενο. Δεν είναι τυχαία τα παραδείγματα πολύ πετυχημέ-
νων πολιτικών που υποστηρίζουν τις προσωπικές επιλογές
τους χωρίς να υπερισχύει πια το «τι θα πει ο κόσμος». Η αυ-
θεντικότητα πλέον κερδίζει και «ο κόσμος» τούς δέχεται
γιατί εκλαμβάνει ότι είναι αληθινοί. Επίσης, αυτό που δεν
κατανοούν οι υποψήφιοι είναι πως εκείνοι είναι στην υπη-
ρεσία του λαού και όχι ο λαός στην υπηρεσία τους. Από εκεί-
νους εκλέγονται και εκείνους αντιπροσωπεύουν. Αν δεν
ακούσεις ή σφίξεις το χέρι του ψηφοφόρου και κυρίως αν
δεν είσαι συνεπής σε όσα υπόσχεσαι, πολύ γρήγορα το σύ-
στημα θα σε ξεβράσει από μόνο του. Οι Έλληνες έχουμε
κοντή μνήμη, αλλά πάντα θυμόμαστε εκείνον που άπλωσε
χείρα βοηθείας, που μας άκουσε και που ήταν ειλικρινής. Η
σημαντικότερη συμβουλή στον πολιτικό του 2023 είναι να
είσαι πάντα εξωφρενικά διαβασμένος και δώσε στους ψη-
φοφόρους σου αυθεντικές σου στιγμές (προσωπική επα-
φή), backstage (στα social media) και υποσχέσεις που μπο-
ρείς να τηρήσεις (στο πολιτικό σου πρόγραμμα).

Φαινόμενο Κασσελάκη: Είναι μια επικοινωνιακή
φούσκα ή υπάρχει στο βάθος κάτι πιο ουσιαστικό; Γε-
νικά πώς βλέπετε τη μάχη των προσωπικοτήτων στον
ΣΥΡΙΖΑ; 

Προσωπικά παρομοιάζω συχνά το κόμμα του ΣΥΡΙΖΑ με
έναν κεραυνοβόλο έρωτα. Σκάει ένα πυροτέχνημα, βλέπου-
με καρδούλες, μας χτυπάνε βέλη και πολύ σύντομα το παί-
ζουμε θύμα και κλαίμε στο κρεβάτι μας για τον χαμένο μας
χρόνο και τα όσα δώσαμε χωρίς αποτέλεσμα. Ο ΣΥΡΙΖΑ με
την πολύ επιτυχημένη του στρατηγική το 2015 στήριξε την
επικοινωνία του στην ΕΛΠΙΔΑ (σε αυτό που πιστεύουμε κα-
τεξοχήν οι Έλληνες) και σε ένα καλύτερο μέλλον και έγινε ο
μεγάλος έρωτας του ελληνικού λαού. Πολύ γρήγορα απο-
δείχτηκε άπιστος εραστής, δεν τήρησε καμιά του υπόσχεση
και μας βύθισε σε βαθιά κατάθλιψη. Ούτε ο κ. Τσίπρας έχει
τη στόφα ηγέτη, ούτε κανείς από τους σημερινούς υποψηφί-
ους. Πολύ δύσκολα γυρνάς σε μια άσχημη σχέση. Θα ήμα-
σταν πολύ αφελείς αν γυρνούσαμε πίσω σε έναν άπιστο και
αφερέγγυο εραστή. Θα ήμασταν άξιοι της μοίρας μας. Ακρι-
βώς επειδή μάλλον δεν είμαστε, δεν γυρίσαμε στις εκλογές
του Μαΐου και ευτυχώς η Ελλάδα έστειλε ένα πολύ σαφές
μήνυμα. Το φαινόμενο Κασσελάκη θα ξεφουσκώσει, όπως
ακριβώς φούσκωσε: πολύ γρήγορα. Βέβαια, ο Κασσελάκης
είναι μια βαρβάτη επικοινωνιακή ένεση στο απέραντο γκρί-
ζο του ΣΥΡΙΖΑ. Αν με ρωτάτε ποιος από τους υποψηφίους
έχει την προσωπικότητα για να ηγηθεί, να αλλάξει την εικό-
να του ΣΥΡΙΖΑ από τη ρίζα της και να διεκδικήσει μελλοντικά
την πρωθυπουργία, με βεβαιότητα σας λέω κανείς. Κάποιος
όμως από αυτούς θα εκλεγεί. Και θα ζήσουμε τη μετά Τσί-
πρα εποχή στη χειρότερη έκδοσή της. Αν είναι ο Κασσελά-
κης, τουλάχιστον θα μας προσφέρει άπειρη δουλειά επικοι-
νωνιακά να ασχολούμαστε.

Ένα γενικότερο ερώτημα που απασχολεί κάθε δημο-
κρατικό πολίτη είναι γιατί βλέπουμε (και ευρωπαϊκά)

μια στροφή μερίδας της κοινωνίας προς την ακροδε-
ξιά. Είναι μια μόδα ή έχουμε υπαρκτές αιτίες για την
άνοδό της; 

Το πρώτο ερώτημα που πρέπει να θέσουμε είναι το εξής.
Πότε η Αριστερά κέρδισε την εμπιστοσύνη των πολιτών και
προανήγγειλε θέσεις που, όταν ήρθε στην εξουσία, μπόρεσε
να κάνει πράξη; Επειδή ακριβώς ούτε η ίδια δεν πιστεύει
πως θα είναι στην εξουσία, προφανώς και μπορεί να λέει και
να υπόσχεται όσα θέλει. Είναι λίγο κωμικό, αλλά αυτή είναι η
αλήθεια και αυτό είναι και το τίμημα της στροφής της ΝΔ στο
Κέντρο: δεν έχει καταφέρει να ενσωματώσει στις φτερούγες
της την ακροδεξιά, κι έτσι της αφήνει το περιθώριο να ανθί-
σει. Προσοχή, όμως. Δεν υπήρχε μείωση ψήφων από το
2019 στη ΝΔ. Αντίθετα, υπήρξε κατάρρευση του ΣΥΡΙΖΑ και
οι ψήφοι αυτές διανεμήθηκαν και βρήκαν ακροδεξιό έδα-
φος, γιατί δεν μπόρεσαν να ταυτιστούν ούτε με τον Μητσοτά-
κη ούτε με τον Πιερρακάκη ούτε με τη δυτική νοοτροπία.
Προσωπικά με τρομάζει η άνοδος της ακροδεξιάς στην Ευ-
ρώπη. Γίνονται mainstream και επηρεάζουν την πολιτική.
Ενώ στο παρελθόν θα ψήφιζαν μια Αριστερά, τώρα η ακρο-
δεξιά φαίνεται λογική ψήφος στα μάτια τους. Και τι ενώνει
όλους αυτούς, τουλάχιστον στις ιδέες; Αρνητικοί στους πρό-
σφυγες, στην ΕΕ, στο Ισλάμ, στην ψηφιακή επανάσταση, στο
κόστος ζωής κ.ά. 

Η ΝΔ έχει μπροστά της μια νέα τετραετία με αρκετά
μέτωπα. Πριν λίγες μέρες ο πρωθυπουργός μίλησε για
μεταρρυθμιστική επιτάχυνση, θέλοντας να δώσει το
στίγμα ότι θα κινηθεί τα επόμενα χρόνια σε μεγάλες
θεσμικές αλλαγές που θα αλλάξουν την καθημερινό-
τητά μας. Το σχόλιό σας… 

Θέλω να μιλάω πάντα με πεπραγμένα και όχι με αερολογία.
Τα πολλαπλά μέτωπα δεν είναι τωρινά, έχουν ξεκινήσει από
την προηγούμενη τετραετία. Κρίσεις πολλαπλές, εξωγενείς
και πολύ σοβαρές. Η ΝΔ μέσα σε αυτά τα χρόνια απέδειξε
πως όχι μόνο μπορεί να σταθεί όρθια, αλλά να επιταχύνει σε
πολύ δυσμενείς συνθήκες στους περισσότερους τομείς με
θετικό πρόσημο. Θα παρακινήσω τον κάθε αναγνώστη να
διαβάσει τα πεπραγμένα της τετραετίας που πέρασε, γιατί εί-
ναι έργο πεπραγμένο και υπαρκτό και όχι στο μυαλό ή στη
φαντασία και βάσει αυτού προχώρησε προεκλογικά στις
εκλογές. Το «το είπαμε, το κάναμε» δεν είναι φούσκα μιας
βραδιάς. Είναι έργο συγκεκριμένο. Θεσμικές αλλαγές που
άλλαξαν την καθημερινότητά μας έγιναν και την περασμένη
τετραετία. Δεν μπορώ να μην αναφερθώ και σε πράγματα
που δεν έγιναν βεβαίως και σε παραλείψεις ή αστοχίες, αλλά
δεν μπορώ από την άλλη να φανταστώ πού θα ήμασταν σήμε-
ρα αν στο τιμόνι από το 2019 ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ. Η νέα τετραετία
έχει, ναι, μεγαλύτερες μεταρρυθμίσεις: γρήγορη απονομή
δικαιοσύνης, ΕΣΥ, παιδεία, μισθοί, ανεργία. Προσωπικά το
μεγαλύτερο έργο που θα ήθελα να δω είναι στο ΕΣΥ. Πρέπει
να γκρεμιστεί και να χτιστεί σε νέα βάση. Η Ελλάδα χρειάζε-
ται τρεις τέσσερις συνεχείς θητείες πρωθυπουργού για να
αρχίσει να μαζεύει στην ποδιά της τους καρπούς της δουλει-
άς. Η νοοτροπία, η κουλτούρα και η καθημερινότητα δεν αλ-
λάζουν εν μια νυκτί, πόσω μάλλον των Ελλήνων.

Η ΝΔ έχει τοποθετηθεί πλέον πιο κεντρώα από ό,τι στο
παρελθόν. Αυτό εγκυμονεί κινδύνους; Μήπως έχει
τελειώσει η εποχή του προσδιορισμού «Αριστερά-
Δεξιά» στην Ελλάδα; 

Θα ξεκινήσω διαφορετικά. Πείτε μου έναν αυτοπροσδιορι-
ζόμενο «αριστερό» που να υιοθετεί την ιδεολογία, την κουλ-
τούρα και τη ζωή ενός αριστερού. Βλέπω και συνομιλώ κα-
θημερινά με τέτοιους αριστερούς που υπό άλλες συνθήκες
θα ήταν πιο δεξιοί και από τους δεξιούς. Προσωπικά ναι, θε-
ωρώ πως είναι πολύ πίσω μας τέτοιοι προσδιορισμοί. Πλέον
έχουμε νέους και πιο εύλογους. Πλέον μιλάμε για δίπολα.
Δημοκράτες ή όχι. Με την Ευρώπη ή όχι. Προσαρμοζόμαστε
με την τεχνολογία ή είμαστε τεχνοφοβικοί. Πίστη στην επι-
στήμη ή εξωγήινοι με τσιπάκια. Θέσεις και στάση ζωής σε
συγκεκριμένα θέματα που αφορούν την πατρίδα και την κα-
θημερινότητά μας. Οι πιο προοδευτικές θέσεις και το άνοιγ-
μα του πρωθυπουργού προς το Κέντρο θεωρώ πως ήταν συ-
νειδητή επιλογή του. Τόσο στην προσέλκυση ψηφοφόρων
όσο και στη δημιουργία ψηφοδελτίου με νέα πρόσωπα. Η
κυβέρνηση συνεργασίας ποτέ δεν ήταν επιλογή για τον ίδιο.
Διαρκώς, όμως, διαμηνύει πως η ΝΔ είναι ένα φιλελεύθερο,
ανοικτό κόμμα που ενσωματώνει στελέχη κι από άλλους πο-
λιτικούς χώρους. Το έχει αποδείξει και εμπράκτως με πλή-
θος στελεχών να αναλαμβάνει θώκους ευθύνης. Αν εγκυμο-
νεί κινδύνους που έκανε στροφή και το πέτυχε; Για μένα κίν-
δυνο εγκυμονεί η ραγδαία άνοδος της άκρας Δεξιάς μετά τα
όσα έχουμε ζήσει με τη Χρυσή Αυγή. Δεν θα πολυδώσω ση-
μασία στον αριστερό που μένει στα καλύτερα ξενοδοχεία,
φοράει επώνυμα ρούχα αλλά γράφει posts στα social media
περί μαχών Αριστεράς. Θα δώσω σημασία, όμως, στον
ακροδεξιό που φυλάει με μανία μέσα του συμπεριφορές και
αντιδράσεις απόλυτα καταστροφικές. Ζούμε ανάμεσα σε
όλους αυτούς. 
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Η Ελλάδα χρειάζεται τρεις τέσσερις συνεχείς θητείες πρωθυπουργού
για να αρχίσει να μαζεύει στην ποδιά της τους καρπούς 
της δουλειάς. Η νοοτροπία, η κουλτούρα και η καθημερινότητα 
δεν αλλάζουν εν μια νυκτί, πόσω μάλλον των Ελλήνων

«
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Αντιμέτωπος με τα αδιέξοδα και τις
συνέπειες της δικής του πολιτικής
βρίσκεται ο Τούρκος πρόεδρος

Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, ο οποίος μάταια
προσπαθεί να πείσει τις ΗΠΑ να του που-
λήσουν μαχητικά αεροσκάφη F-16 ή έστω
να προχωρήσουν σε αναβάθμιση του υφι-
στάμενου στόλου της TuAF. 

Την ώρα που η Πολεμι-
κή Αεροπορία μας περνά
στη νέα εποχή βάζοντας
στη «φαρέτρα» της τα κα-
λύτερα αεροσκάφη της
Δύσης, Rafale, F-16 Viper,
F-35, οι ΗΠΑ αρνούνται
να πουλήσουν στο τουρκι-
κό καθεστώς ακόμα και…

βίδα, προκαλώντας τον λογικό εκνευρι-
σμό του Ταγίπ Ερντογάν. 

Εμμονικός «σουλτάνος»
Το θέμα των F-16 έχει εξελιχθεί σε…

εμμονή για τον Τούρκο πρόεδρο, ο οποί-
ος όπου συναντά τον Τζο Μπάιντεν θέτει
το συγκεκριμένο ζήτημα. Παρά την προ-
σωπική δέσμευση, ωστόσο, του προ-
έδρου των ΗΠΑ για πώληση μαχητικών
στην Τουρκία, το αμερικανικό κράτος
επιβεβαιώνει πως έχει νόμους,
διαδικασίες και… δικλίδες
ασφαλείας, ώστε να προ-
στατεύει τα συμφέροντά
του. 

Τρία 24ωρα λοιπόν μετά
το τετ α τετ Ερντογάν -
Μπάιντεν στο περιθώριο
της Συνόδου των G20, όπου ο

Μπάιντεν είπε ξανά στον Ερντογάν πως
πρέπει να αποφασίσει το Κογκρέσο για το
θέμα των F-16, το Στέιτ Ντιπάρτμεντ ήρθε
να δώσει ακόμα μία δυναμική απάντηση
στον Τούρκο πρόεδρο, ο οποίος φρόντισε
να… εκβιάσει κιόλας, λέγοντας πως
«μπορεί οι ΗΠΑ να έχουν Κογκρέσο,
όμως και η Τουρκία έχει Εθνοσυνέλευ-
ση», υπονοώντας πως μπορεί να μπλοκά-
ρει την είσοδο της Σουηδίας στο ΝΑΤΟ. 

«Η Αμερική έχει νόμους, κανόνες και
διαδικασίες, οι οποίες είναι σεβαστές»,
σημείωσε ο εκπρόσωπος Ματ Μίλερ,
διαμηνύοντας σαφώς πως δεν συνδέον-

ται η ένταξη της Σουηδίας στο
ΝΑΤΟ και η πώληση των F-16.

Άρα, ακόμα και αν η τουρκική Εθνο-
συνέλευση εγκρίνει την είσοδο
της σκανδιναβικής χώρας στη
Δυτική Συμμαχία, η πώληση
των αμερικανικών μαχητικών
δεν είναι εξασφαλισμένη.

Με «άδεια χέρια»
Ο Ταγίπ Ερντογάν έφυγε ξανά

με «άδεια χέρια» και χωρίς καμία
διπλωματική δέσμευση ή κάποια
επίσημη δήλωση για τα τουρκικά F-
16, με το θέμα να δείχνει πως είναι
στην «κατάψυξη», την ώρα που η τουρκι-
κή Πολεμική Αεροπορία φυλλορροεί
σε διαθεσιμότητες μαχητικών. 

Στο μεταξύ, η εξοπλιστική αντεπίθεση
της χώρας μας, με την απόκτηση υπερ-
σύγχρονων οπλικών συστημάτων, ικανών
να αλλάξουν τις ισορροπίες, έχει προκα-
λέσει νευρικό κλονισμό στο καθεστώς
Ερντογάν, που βλέπει τα ελληνικά «φτε-
ρά» να ενισχύονται με τα καλύτερα μαχη-
τικά της Δύσης και να έχουν στο cockpit
τους κορυφαίους πιλότους του ΝΑΤΟ.

Είναι λογικό λοιπόν η Άγκυρα να ανη-
συχεί για την ελληνική κυριαρχία στον
αέρα. Αν, δε, η περίπτωση των F-16 συνε-
χίσει να μην προχωρά από την πλευρά

των ΗΠΑ, τότε η κατάστα-
ση για την TuAF θα γί-

νει ακόμα πιο δύ-
σκολη και κάθε
απόπειρα πρό-
κλησης θα τελει-
ώνει πριν καν
αρχίσει. 

Μαχητικά στην Τουρκία… γιοκ, διεμήνυσε 
για μια ακόμη φορά εμμέσως το Στέιτ

Ντιπάρτμεντ, απαντώντας στον εκβιασμό
του Τούρκου προέδρου στον Τζο Μπάιντεν

Σε «βέρτιγκο» 
ο Ερντογάν 
για τα F-16

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Έτσι θα «τρέξουν» τα αντιπλημμυρικά
Σ

το σχέδιο νόμου του υπουργείου Δικαιο-
σύνης για την «ίδρυση της Δικαστικής
Αστυνομίας», που συζητήθηκε χθες στην

Ολομέλεια της Βουλής, κατατέθηκε η κατεπεί-
γουσα τροπολογία για την επιτάχυνση των έργων
υποδομής στη Θεσσαλία.

Έτσι, η κόντρα κυβέρνησης και αντιπολίτευ-
σης για τις καταστροφές που προκάλεσε η θεο-
μηνία στον θεσσαλικό κάμπο μεταφέρεται στο
κοινοβουλευτικό τερέν. Η κυβέρνηση μέσω νο-
μοθετικής ρύθμισης επισπεύδει τα έργα αποκα-

τάστασης, θέτοντας υπό τη σκέ-
πη του υπουργείου Υποδομών
τον έλεγχό τους, ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ
ζητά προ ημερησίας συζήτηση
σε επίπεδο αρχηγών και τα
κόμματα της ελάσσονος αντι-
πολίτευσης ζητούν έλεγχο και
διαφάνεια στη διαχείριση των
ευρωπαϊκών κονδυλίων.

«Η ανάταξη των βασικών
υποδομών στις πληγείσες από τη θεομηνία πε-
ριοχές είναι προτεραιότητα της κυβέρνησης και
για τον λόγο αυτό επισπεύδονται οι διαδικασίες
για τα έργα αποκατάστασης», είπε ο υπουργός
Υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσιάζον-
τας τη σχετική τροπολογία που κατατέθηκε στη
Βουλή. Όπως είπε, η χρηματοδότηση είναι εξα-
σφαλισμένη σε ένα ύψος της τάξεως των 600
εκατ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης για πα-
ρεμβάσεις σε οδικά δίκτυα, σήραγγες, γέφυρες
και σιδηρόδρομο.

Μάλιστα, ο κ. Σταϊκούρας επεσήμανε ότι αν
απαιτηθεί περαιτέρω χρηματοδότηση, η Ελλάδα
θα μπορούσε να αντλήσει δάνειο έως 750 εκατ.
ευρώ από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.
«Περισσότερες επιχορηγήσεις και δάνεια δεν
έχει πάρει άλλη χώρα στην Ευρώπη από το Τα-
μείο Ανάκαμψης, μας έδωσαν ευελιξία που δεν
είναι αυτονόητη», σημείωσε με νόημα ο υπουρ-
γός Υποδομών, τονίζοντας ότι μπορούμε να εξα-
σφαλίσουμε νέους πρόσθετους πόρους και από

το Ταμείο Αλληλεγγύης. Ειδικά για τα έργα που
εξαγγέλθηκαν μετά τον «Ιανό» είπε πως «από
την ενημέρωση υπήρξαν παρεμβάσεις σε 450
θέσεις, ενώ έγιναν επιπλέον 100 συμπληρωμα-
τικές συμβάσεις. Μέχρι σήμερα η συνολική
πρόοδος των έργων είναι στο 75% και αυτά τα έρ-
γα -σύμφωνα με την ενημέρωση από τις αρμό-
διες υπηρεσίες του υπουργείου- έχουν αντέξει
στις νεροποντές, καθώς από την πρώτη εικόνα
δεν έχουν καταγραφεί βλάβες και αστοχίες».

Επίθεση από Φάμελλο
Την ίδια ώρα, επίθεση στην κυβέρνηση εξαπο-

λύει η αντιπολίτευση με αφορμή τις δεσμεύσεις
για νέα αντιπλημμυρικά έργα, με τον Σωκράτη
Φάμελο να ζητά προ ημερησίας συζήτηση σε επί-
πεδο αρχηγών για να προσδιοριστούν οι ευθύνες
που οδήγησαν στις καταστροφές. Υποστήριξε επί-

σης ότι καταθέτει ερώτηση στον Κυριάκο Μητσο-
τάκη με αίτηση κατάθεσης εγγράφων για το τι έχει
αιτηθεί ο πρωθυπουργός στην Κομισιόν αναφορι-
κά με την εκταμίευση πόρων. «Περιμένουμε απο-
δείξεις, κύριε Μητσοτάκη, τις θέλουμε σύντομα,
δώστε αύριο τα έγγραφα που έχετε καταθέσει για
την υποστήριξη της πατρίδας μας», είπε ο κ. Φά-
μελλος. Να δώσει απαντήσεις για το πού πήγαν τα
εκατοντάδες εκατομμύρια ευρώ για τα αντιπλημ-
μυρικά έργα ζήτησε η Ζωή Κωνσταντοπούλου
από τον παριστάμενο υπουργό Υποδομών.

«Δεν μπορούμε να έχουμε την ελάχιστη εμπι-
στοσύνη στις αναθέσεις σας», σημείωσε ο κοι-
νοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΑΣΟΚ Δημή-
τρης Μάντζος, ρωτώντας την κυβέρνηση «ποιος,
πώς και πότε» θα διαχειριστεί τους πόρους που
θα έχει στη διάθεσή της. Στην απάντησή του στην
αντιπολίτευση ο Χρ. Σταϊκούρας σημείωσε ότι η
περιφέρεια έχει δώσει πλήρη στοιχεία για τα έρ-
γα που έχουν υλοποιηθεί και πως η κυβέρνηση
ακούει την κοινωνία και θα παραμείνει στο
πλευρό της. 

Η κυβέρνηση μέσω νομοθετικής ρύθμισης, χθες, επισπεύδει τα έργα
αποκατάστασης των ζημιών στη Θεσσαλία, θέτοντας τον έλεγχό τους

υπό τη σκέπη του υπουργείου Υποδομών 

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

ΓΙΩΡΓΟΣ ΦΛΩΡIΔΗΣ 
«Αλλάζει ο Ποινικός Κώδικας για 
να διορθωθούν οι αμαρτίες του ΣΥΡΙΖΑ»

Ο υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρίδης, σχολιάζοντας την τροπολογία που κατέθεσε ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ για την άρση του ακαταδίωκτου των τραπεζιτών, θέμα στο οποίο είχε ο ίδιος αναφερθεί στις προ-
γραμματικές του δηλώσεις, άφησε ανοιχτό το ενδεχόμενο να έρθει σχετική ρύθμιση με τις αλλαγές
στον Ποινικό Κώδικα. Μιλώντας στην Ολομέλεια του Κοινοβουλίου, είπε πως το υπουργείο ετοιμάζει
σαρωτικές αλλαγές στους Ποινικούς Κώδικες προκειμένου να διορθωθούν οι «αμαρτίες» της κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, ενώ πρόσθεσε πως κατά την επεξεργασία των συγκεκριμένων προτάσεων στο
υπουργικό συμβούλιο θα συζητηθεί και το ενδεχόμενο απόσυρσης της ρύθμισης που ορίζει ότι τα
τραπεζικά στελέχη διώκονται μόνο κατ’ έγκληση για το αδίκημα της απιστίας.

Σύμφωνα με πληροφορίες, θα ερευνηθεί αν οι λόγοι που επέβαλαν τη θέσπιση προστατευτικού
πλαισίου για τις τράπεζες (διαχείριση κόκκινων δανείων) παραμένουν ή έχουν εκλείψει.

«Θα συζητηθούν αυτά τα ζητήματα με την ευρεία παρέμβαση στον Ποινικό Κώδικα, όχι με απο-
σπασματικές ρυθμίσεις για δημιουργία εντυπώσεων», υποστήριξε και μίλησε για «κώδικες που θα
αντιμετωπίσουν τους αμαρτωλούς κώδικες του ΣΥΡΙΖΑ». 
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«

Ε
ίναι νέος, γλυκύτατος, κομψός, προσιτός και αγα-
πητός σε όλη την Ύδρα. Στις προηγούμενες εκλο-
γές έσπασε όλα τα κοντέρ αγγίζοντας τις 600 ψή-

φους, αριθμό-ρεκόρ για το νησί. Μιλάς μαζί του με άνε-
ση, κάθεσαι μαζί του με ευκολία και φυσικά σε ακούει!
Δεν είναι εγωιστής, δεν είναι ξερόλας, δεν είναι ισχυρο-
γνώμων, δεν είναι αλαζόνας, δεν κινείται από προσωπι-
κά συμφέροντα.

«Ονειρεύομαι ένα νησί που θα αστράφτει από καθα-
ριότητα, που θα είναι ελκυστικό για Έλληνες και ξένους
επισκέπτες, που θα δίνει ευκαιρίες σε όλους, που θα
πατάει στο ένδοξο παρελθόν του και θα αφουγκράζεται
το μέλλον. Έναν τόπο χαρισματικό, ιδιαίτερο, δημιουρ-
γικό που να ευημερεί στο παρόν και να μας προδιαθέτει
για ακόμη καλύτερο μέλλον. Γιατί ένας τόπος που δεν
βλέπει το μέλλον δεν έχει μέλλον. Όμως, εμείς επειδή
θέλουμε η Ύδρα να έχει μέλλον και μάλιστα λαμπρό,
σχεδιάζουμε, προσπαθούμε και δημιουργούμε τις προ-
ϋποθέσεις για να πετύχουμε. Με μια ομάδα δυνατή,
αποφασιστική, ασυμβίβαστη και κατασταλαγμένη. Το
“Μέλλον της Ύδρας” ξεκίνησε. Και η Ύδρα ξεκίνησε για
το μέλλον της. Με ημερομηνία συνάντησης την 8η
Οκτωβρίου». Τα παραπάνω δεν είναι προεκλογική ομι-

λία, ούτε προγραμματική δήλωση. Είναι η στάση ζωής
του υποψήφιου δημάρχου Ύδρας Μανώλη Καραμή-
τσου, το όραμά του για την Ύδρα τού αύριο και η προ-
οπτική που πιστεύει ότι αξίζει να έχει το νησί του.

Στη συνέντευξη που μας παραχώρησε μιλάει με τη
γλώσσα της αλήθειας -και όχι με την ξύλινη γλώσσα των
πολιτικών- για την απόφασή του να διεκδικήσει τον δή-
μο, την ομάδα που δημιούργησε, τις προτεραιότητες
που έχει θέσει, τον τρόπο που θα πολιτευτεί αλλά και το
μοντέλο διοίκησης που θα εφαρμόσει και δεν θα έχει
σχέση με όσα γνωρίζουμε μέχρι τώρα.

Ο Μανώλης Καραμήτσος μιλάει αποκλειστικά στην
«Political»...

Κύριε Καραμήτσο, ποιοι είναι οι λόγοι που σας
ανάγκασαν να κατεβείτε στις εκλογές;

Υπηρέτησα και υπηρετώ για εννέα χρόνια περίπου, με
σθένος και τιμιότητα, με το 100% της ψυχής μου, την Το-

πική Αυτοδιοίκηση. Αυτό μου το αναγνώρισαν οι συμπο-
λίτες μου και με τίμησαν με την ψήφο τους δύο φορές
και για αυτό τους ευχαριστώ πολύ. Τα χρόνια υπηρεσίας
στον δήμο με έκαναν να νιώσω έτοιμος να αναλάβω τη
διοίκησή του. Έχω ένα όνειρο για το νησί μου, να το δω
αστραφτερό -από άκρη σε άκρη-, ασφαλές και φιλικό
στους συμπολίτες και τους επισκέπτες του. Το όραμα
αυτό εκφράζεται μέσα από τη δημιουργία του συνδυα-
σμού «Μέλλον της Ύδρας», έχοντας στο πλευρό μου αν-
θρώπους άξιους και τολμηρούς, που θα προσπαθήσου-
με όλοι μαζί να σταθούμε δίπλα σε όλους τους πολίτες
της Ύδρας χωρίς φόβο και πάθος. Θέλουμε να πετύχου-
με πολλά και σημαντικά πράγματα δίνοντας ίσες ευκαι-
ρίες σε ανθρώπους με γνώσεις και ικανότητες. Να βελ-
τιώσουμε τα εισοδήματα των νέων με την προσέλκυση
επενδύσεων έτσι ώστε οι νέοι να μη φεύγουν από το νη-
σί μας. Θεωρώ πως με λίγη προσπάθεια και καλή θέλη-
ση όλα είναι εφικτά. Μου αρέσει να επικοινωνώ με τον
κόσμο και να ακούω τους προβληματισμούς του, να λύ-
νω τα προβλήματα και όχι να περιμένω άλλους να τα λύ-
σουν, αυτό με δίδαξε ο πατέρας μου και αυτό διδάσκω
και εγώ στο παιδί μου. Πρέπει να σηκωθείς από τον κα-
ναπέ για να βρεις τις λύσεις.

στον Ίωνα Κεχαγιόγλου

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ονειρεύομαι ένα νησί 
που θα αστράφτει 
από καθαριότητα, 

που θα είναι ελκυστικό 
για Έλληνες και ξένους

επισκέπτες, που θα δίνει
ευκαιρίες σε όλους, 

που θα πατάει στο ένδοξο
παρελθόν του 

και θα αφουγκράζεται 
το μέλλον

«Πάντα είμαι στην πρώτη
γραμμή και εκεί που

υπάρχει το πρόβλημα»
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Ποια είναι η σημερινή κατάσταση στην Ύδρα;
Μακριά από εμένα η γκρίνια και ο διχασμός. Δεν θα

μηδενίσω το έργο των προηγούμενων δημοτικών αρ-
χών. Δεν είναι του χαρακτήρα μου, άλλωστε ως εντε-
ταλμένος σύμβουλος και αντιδήμαρχος τα τελευταία
χρόνια πολέμησα με την ψυχή μου για τη βελτίωση της
εικόνας του νησιού μας. Ο εχθρός του καλού είναι
πάντα το καλύτερο. Ο δήμος είναι ένας ζωντανός ορ-
γανισμός που συνεχώς πρέπει να εξελίσσεται για να
μπορεί να αντιμετωπίζει νέες ανάγκες, νέες προκλή-
σεις. Σήμερα αυτό που αφουγκράζομαι είναι η απαίτη-
ση των συμπολιτών μου για τη βελτίωση της καθημερι-
νότητάς τους. Ας μην κρυβόμαστε πίσω από το δάχτυ-
λό μας, έντονο είναι το πρόβλημα της καθαριότητας
στους δημόσιους χώρους λόγω ανεπαρκούς διαχείρι-
σης των απορριμμάτων. Έπειτα από εννέα χρόνια διοί-
κησης του δήμου, έργα μεγάλων υποδομών έχουν
εξαγγελθεί αλλά δεν έχουν ακόμη πραγματοποιηθεί,
συνεχιζόμενες παρατάσεις συμβάσεων έχουν ως
αποτέλεσμα την καθυστέρηση υλοποίησής τους.

Είναι εύκολες οι εκλογές;
Εύκολο δεν είναι τίποτα στη ζωή. Στη ζωή μου αυτό

έχω μάθει και από μικρός αγωνίζομαι για να πετύχω.
Οι εκλογές είναι ωραίες. Είναι ωραίο να τρέχεις με αν-
θρώπους που σε συνδέουν ιδέες και αγάπη για τον τό-
πο σου. Είναι ωραίο να παλεύεις για τον μέλλον του
τόπου σου. Είναι ωραίο να λύνεις προβλήματα και να
βελτιώνεις καταστάσεις. Είναι αλήθεια ότι η προεκλο-
γική περίοδος είναι μια απαιτητική περίοδος που δεν
αφήνει πολλά περιθώρια για προσωπική ζωή. Θα ήθε-
λα να έχω λίγο ελεύθερο χρόνο για την οικογένειά μου
και το παιδί μου, τους φίλους μου, να απολαύσω την
καθημερινό μου χόμπι, το τρέξιμο στο βουνό, που
αγαπώ. Για αυτό και επανέρχομαι στην πρώτη πρότα-
σή μου, ότι οι εκλογές δεν είναι εύκολες.

Ποια είναι τα προβλήματα που θα δρομολογήσε-
τε τις πρώτες 100 μέρες;

Το πρώτο μέλημά μου είναι η στελέχωση της οικο-
νομικής υπηρεσίας του δήμου. Ευχαριστώ μέσα από
την καρδιά μου τον Δήμο Σπετσών για τη διαδημοτική
συνεργασία των τελευταίων ετών, αλλά ο δήμος μας
πρέπει να αποκτήσει και πάλι μια οικονομική υπηρε-
σία με ικανά και άξια στελέχη με γνώσεις. Αμέσως με-
τά, το θέμα των σκουπιδιών. Όπως προείπα, θέλω να
δω το νησί μου πάλι αστραφτερό από άκρη σε άκρη.
Άλλο ένα θέμα που επείγει είναι η αλλαγή σωληνώσε-
ων ύδρευσης στην περιοχή Πουαγιά, όπου υπάρχει
σοβαρό πρόβλημα με το νερό.

Με ποιο κριτήριο επιλέξατε τα μέλη του συνδυα-
σμού σας;

Αρχικά θέλω να ευχαριστήσω και από εδώ τους αν-
θρώπους που συμμετέχουν σε αυτή την προσπάθεια
μαζί μου. Είναι πολύ τιμητικό συμπολίτες σου να στέ-
κονται στο πλευρό σου βάζοντας το όνομά τους κάτω
από το δικό σου και να σε ακολουθούν στη μάχη των
εκλογών. Το ψηφοδέλτιο του συνδυασμού μας είναι
μια φωτογραφία του νησιού μας, έχουμε εκπρόσωπο
για κάθε κοινωνική ομάδα (γυναίκες - άνδρες). Το βα-
σικό κριτήριό μου είναι να είναι άνθρωποι που γνωρί-
ζουν την πραγματικότητα του τόπου μας, βιώνουν τα

προβλήματα και θέλουν να τα λύσουν. Είναι όλοι άν-
θρωποι με όρεξη και θέληση για ένα καλύτερο μέλλον
και, πάνω από όλα, είναι άνθρωποι που χαμογελούν,
γιατί το χαμόγελο προσφέρει δύναμη και αισιοδοξία.
Όλα αυτά μου δίνουν δύναμη και για όλα αυτά τους
ευχαριστώ.

Το «Μέλλον της Ύδρας» μπορεί να γίνει μέλλον
της Ύδρας;

Αυτή την απάντηση θέλω να δώσουν οι συμπολίτες
μου στις 8/10. Εμείς ως συνδυασμός έχουμε ένα πρό-
γραμμα και προσωπικά εγώ κοιτώ την κάθε Υδραία
και τον κάθε Υδραίο στα μάτια και τους ζητώ να γίνουν
και αυτοί το μέλλον της Ύδρας. Ας μην κρυβόμαστε
πίσω από το δάχτυλό μας, ο δήμαρχος δοκιμάστηκε
και κρίθηκε. Εμείς θέλουμε να μας δώσει ο κόσμος
την ευκαιρία να δείξουμε ότι ως διοίκηση θα κάνουμε
όλα όσα χρειάζεται το νησί μας.

Σε περίπτωση ήττας του απερχόμενου δημάρ-
χου, τι πιστεύετε ότι τον οδήγησε στην αποτυχία;

Δεν θα το έλεγα αποτυχία του δημάρχου αλλά επι-
τυχία δική μας. Στόχος μου είναι να πάμε το νησί πολ-
λά βήματα μπροστά, κάτι που, όπως βλέπω καθημερι-
νά, θέλουν και οι συμπολίτες μας. Όλοι θέλουμε την

εξέλιξη, πόσω μάλλον όταν αφορά τον τόπο μας και το
σπίτι των παιδιών μας. Αυτό είναι μια αρχή στη ζωή
μου. Πάντα επιδιώκω τη λύση προβλημάτων και την
εξέλιξη. Πάντα είμαι στην πρώτη γραμμή και εκεί που
υπάρχει το πρόβλημα. Από την καρέκλα του γραφείου
δεν λύνονται όλα.

Δυο κουβέντες για το νησί σας...
Φοβάμαι ότι δεν μπορώ να πω μόνο δυο κουβέντες

για την Ύδρα μας, οπότε ίσως ζητώ προκαταβολικά
συγγνώμη αν σας κουράσω. Είναι ευλογία να έχεις
μεγαλώσει σε έναν τέτοιο τόπο και γενικά να δημιουρ-
γείς τη ζωή σου σε ένα νησί της Ελλάδας, πόσω μάλ-
λον στην Ύδρα που δεν της λείπει τίποτα. Είναι ευλο-
γία να μεγαλώνουν τα παιδιά σου σε ένα υγιές περι-
βάλλον με ασφάλεια χωρίς φόβο. Είναι ένα νησί που
συνδυάζει πολλά πράγματα: φυσικό περιβάλλον, θά-
λασσα και βουνό, απέραντες βόλτες στη φύση και τα
σοκάκια, βουτιές στα καταγάλανα νερά των παραλιών
της. Η Ύδρα είναι ένας κοσμοπολίτικος τουριστικός
προορισμός που ενέπνευσε καλλιτέχνες από όλο τον
κόσμο. Πάνω από όλα όμως, η Ύδρα είναι νησί με τε-
ράστια ιστορία και ναυτική παράδοση. Ένα νησί με έν-
δοξο παρελθόν και γενέτειρα πολλών σημαντικών
προσωπικοτήτων.
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Θέλουμε να βελτιώσουμε τα εισοδήματα των νέων 
με την προσέλκυση επενδύσεων, έτσι ώστε να μη φεύγουν 
από το νησί μας. Θεωρώ πως με λίγη προσπάθεια 
και καλή θέληση όλα είναι εφικτά

Μανώλης Καραμήτσος
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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Μ
πορεί οι παραβιάσεις των τουρ-
κικών μαχητικών να έχουν μη-
δενιστεί, όμως αυτό δεν σημαί-

νει ότι η τουρκική πολιτική απέναντι στην
Ελλάδα έχει αλλάξει. Πολύ περισσότερο
που ένα από τα «αγκάθια», το παράνομο
τουρκολιβυκό μνημόνιο, παραμένει σε
ισχύ και είναι κατατεθειμένο στον ΟΗΕ.

Λίγες μέρες μάλιστα πριν από τη συνάν-
τηση του Κυριάκου Μητσοτάκη με τον Τα-
γίπ Ερντογάν, ο αντιπρόεδρος της Τουρ-

κίας Τζεβντέτ Γιλμάζ
υπενθύμισε το παράνομο
τουρκολιβυκό μνημόνιο,
όπως επίσης και το δόγμα
της «Γαλάζιας Πατρίδας».
«Χθες έγινε μια μεγάλη

καταστροφή από πλημμύ-
ρες στη Λιβύη, στη “Γαλά-

ζια Πατρίδα” μας, τη γειτονική μας Λιβύη.
Υπάρχουν πολλοί νεκροί και τραυματίες. 

Λάβαμε αμέσως κάθε είδους μέτρα για
να δείξουμε ότι είμαστε μαζί με τον αδελ-
φό λαό της Λιβύης και λήφθηκαν όλα τα
μέτρα για να στείλουμε τα αεροσκάφη
μας για βοήθεια. Κανείς δεν έχει τη δύνα-
μη να βλάψει αυτήν τη σχέση. Θα προχω-
ράμε μαζί», δήλωσε με νόημα ο Τζεβντέτ
Γιλμάζ.

Ο Τούρκος αξιωματούχος επισκέφτηκε
μάλιστα το παράνομο αεροδρόμιο στην
Τύμπου στα Κατεχόμενα και σε δηλώσεις
μετά την άφιξή του είπε ότι μαζί με το
ψευδοκράτος θα κάνουν βήματα για το
μέλλον και για καλύτερες μέρες. «Ο νέος
αιώνας της Τουρκίας θα είναι και αιώνας
της ΤΔΒΚ. Θα ψηλώσουμε μαζί σε όλους
τους τομείς και θα κτίσουμε το μέλλον. Θα
κάνουμε πράξεις, όχι λόγια», είπε αναφε-
ρόμενος στο ψευδοκράτος. 

Μηνύματα με πράξεις
Στο μεταξύ, ο εισηγητής για την έκθεση

για την ενταξιακή πορεία της Τουρκίας, ο
Νάτσο Σάντσεθ Αμόρ, κατά τη διάρκεια
της συζήτησης στην Ολομέλεια του Ευ-

ρωπαϊκού Κοινοβουλίου είπε ότι αν η
Τουρκία θέλει να διατηρήσει ζωντανή τη
διαδικασία ένταξης, τότε θα πρέπει να
δώσει απτά μηνύματα με πράξεις και όχι
δηλώσεις, μεταξύ άλλων και στο Κυπρια-
κό, αλλά και σε σχέση με την ένταξη της
Σουηδίας στο ΝΑΤΟ.

Στη δευτερολογία του σημείωσε ότι
κατά τη συζήτηση έγιναν πολλές αναφο-
ρές στη σημασία της σχέσης με την
Τουρκία σε πολλούς τομείς, όμως πρό-
σθεσε πως όταν γίνεται αναφορά στη
διαδικασία διεύρυνσης, αυτή πρέπει να
γίνεται στη βάση των αρχών και των κρι-

τηρίων της Κοπεγχάγης. Αν και είναι ευ-
πρόσδεκτη η συνεργασία σε άλλα θέμα-
τα, πρόσθεσε, δεν πρέπει να συγχέονται
με τη διεύρυνση.

Στην ίδια συνεδρίαση οι ευρωβουλευ-
τές έκαναν αρκετές αναφορές και στο Κυ-
πριακό και την ανάγκη επίλυσής του, ενώ
οι απόψεις ήταν διιστάμενες σε σχέση με
το κατά πόσο πρέπει να υπάρξει προσπά-
θεια συνεργασίας παρά τις δυσκολίες ή
αν η Τουρκία ανήκει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, με επίκληση μεταξύ άλλων και
της στάσης της προς την Κύπρο.

Το αμερικανικό υπουργείο Εξωτερικών
έστειλε το δικό του μήνυμα στις αλβανικές Αρ-
χές, λέγοντας ότι θα πρέπει να τηρηθεί το γράμ-
μα της εγχώριας νομοθεσίας στην υπόθεση του
Φρέντι Μπελέρη. Ο εκπρόσωπος του Στέιτ Ντι-
πάρτμεντ ανέφερε πως «γνωρίζουμε την υπό-
θεση της κράτησης του Φρέντι Μπελέρη και
αναμένουμε από τις αλβανικές Αρχές να τηρή-
σουν τη δέουσα διαδικασία, σύμφωνα με τους
νόμους της χώρας». 

Και ενώ βρισκόμαστε σε αναμονή της έναρ-
ξης του δικαστηρίου, ο πρώην υπουργός του

Δημοκρατικού Κόμματος Γκεντς Πόλο σε συ-
νέντευξή του στην αντιπολιτευόμενη εφημερί-
δα «Πανόραμα» χαρακτηρίζει τον Μπελέρη
«πολιτικό κρατούμενο». «Ο Μπελέρης συνελή-
φθη δύο μέρες πριν από τις εκλογές για να μην
μπορέσει να κερδίσει. Μιας και η κυβέρνηση
απέτυχε και ο Μπελέρης εξελέγη δήμαρχος,
τώρα τον κρατάει φυλακή, ώστε δήμαρχος Χι-
μάρας να μείνει ή να διοριστεί ένα ανδρείκελο
του Ράμα. Η υπόθεσή του είναι υπόθεση δημο-
κρατίας, κράτους δικαίου και ανθρωπίνων δι-
καιωμάτων στην Αλβανία», δήλωσε.

Στέιτ Ντιπάρτμεντ για Μπελέρη: «Οι αλβανικές Αρχές να τηρήσουν τους νόμους»

Τον... χαβά τους οι Τούρκοι

Νέες προκλητικές δηλώσεις από τον αντιπρόεδρο
Τζεβντέτ Γιλμάζ με αναφορές στο παράνομο 

τουρκολιβυκό μνημόνιο και τη «Γαλάζια Πατρίδα»

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη



Σ
υγκλονιστικές είναι οι ανθρώπινες
ιστορίες από τον «τραυματισμένο»
θεσσαλικό κάμπο, με τους κατοί-

κους να δίνουν μάχη στα λασπόνερα για να
επανέλθουν ουσιαστικά στη ζωή. 

Πολύτιμος σύμμαχός τους σε αυτή την
προσπάθεια, τα Σώματα Ασφαλείας και οι
Ένοπλες Δυνάμεις, που από την πρώτη
στιγμή έσπευσαν στο πλευρό των πλη-
γέντων. 

Βουτώντας μέσα στο νερό και τη λάσπη,
μεταφέροντας τρόφιμα, νερό, φάρμακα
και ιματισμό, άνδρες και γυναίκες του
Στρατού Ξηράς, της Πολεμικής Αεροπο-
ρίας και του Πολεμικού Ναυτικού προ-
σφέρουν πολυδιάστατη στήριξη στους συ-
νανθρώπους μας που δοκιμάζονται. 

Χαρακτηριστικότερη εικόνα και ίσως
«σήμα κατατεθέν» των Ενόπλων Δυνάμε-
ων σε αυτή την τραγωδία που βρήκε τη χώ-
ρα μας, η φωτογραφία του πεζοναύτη της
32ης Ταξιαρχίας, ο οποίος έχει ξαπλώσει
πάνω στη λάσπη προκειμένου να περάσει
από πάνω του μια ηλικιωμένη γυναίκα και
να βγει από τη λέμβο σε σταθερό έδαφος. 

Το «εύγε» του αρχηγού ΓΕΕΘΑ
«Ένα τεράστιο “Εύγε”, ένα τεράστιο “Ευ-

χαριστώ” και απεριόριστος, βαθύς σεβα-
σμός στον κόπο, στον μόχθο, στον ιδρώτα
σας και στην απόλυτη αφοσίωσή σας στον
Σκοπό… Συνεχίστε με ΕΜΜΟΝΗ να σώζε-
τε ανθρώπινες ζωές, να απαλύνετε τον αν-
θρώπινο πόνο και να βοηθάτε τους συναν-
θρώπους μας!», ανέφερε σε ανάρτησή του
ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κωνσταντί-
νος Φλώρος, αναρτώντας και άλλες φωτο-
γραφίες οι οποίες δείχνουν στελέχη των

Ενόπλων Δυνάμεων να συνδράμουν και να
απαλύνουν τον πόνο των πληγέντων.

Είναι τέτοια η ευγνωμοσύνη που αισθά-
νονται οι πολίτες προς τα στελέχη των Ενό-

πλων Δυνάμεων, που ορισμένοι σκύβουν
για να τους φιλήσουν τα χέρια, με τους ίδι-
ους φυσικά να απαντούν πως εκείνοι πρέ-
πει να τους ασπάζονται. 

Πλέον, οι απεγκλωβισμοί ολοκληρώ-
νονται, όμως οι Ένοπλες Δυνάμεις παρα-
μένουν στην πρώτη γραμμή, πολύτιμος
σύμμαχος της Πολιτείας στην προσπάθεια
να σταθούν οι κάτοικοι του θεσσαλικού
κάμπου ξανά στα πόδια τους. 

Παροχή ιατρικής υποστήριξης
Καθημερινή διανομή φαγητού, δημι-

ουργία καταυλισμών με σκηνές του Στρα-
τού Ξηράς, απομάκρυνση μπαζών, καθαρι-
σμός ρεμάτων, τοποθετήσεις τεχνιτών γε-
φυρών στο «πληγωμένο» Πήλιο για δια-
σύνδεση των χωριών, είναι μόνο μερικές
από τις πολλές δράσεις των Ενόπλων Δυ-
νάμεων στις πληγείσες περιοχές, ενώ θα
πρέπει να επισημάνουμε πως γιατροί, νο-
σηλευτές και ψυχολόγοι σαρώνουν τα χω-
ριά της Θεσσαλίας για παροχή ιατρικής
υποστήριξης. 

Πολύτιμη και η βοήθεια φυσικά του Ει-
δικού Διακλαδικού Λόχου Αντιμετώπισης
Πυρηνικής - Βιολογικής - Χημικής Άμυ-
νας (ΕΔΛΟ/ΠΒΧ), ο οποίος απολυμαίνει τα
συνεργεία των Ενόπλων Δυνάμεων που
επιχειρούν στη Θεσσαλία, σε μια προσπά-
θεια να αποτραπεί ο κίνδυνος για τη δημό-
σια υγεία λόγω έξαρσης μολυσματικών
ασθενειών από τα λασπόνερα. 

ΠΕΜΠΤΗ 14 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ19

«Χακί» χείρα βοηθείας 
στους πλημμυροπαθείς

ΟΙ ΕΝΟΠΛΕΣ ΔΥΝΑΜΕΙΣ ΣΤΗ «ΜΑΧΗ» ΤΗΣ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ

Απεγκλωβισμοί, δημιουργία καταυλισμών, τοποθετήσεις τεχνιτών
γεφυρών και διανομή φαγητού είναι κάποιες από τις σημαντικές 

δράσεις του στρατού στον «πληγωμένο» κάμπο

Γράφει o
Bασίλης Σκουλαράκος 

skoularb@gmail.com



ΠΕΜΠΤΗ 14 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΘΕΣH20

Β
ιώνουμε πολύπλευρες τραγωδίες στη
χώρα με το χειρότερο τίμημα ότι δεν
υπάρχει σχεδιασμός πρόβλεψης/απο-

τροπής ούτε και διαχείρισης μιας απρόβλεπτης
κρίσης.

Το κράτος λόγω της νεοφιλελεύθερης μονο-
μέρειας και ασυδοσίας παρέμεινε όχι απλά
συγκεντρωτικό αλλά και μεροληπτικό στην εξυ-
πηρέτηση λίγων ισχυρών και ημετέρων…

Η ένδεια και η εγκατάλειψη κορυφώθηκαν
και στη Θεσσαλία…

Τα αυτονόητα ξεχάστηκαν…
Η αποκέντρωση και η αυτοδιοίκηση στη ση-

μερινή τους μορφή αποτελούν έννοιες σύμφυ-
τες με αυτή του σύγχρονου κράτους.

Το σύγχρονο κράτος σήμερα δεν νοείται παρά
μόνο με έντονα αποκεντρωμένο χαρακτήρα και
με ισχυρούς θεσμούς διοίκησης των τοπικών
υποθέσεων, δηλαδή αυτοδιοίκησης.

Αλήθεια, η αυτοδιοίκηση στη Θεσσαλία είχε
αρμοδιότητες και πρόσβαση στα προγράμματα,
και τον συντονισμό δράσεων;

Όμως η εκκωφαντική σιωπή τόσων χρόνων
στη διεκδίκηση από το κεντρικό κράτος που
σφιχταγκάλιασε η ΝΔ για να υπηρετήσει λίγους
και ημέτερους γίνεται κατακραυγή και ερώτημα:
Ποια αυτοδιοίκηση υπηρετούν οι αιρετοί, γιατί
τόσα χρόνια οι περισσότεροι από αυτούς σιω-
πούν, δεν αναμετρήθηκαν με τον συγκεντρωτι-
σμό της κυβέρνησης και ζητούν μόνο ψήφο;

Δεν είναι τυχαίο ότι σε ολόκληρη την Ευρώπη
οι αποκεντρωμένοι θεσμοί ενδυναμώνονται.
Υπάρχουν πολλοί λόγοι που οδηγούν σε αυτή

την εξέλιξη, ένας από αυτούς σχετίζεται με το
παρακάτω.

Καθώς ολοένα και περισσότερες αποφάσεις
λαμβάνονται σε υπερεθνικό επίπεδο, το σύγ-
χρονο κράτος αποδεικνύεται «μικρό» για τις
μεγάλες υποθέσεις και υπερβολικά μεγάλο και
δυσκίνητο για τις υποθέσεις τοπικού και περι-
φερειακού χαρακτήρα.

Ακριβώς για αυτούς τους λόγους σε όλες τις
ανεπτυγμένες χώρες το κράτος δίνει λόγο και
ρόλο πρωταγωνιστικό στις τοπικές κοινωνίες.

Η ελληνική πραγματικότητα
Αυτά βέβαια συμβαίνουν αλλού. Η κυβέρνη-

ση της ΝΔ, με άλλοθι τις πολύπλευρες κρίσεις,
που οι δικές της πολιτικές βαθαίνουν, υψώνει
απροσπέλαστα τείχη συγκεντρωτισμού στη δια-
χείριση πόρων και αρμοδιοτήτων. Όχι τυχαία,
στηρίζει άλλες υποχρεώσεις.

Στην Ελλάδα, το υπουργείο, για παράδειγμα,
δηλαδή ο υπουργός, καθορίζει την πρόσβαση
σε πόρους, και όχι μόνο, στους δήμους… ακόμη
και για πάρκα, πλατείες, δρόμους και πεζοδρό-
μους. Και δυστυχώς ομοϊδεάτες δήμαρχοι το
ανέχονται.

Όμως ας επιστρέψουμε στο πρόβλημα…
Σήμερα όλα τα επίσημα στοιχεία καταγρά-

φουν όξυνση των κοινωνικών και γεωγραφικών
ανισοτήτων! Και αυτό επιβάλλει την ανάγκη να
διεκδικηθεί και να διαμορφωθεί ένας νέος κα-
ταστατικός χάρτης αποκέντρωσης και αυτοδιοί-
κησης.

Χάρτης που θα έχει θεσμική σαφήνεια στο πε-
δίο των αρμοδιοτήτων καθώς και των πόρων.
Κοινός τόπος πρέπει να γίνεται στο αίτημα αλλα-
γής του κοινωνικού και παραγωγικού μοντέλου
να εμπεριέχεται και η άρση των γεωγραφικών
ανισοτήτων που οι πολιτικές της ΝΔ οξύνουν.

Ιδιαίτερα στο κεφάλαιο των πόρων, η κυρία
θεσμική θωράκιση πρέπει να στοχεύει σε νομο-
θετικές ρυθμίσεις που θα ανταποκρίνονται στην
κατοχύρωση πρόσβασης των περιφερειακών
θεσμών σε όλα τα προγράμματα με μέριμνες
δεσμευτικές που αίρουν τις ενδοπεριφερειακές
ανισότητες και διασφαλίζουν τη συνοχή.

Σήμερα όμως συμβαίνει το αντίθετο…
Ακόμη και οι προβλεπόμενοι κεντρικοί αυτο-

τελείς πόροι αποδίδονται μειούμενοι στους
ΟΤΑ. Οι αριθμοί όμως είναι αμείλικτοι.

Η Ελλάδα είναι η μοναδική χώρα όπου όλοι οι
ποσοτικοί δείκτες που αφορούν την ΤΑ, είτε ως
ποσοστό του ΑΕΠ είτε ως ποσοστό των δαπανών
του κρατικού προϋπολογισμού, είναι σε θλιβε-
ρό κατήφορο. Καμία σχέση ακόμα και με τους
ΚΑΠ που είχα την τιμή στην ιδρυτική τους πρά-
ξη να συνδιαμορφώσω.

Η εποχή της τεχνολογικής επανάστασης και
των μεγάλων ανακατατάξεων δεν συγχωρεί κα-
θυστερήσεις και αναβλητικότητα.

Είναι ώρα για ρήξεις και τομές.
Για να γίνει συγκεκριμένη η στόχευση του

αγώνα που οδηγεί όχι απλά στο φτιασίδωμα του
υπερσυγκεντρωτικού κράτους αλλά στην ανα-
τροπή του. Να ανοίξει ο δρόμος που οδηγεί σε
μια μεγάλη μεταρρύθμιση με στόχο ένα σύγ-
χρονο κράτος στην υπηρεσία του πολίτη.

Πώς ορίζεται όμως σήμερα το σύγχρονο κρά-
τος και, κυρίως, πώς οικοδομείται;

Η διεθνής εμπειρία δείχνει ότι έχουν προτε-
ραιότητα σε μια τέτοια συζήτηση τρεις τομείς,
αρμοδιότητες, δομές και πόροι.

Αποκέντρωση αρμοδιοτήτων
Πρώτα από όλα και σε ό,τι αφορά τις αρμοδιό-

τητες, αυτές πρέπει να ασκούνται στο πλησιέ-
στερο στον πολίτη επίπεδο. Στην Ελλάδα όμως
έχουν εγκαταλειφθεί ακόμη και τα τοπικά συμ-
βούλια.

Οι αρχές της εγγύτητας και της επικουρικότη-
τας υιοθετήθηκαν από όλες τις ευρωπαϊκές χώ-
ρες και η Ελλάδα αποτελεί τη θλιβερή εξαίρεση.
Δεν είναι τυχαίο ότι η προγραμματική πρόταση
που προβάλλει ο προοδευτικός χώρος για πολι-
τική αλλαγή εμπεριέχει στον πυρήνα της, μεταξύ
των άλλων, και την εκπόνηση ενός μεγάλου επι-
χειρησιακού σχεδίου. Ικανού να δίνει πρόσβαση
και χρηματοδοτικά εργαλεία με αντικειμενικά
και δίκαια κριτήρια για τη στήριξη της κοινωνι-
κής συνοχής και της παραγωγικής βάσης σε
όλες τις γεωγραφικές ενότητες της χώρας.

Τα αυτονόητα ξεχάστηκαν…

του
Χάρη Τσιόκα

Μέλος Κεντρικής
Επιτροπής ΣΥΡΙΖΑ
- Προοδευτική
Συμμαχία

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



Δ
εν είμαι σίγουρος αν ο προπονητής της
εθνικής Σερβίας Σβέτισλαβ Πέσιτς, όταν
δήλωνε μετά το νικηφόρο παιχνίδι με τη

Λιθουανία (ομάδα που είχε, νωρίτερα, «πνίξει» τα
όνειρα της Εθνικής μας για πρόκριση) πως η ομά-
δα του βασίζεται στο «ένας για όλους και όλοι για
έναν», είχε διαβάσει -εκτός από Αλέξανδρο Δου-

μά και τους «Τρεις Σωματο-
φύλακες»- και το «Ο νικητής
μέσα σου» ενός άλλου μεγά-
λου προπονητή μπάσκετ,
του Πατ Ράιλι. Ένα βιβλίο
που στο εξώφυλλό του κλέ-
βει το βλέμμα με το δυναμι-
κό, «δουμικό» αυτό από-
φθεγμα. Πρόκειται για τη
συμπύκνωση και την μπα-
σκετική μεταγλώττιση του
σαιξπηρικού: «Ό,τι δικό μου
είναι δικό σου και ό,τι δικό
σου είναι δικό μου».

Δυστυχώς, πέρα από τον
αποκλεισμό της Εθνικής μας
ομάδας, το Μουντομπάσκετ
του 2023 διεξήχθη σε μια
συγκυρία που κάθε άλλο πα-
ρά ευτυχής θα μπορούσε να
χαρακτηριστεί για τη χώρα
μας. Η Ελλάδα δεν αποκλεί-
στηκε μόνο στη διοργάνωση

με την ήττα από τη Λιθουανία. 
Η Ελλάδα, τον Σεπτέμβριο του 2023, αποκλεί-

στηκε στα πλημμυρισμένα και θαμμένα στη λά-
σπη χωριά του θεσσαλικού κάμπου και στον ση-
κωμένο καταπέλτη -που κάποιοι κοινωνιοπαθείς
τον αντιλήφθηκαν διεστραμμένα ως ατομικό τους
χώρο, άξιο προστασίας- του λερωμένου «ΜΠΛΕ
ΟΡΙΖΟΝΤΑ» και των σκουριασμένων απόνερων
του Πειραιά. 

Στις φωτιές του Έβρου και στο έγκλημα στον
αποασυλοποιημένο Ψυχιατρικό Τομέα της Κέρ-
κυρας. Όχι μόνο στον αδικοπνιγμένο Αντώνη, αλ-

λά και στην Όλγα που υπέκυψε στα χτυπήματα
της έμφυλης βίας. Αυτός ο πρωτοφανής συνδυα-
σμός κακοδαιμονίας, απωλειών και εικόνων ηθι-
κοκοινωνικής έκπτωσης που κατακλύζουν κυ-
ριολεκτικά -με δεδομένες και τις καταστροφικές
πλημμύρες των τελευταίων ημερών- την καθη-
μερινότητά μας, το μόνο που δεν αφήνει είναι πε-
ριθώρια και διάθεση για μπασκετικό σχολιασμό. 

Όμως, όπως υπογραμμίζει ο Πατ Ράιλι στο προ-
αναφερθέν βιβλίο του -και το τονίζω αυτό με την
Ελλάδα πνιγμένη από την παραλία του Βόλου μέ-
χρι τον αστικό ιστό των Τρικάλων και από τα χω-
ριά του Κάμπου μέχρι την εσωτερική κοίτη του
Πηνειού στη Λάρισα- «ο πνιγμός είναι ένα σύμ-
πτωμα ιάσιμο… η απάντηση βρίσκεται στην
αθωότητα». 

Πράγματι. Αυτήν την αθωότητα είναι που έχει
ανάγκη η ελληνική κοινωνία περισσότερο από
καθετί άλλο. 

Γιατί, πλέον, το ζούμε καθημερινά πως «οι
εγωιστές καταλήγουν να μαχαιρώνουν τον εαυτό
τους πιο βαθιά από όσο μαχαιρώνουν τους αντι-
πάλους τους»… «Αλλά δεν αρκεί μόνο η αθωότη-
τα», συνεχίζει ο Πατ Ράιλι, «αυτό που χρειάζεται
είναι η αθωότητα που έχει προκύψει από την πεί-
ρα. Μόνο η “έμπειρη αθωότητα” μπορεί να κατα-
πολεμήσει τον κυνισμό και την απαισιοδοξία που
αφθονούν στην εποχή μας… η έμπειρη, υπεύθυ-
νη αθωότητα πρέπει να ξεκινά συνειδητά… ση-
μαίνει ότι πιστεύεις πως θα δρέψεις τους καρ-
πούς των κόπων σου επειδή το αξίζεις. Δεν χρει-
άζεται να τους αρπάξεις. Δεν χρειάζεται να εκ-
βιάσεις καταστάσεις για να τους εξασφαλίσεις.
Θα τους αποκτήσεις σαν κάτι φυσιολογικό, ως
αποτέλεσμα των κοπιαστικών προσπαθειών
σου». Αυτή είναι η βασική προϋπόθεση για να ξε-
κινήσει η «αθώα αναρρίχηση». Αυτό το πολυπό-
θητο «restart» που έχει τόσο ανάγκη στην παρού-
σα συγκυρία η χώρα μας. Μια ηθική επανεκκίνη-
ση μέσα από τις δυσκολίες, γιατί όπως έλεγε και ο
Σαίξπηρ: «Είναι ωραίο να ωφελείσαι από την αν-
τιξοότητα»…
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Η «έμπειρη αθωότητα» και η ηθική
επανεκκίνηση μιας πνιγμένης,
αποκλεισμένης Ελλάδας

του
Xρίστου 
Χ. Λιάπη

MD, MSc, PhD
Ψυχίατρος -
Διδάκτωρ 
Παν/μίου Αθηνών
Πρόεδρος 
ΔΣ ΚΕΘΕΑ
Μέλος Επιτροπής
Εμπειρογνωμόνων
Δημόσιας Υγείας

Τα αυτονόητα ξεχάστηκαν…

Αν μπει κανείς στον κόπο να διαβάσει τους δείκτες των διε-
θνών ινστιτούτων με τους οποίους αξιολογείται η ανταγωνιστι-
κότητα μιας χώρας, θα διαπιστώσει ότι οι περισσότεροι αποτε-
λούν τοπική υπόθεση!

Η Ελλάδα με κυβέρνηση ΝΔ κατέχει τα πρωτεία στις ανισότη-
τες και στη συρρίκνωση της εγχώριας παραγωγικής βάσης. Δεν
πρόκειται για κακοδαιμονία, ούτε για ελαττώματα της φυλής
μας. Απλά στα προγράμματα, εθνικών και ευρωπαϊκών πόρων,
πράσινης μετάβασης, πρόσβασης στις νέες τεχνολογίες, καθε-
τοποίησης και άρσης των ενδοπεριφερειακών ανισοτήτων, η ΝΔ
έχει υψώσει τείχη απροσπέλαστα συμμετοχής. Στην πράξη απο-
κλείονται οι περισσότερες γεωγραφικές περιοχές ακόμη και
από το Ταμείο Ανάκαμψης.

Δομές - θεσμοί
Αλλά πώς μπορεί να υπάρξει σύγχρονο κράτος χωρίς οι δομές

και οι θεσμοί να ανταποκρίνονται στις σύγχρονες ανάγκες των
πολιτών;

Για αυτό πρέπει να διαμορφωθεί ένας νέος κώδικας δήμων
και κοινοτήτων, που μεταξύ των άλλων πρέπει να περιλαμβάνει
ειδικές μέριμνες για το νησιωτικό-ορεινό χώρο και τη μητροπο-
λιτική διακυβέρνηση.

Πόροι
Όλη η συζήτηση για το σύγχρονο κράτος μοιάζει με το «μετέω-

ρο βήμα του πελαργού», αν δεν προσεγγιστεί με βάση τον ευρω-
παϊκό μέσο όρο το ζήτημα των πόρων. Τρία είναι τα σημεία-κλει-
διά που πρέπει να χαρακτηρίζουν τη χρηματοδότηση της αυτοδι-
οίκησης.

1. Η δυνατότητα άντλησης τοπικών εσόδων.
2. Η μεταβίβαση αρμοδιοτήτων με τους αναγκαίους πόρους.
3. Η αρχή της σύγκλισης υπέρ των ασθενέστερων ΟΤΑ, με

διαρκή αναδιανομή.
Η τελευταία απογραφή ανέδειξε μια πραγματικότητα. Ο μισός

πληθυσμός της χώρας συνωστίζεται στα δύο μεγάλα αστικά κέν-
τρα. Χωρίς αμφιβολία το πρόβλημα είναι αποτέλεσμα του οικο-
νομικού μοντέλου της χώρας.

Η περιφερειακή ανάπτυξη της χώρας αποτελεί από κάθε άπο-
ψη το σοβαρότερο πρόβλημα με βαθύτατα πολιτικές προεκτά-
σεις. Για αυτό ακριβώς στις επερχόμενες εκλογές η αναμέτρηση
δεν μπορεί να περιοριστεί σε ανταγωνισμούς δήθεν καλύτερης
διαχείρισης του συγκεντρωτικού, υπέρ των ολίγων ισχυρών και
ημετέρων, κράτους που υλοποιεί η ΝΔ.

Οι εκλογές στην αυτοδιοίκηση δεν μπορεί και δεν πρέπει να
εξελιχθούν σε μια διαδικασία επικύρωσης καριερών αλλά σε αί-
τημα εξευρωπαϊσμού του ρόλου του κράτους… με αποκέντρω-
ση, πόρους, αρμοδιότητες και έλεγχο.

Με τη θέληση του λαού την πρώτη και τη δεύτερη Κυριακή
μπορεί και πρέπει να ανοίξει ο εναλλακτικός δρόμος, ώστε να
διαμορφωθεί ένα σύγχρονο κράτος με αποκέντρωση και αυτο-
διοίκηση.

Οι αρεστοί στην κυβέρνηση αυτοδιοικητικοί εκπρόσωποι μπο-
ρεί και πρέπει με κοινωνική συμπόρευση να αντικατασταθούν
από τους χρήσιμους…

Για να τερματιστούν οι πολιτικές που συρρικνώνουν την παρα-
γωγική βάση της χώρας, διευρύνουν ανισότητες, περιθωριοποι-
ούν τους πολίτες.
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Η
σύλληψη στο Ηνωμένο Βασίλειο
άνδρα που κατηγορείται για κατα-
σκοπεία για λογαριασμό του Πεκί-

νου αναβιώνει τις ανησυχίες των δυτικών
χωρών για τις κινεζικές επιχειρήσεις ως
προς τη συλλογή πληροφοριών.

Το επεισόδιο συμβαίνει λίγους μήνες
μετά το περιστατικό της πτήσης του κινε-
ζικού μπαλονιού επάνω από τις Ηνωμένες
Πολιτείες. Η Ουάσιγκτον, που υποπτευό-
ταν ότι επρόκειτο για κατασκοπευτική συ-
σκευή, το κατέρριψε προκαλώντας δι-
πλωματική κρίση ανάμεσα στις ΗΠΑ και
την Κίνα.

Ακολουθούν οι κυριότερες υποθέσεις
κατασκοπείας κατά της Δύσης των τελευ-
ταίων ετών, για τις οποίες το Πεκίνο είναι ο
βασικός ύποπτος.

Ψηφιακή πειρατεία
Σύμφωνα με τους ερευνητές και τους

αξιωματούχους των υπηρεσιών πληροφο-
ριών των δυτικών χωρών, η Κίνα έχει γίνει
μετρ στην πειρατεία συστημάτων πληρο-
φορικής των αντιπάλων χωρών με στόχο
την απόσπαση εμπορικών και βιομηχανι-
κών μυστικών.

Οι Ηνωμένες Πολιτείες, οι σύμμαχοί
τους και το ΝΑΤΟ κατηγόρησαν το 2021 την
κινεζική κυβέρνηση για μαζική επιχείρηση
πειρατείας κατά της Microsoft με στόχο την
απόκτηση πρόσβασης στο ηλεκτρονικό τα-
χυδρομείο εμπιστευτικών πληροφοριών
για ιδιώτες και επιχειρήσεις.

Κινέζοι πειρατές θεωρούνται ύποπτοι ότι
ενήργησαν στις Ηνωμένες Πολιτείες κατά
του υπουργείου Ενέργειας, δημοσίων υπη-
ρεσιών και εταιρειών τηλεπικοινωνιών και
πανεπιστημίων, σύμφωνα με δημοσιεύμα-
τα του Τύπου στην Ουάσιγκτον.

Νέες τεχνολογίες
Πληθύνονται στις ΗΠΑ οι προειδοποι-

ήσεις για την εφαρμογή TikTok και τους
κινδύνους για την εθνική ασφάλεια. Εκ-
φράζονται φόβοι ότι η μητρική εταιρεία του
TikTok, η κινεζική ByteDance, έχει τη δυ-
νατότητα να αποκτά πρόσβαση σε προσω-
πικά δεδομένα αμερικανών χρηστών και
εντέλει να τα διαβιβάζει στις κινεζικές Αρ-
χές. Η Ουάσιγκτον έχει βάλει στη μαύρη λί-
στα τον Όμιλο Huawei, γνωστό για τα κινη-
τά του τηλέφωνα, που προμηθεύει με προ-
ϊόντα αιχμής τα δίκτυα και το 5G. Οι ΗΠΑ
δηλώνουν ότι φοβούνται ότι τα προϊόντα
αυτά χρησιμεύουν ως «πίσω πόρτα» για
την παρακολούθηση των επικοινωνιών και
τη διακίνηση δεδομένων, πράγμα που η
Huawei αρνείται κατηγορηματικά.

Πληροφοριοδότες
Το Πεκίνο στηρίζεται στο εξωτερικό σε

Κινέζους πολίτες για τη συλλογή πληροφο-

ριών και την κλοπή ευαίσθητων τεχνολο-
γιών, σύμφωνα με την Ουάσινγκτον. Το πιο
γνωστό περιστατικό αφορά τον Κινέζο μη-
χανικό Τζι Σαοτσούν, ο οποίος έφτασε στις
ΗΠΑ το 2013 με φοιτητική βίζα. Έχει κατα-
δικαστεί σε οκταετή φυλάκιση στις ΗΠΑ
για τη χορήγηση στις κινεζικές μυστικές
υπηρεσίες πληροφοριών για Αμερικανούς
επιστήμονες που θα μπορούσαν να στρα-
τολογηθούν ως πηγές πληροφόρησης.

Το 2020 ο Γουέι Σουν, Κινέζος μηχανικός
που πήρε την αμερικανική υπηκοότητα και
εργαζόταν στον αμυντικό τομέα για τον
Όμιλο Raytheon, καταδικάστηκε σε ποινή
φυλάκισης για τη μεταφορά στην Κίνα ηλε-
κτρονικού υπολογιστή της εταιρείας που
περιείχε απόρρητες πληροφορίες για αμε-

ρικανικό πυραυλικό σύστημα. Για να απο-
κτήσει πληροφορίες από πρώτο χέρι και να
προωθήσει τα συμφέροντά του, το Πεκίνο
προσεγγίζει επίσης προσωπικότητες της
πολιτικής και της οικονομίας. 

Καλλιέργεια σχέσεων με πολιτικούς
Σύμφωνα με τους «Sunday Times», ο

άνδρας που συνελήφθη στο Ηνωμένο Βα-
σίλειο είναι ένας ερευνητής που καλλιέρ-
γησε σχέσεις με βουλευτές του κυβερνών-
τος Συντηρητικού Κόμματος, όταν εργαζό-
ταν στο Κοινοβούλιο.

Το 2020 η αμερικανική ιστοσελίδα Axios
έγραψε ότι Κινέζα φοιτήτρια είχε δημιουρ-
γήσει σχέσεις με σειρά Αμερικανών πολι-
τικών για λογαριασμό των κινεζικών μυστι-

κών υπηρεσιών. Η φοιτήτρια Φανγκ Φανγκ
κέρδισε την εμπιστοσύνη τους συμμετέ-
χοντας σε εκδηλώσεις συγκέντρωσης πό-
ρων για μια εκστρατεία και καλλιεργώντας
σχέσεις φιλίας και σεξουαλικές σχέσεις,
σύμφωνα με το Axios.

Παρακολούθηση αντιφρονούντων
Πέραν της συλλογής πληροφοριών, η Κί-

να διαθέτει στις ΗΠΑ και σε πολλές άλλες
χώρες παράνομα «αστυνομικά τμήματα»
(PD), σύμφωνα με την οργάνωση για την
υπεράσπιση των δικαιωμάτων του ανθρώ-
που Safeguard Defenders. Οι κινεζικές αυ-
τές «δομές» στο εξωτερικό έχουν ως στόχο
την παρακολούθηση των αντιφρονούντων ή
την άσκηση πίεσης επ’ αυτών, σύμφωνα με
την οργάνωση με έδρα τη Μαδρίτη.

Το Πεκίνο διαψεύδει, αλλά η Ολλανδία
διέταξε τον περασμένο Νοέμβριο την Κίνα
να κλείσει δύο «αστυνομικά τμήματα» που
λειτουργούσαν σε ολλανδικό έδαφος και
έναν μήνα αργότερα το Πεκίνο έκλεισε δύο
τέτοιες «δομές» στην Πράγα, σύμφωνα με
τις τσεχικές Αρχές.

Oι Κινέζες «Μάτα Χάρι»
και τα... Πεκίνο PD που
κατασκοπεύουν τη Δύση

Παράνομα «αστυνομικά τμήματα», 007 με γόβα στιλέτο, χάκερ 
και άλλα κόλπα χρησιμοποιεί ο «Κόκκινος Δράκος» για να διεισδύσει

στα... εξ απορρήτων της Ευρώπης και των ΗΠΑ, σύμφωνα 
με καταγγελίες αξιωματούχων των μυστικών υπηρεσιών



Μ
εγάλη πυραυλική επίθεση εναν-
τίον της Σεβαστούπολης, στη χερ-
σόνησο της Κριμαίας, πραγματο-

ποίησαν οι ένοπλες δυνάμεις της Ουκρα-
νίας, με την αντίδραση της αντιαεροπορι-
κής άμυνας της Ρωσίας να προκαλεί άλλη
μια κόλαση. Οι Ρώσοι επιτέθηκαν με dro-
nes κατά της Οδησσού ενώ το ναυπηγείο
της Σεβαστούπολης, όπου κατασκευάζον-
ται και επισκευάζονται πλοία του στόλου
της Μαύρης Θάλασσας του ρωσικού Πολε-
μικού Ναυτικού, τυλίχθηκε στις φλόγες. 

Για άλλη μια φορά οι κάτοικοι έτρεξαν
στα καταφύγια μέχρι να λήξει ο συναγερ-
μός. Ο Μιχαήλ Ραζβαζάγεφ, ο ρωσόφιλος
κυβερνήτης στη Σεβαστούπολη, δήλωσε
ότι υπάρχουν τουλάχιστον 24 τραυματίες.
Σύμφωνα με τα διεθνή μέσα ενημέρωσης,
δύο πολεμικά πλοία φέρονται κατά το ρω-
σικό υπουργείο Άμυνας να έχουν πληγεί
από τα ουκρανικά χτυπήματα, που προήλ-
θαν κατά πληροφορίες από δέκα πυραύ-
λους και τρία ταχύπλοα. Οι επτά πύραυλοι
καταρρίφθηκαν από τη ρωσική αεράμυνα
και τα ταχύπλοα καταστράφηκαν, αναφέρει
η Μόσχα.

Από ουκρανικής πλευράς, ο Αντρέι Γιου-
σόφ, εκπρόσωπος των υπηρεσιών πληρο-
φοριών του Κιέβου, επιβεβαίωσε ότι έχουν
πληγεί ένα ρωσικό αποβατικό σκάφος και
ένα υποβρύχιο, χωρίς όμως να δώσει πλη-
ροφορίες για το πώς επλήγησαν. Επίσης
ρωσικά τηλεκατευθυνόμενα μη επανδρω-
μένα εναέρια οχήματα-καμικάζι έβαλαν
στο στόχαστρο την ουκρανική περιφέρεια
της Οδησσού κατά τη διάρκεια της νύχτας
της Τρίτης προς Τετάρτη, με αποτέλεσμα να
υποστούν ζημιές λιμενικές υποδομές στην
πόλη Ισμαήλ και να τραυματιστούν έξι άν-
θρωποι, τρεις σοβαρά, ανακοίνωσε ο περι-
φερειάρχης Οδησσού.

Η Δανία υποσχέθηκε
780 εκατ. στο Κίεβο

«Σμήνη drones επίθεσης κατευθύνθηκαν
προς την περιοχή της Ισμαήλ. Διαπιστώθη-
καν ζημιές σε λιμενικές υποδομές και άλλες
πολιτικές υποδομές», γνωστοποίησε ο Όλεχ
Κίπερ. Έξι άμαχοι τραυματίστηκαν και δια-
κομίστηκαν σε νοσοκομείο, οι τρεις σε σο-
βαρή κατάσταση, πρόσθεσε ο αξιωματού-
χος. Οι ρωσικές ένοπλες δυνάμεις έχουν
πολλαπλασιάσει τις επιθέσεις τους στα λιμά-
νια της νότιας Ουκρανίας μετά τον τερματι-
σμό από τη Μόσχα της συμφωνίας που επέ-
τρεπε από τον Ιούλιο του 2022 έως τον Ιούλιο
του 2023 την ασφαλή εξαγωγή των σιτηρών

της μέσω της Μαύρης Θάλασσας. Στην
Ισμαήλ βρίσκεται ουκρανικό λιμάνι-κλειδί
για την εξαγωγή σιτηρών μέσω Δούναβη.

Στο μεταξύ, πακέτο στρατιωτικής βοήθει-
ας ύψους 780 εκατομμύρια ευρώ ανακοί-
νωσε πως θα παράσχει στην Ουκρανία η
κυβέρνηση της Δανίας. Αυτό θα δοθεί σε
βάθος μιας τριετίας, δηλαδή μέχρι και το
2025 και αποτελεί το έβδομο μεγαλύτερο
πακέτο που έχει δοθεί στο Κίεβο από την
έναρξη του πολέμου. Το μεγαλύτερο μέρος
της στρατιωτικής βοήθειας αυτής θα φθά-
σει στην Ουκρανία μέσα στο 2023, διευκρί-
νισε το υπουργείο Άμυνας της σκανδιναβι-
κής χώρας.
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Η συνάντηση του Βλαντίμιρ Πούτιν με τον Κιμ Γιονγκ Ουν
έγινε σε μια τοποθεσία υψηλού συμβολισμού, στον χώρο του
κοσμοδρομίου Βοστότσνι, της πιο σύγχρονης εγκατάστασης
εκτόξευσης πυραύλων της Ρωσίας. «Χαίρομαι που σας βλέ-
πω», είπε ο πρόεδρος της Ρωσικής Ομοσπονδίας. «Αυτό εί-
ναι το νέο μας κοσμοδρόμιο». Ο Πούτιν συνεχάρη τον Κιμ για
την επέτειο των 75 ετών από την ίδρυση, το 1948, της Βόρειας
Κορέας. Ο Βορειοκορεάτης ηγέτης τον ευχαρίστησε για την
πρόσκληση και για τη θερμή υποδοχή του: «Υποστηρίζω την
ιερή μάχη σας με τη Δύση. Η Ρωσία είναι αυτή τη στιγμή αντι-

μέτωπη με ηγεμονικές δυνάμεις για να προστατεύσει τα
συμφέροντά της στον τομέα της ασφάλειας». Δήλωσε ακόμη:
«Ανέκαθεν εκφράζαμε την πλήρη και άνευ όρων υποστήριξή
μας σε όλα τα μέτρα που λαμβάνονται από τη ρωσική κυβέρ-
νηση και δράττομαι αυτής της ευκαιρίας για να δηλώσω ότι
θα είμαστε πάντα με τη Ρωσία».

Η συνάντηση πραγματοποιήθηκε εν μέσω ανησυχιών ότι
θα συζητηθεί η προμήθεια όπλων από την Πιονγκγιάνγκ στη
Μόσχα, καθώς οι διεθνείς αναλυτές κάνουν λόγο για σύμ-
πραξη δύο παικτών της διεθνούς σκηνής, προκειμένου η

Ρωσία να εξασφαλίσει, με αντάλλαγμα τη μεταφορά νεότε-
ρης εξοπλιστικής τεχνογνωσίας, βορειοκορεατικό οπλισμό
σοβιετικών προτύπων για την πολεμική της στρατηγική στην
Ουκρανία. Οι Αμερικανοί εκτιμούν ότι οι εξοπλιστικές δια-
πραγματεύσεις μεταξύ της Ρωσίας και της Βόρειας Κορέας
προχωρούν εντατικά και ότι θα πραγματοποιηθούν περαιτέ-
ρω συζητήσεις, καθώς η Μόσχα αναζητά νέους προμηθευ-
τές όπλων και ότι η Πιονγκγιάνγκ ενδεχομένως να αναζητή-
σει πρόσβαση σε όπλα που αυτή τη στιγμή δεν μπορεί να
αγοράσει λόγω των κυρώσεων των Ηνωμένων Εθνών.

Ο Κιμ δηλώνει σύμμαχος του Πούτιν στον πόλεμο κατά της Δύσης
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

«Πνίγεται» 
η Λαμπεντούζα:
Πάνω από 6.000
μετανάστες 
σε μία μέρα

Στιγμές έντασης λαμβάνουν χώρα
στο λιμάνι της Λαμπεντούζα, όπου
αστυνομικοί της Guardia di Finanza
προσπαθούν να συγκρατήσουν εκα-
τοντάδες μετανάστες που ζητούν να
εγκαταλείψουν τον προβλήτα. Οι δια-
σώσεις και οι αποβιβάσεις μετανα-
στών συνεχίζονται αμείωτες στη Λαμ-
πεντούζα μετά τους χθεσινούς αριθ-
μούς-ρεκόρ. Κατά τη διάρκεια της
ημέρας έγιναν 110 αφίξεις για συνο-
λικά 5.112 άτομα. Από προχθές τα με-
σάνυχτα έχουν καταγραφεί μέχρι
στιγμής άλλες 23 αφίξεις με σχεδόν
1.000 άτομα. Οι διασώστες και οι αρ-
χές επιβολής του νόμου έχουν εξαντ-
ληθεί: έχουν αναφερθεί και άλλα μι-
κρά σκάφη να ταξιδεύουν, καθώς και
μετανάστες που έχουν ήδη αποβιβα-
στεί στην ηπειρωτική χώρα.

Ένα μωρό 5 μηνών πέθανε αφού
έπεσε στο νερό στη Λαμπεντούζα. Η
τραγωδία σημειώθηκε χθες στις 4.20
πμ. Ανασύρθηκαν και οι 46 μετανά-
στες, όπως και το σώμα του μικρού
αγοριού. Η σορός μεταφέρθηκε στο
νεκροτομείο Cala Pisana, ενώ η μη-
τέρα του νεογέννητου βρίσκεται στο
hotspot στην περιοχή Ιμπριάκολα. Η
αστυνομία ζήτησε ψυχολογική υπο-
στήριξη για τη γυναίκα. Υπεύθυνο για
την έρευνα της υπόθεσης είναι το Λι-
μεναρχείο.

Οι Ουκρανοί έστειλαν πυραύλους στο ναυπηγείο των Ρώσων 
στη Σεβαστούπολη και αυτοί απάντησαν με βομβαρδιστικά drones

- 24 τραυματίες από τις επιθέσεις

Κόλαση στη Μαύρη Θάλασσα,
φωτιά σε πλοία και δεξαμενές
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Ε
νώ συνεχίζονται οι έρευνες για το ζευ-
γάρι δύο Αυστριακών που αγνοείται
εδώ και πολλές μέρες, χθες το μεση-

μέρι εντοπίστηκε από το Λιμενικό η σορός ενός
άνδρα σε παραλία της περιοχής. Ο άτυχος, ο
οποίος μέχρι αργά το βράδυ δεν είχε ταυτοποι-
ηθεί, βρέθηκε σε βραχώδη περιοχή στην πα-
ραλία Μουρτιά στο νότιο Πήλιο. Το άψυχο σώ-
μα του μεταφέρθηκε στο Γενικό Νοσοκομείο
Βόλου, όπου εξετάζεται αν ανήκει στον Αυ-
στριακό Φιλίπ που αγνοείται μαζί με τη γυναίκα
του Μικαέλα, με την οποία είχε παντρευτεί πριν
από μια βδομάδα στο Πήλιο, όπου και είχαν
γνωριστεί από μικρά παιδιά. Το μοιραίο βράδυ
το νεαρό ζευγάρι φέρεται να μην άκουσε τον
ιδιοκτήτη της εξοχικής κατοικίας που το προ-
έτρεψε να φύγει. Παρέμεινε στο σπίτι που νοί-
κιαζε γιατί είχε τα γαμήλια δώρα. Όμως, το σπί-
τι παρασύρθηκε ολόκληρο από τα ορμητικά νε-
ρά και βρέθηκε εκατοντάδες μέτρα μακριά,
ενώ το αυτοκίνητό τους παραμένει στη θέση
που το είχαν αφήσει.

Συναγερμός από τη στάθμη
του νερού στη λίμνη Κάρλα

Την ίδια ώρα, συνεχίζουν να παραμένουν τα
προβλήματα κυρίως από την υπερχείλιση
φραγμάτων, καθώς η στάθμη του νερού της λί-
μνης Κάρλα έχει αρχίσει να ανεβαίνει επικίν-
δυνα.

Το φαινόμενο οφείλεται στο γεγονός ότι οι
μεγάλες ποσότητες βροχής που προήλθαν
από την κακοκαιρία «Ντάνιελ» οδήγησαν
στην υπερχείλιση του Πηνειού, ο οποίος κα-
τεβάζει τεράστιες ποσότητες νερού. Αν το τρί-
το μεγαλύτερο ποτάμι της χώρας εξακολου-
θεί να φέρνει μεγάλες ποσότητες νερού προς
τη λίμνη και τα νερά δεν βρουν άλλο σημείο
εκτόνωσης, δεν αποκλείεται η λίμνη Κάρλα
να υπερχειλίσει. Μάλιστα, χθες διακόπηκε η
κυκλοφορία σε παράλληλες οδούς με το
φράγμα της λίμνης.

Η εθνική οδός στο ύψος των Τεμπών παρα-
μένει πλημμυρισμένη, ενώ στη Μαραθέα Καρ-
δίτσας οι κάτοικοι απευθύνουν έκκληση στους
αρμόδιους φορείς για την απομάκρυνση των
σορών των ζώων. Στο χωριό των 460 κατοίκων
χρησιμοποιούνται μόνο τρακτέρ για την πρό-
σβαση, ενώ οι εκτιμήσεις κάνουν λόγο ότι πε-
ρισσότερα από 2.000 ζώα, πλην των οικόσιτων,
βρίσκονται κάτω από τα νερά. Το χωριό είναι
κατεστραμμένο, ενώ εκφράζονται φόβοι για τις
επικίνδυνες λοιμώξεις που μπορούν να μετα-
δοθούν λόγω των νεκρών θηλαστικών.

Στο μεταξύ, η πεδιάδα Ομολίου, από Παλαι-
όπυργο έως Στόμιο, παραμένει βυθισμένη στο
νερό και γίνονται συνεχείς προσπάθειες ενί-
σχυσης των αναχωμάτων στον Πηνειό για να
μη χαθούν οι οικισμοί. Η πεδιάδα που περι-
κλείει το Ελευθέριο -η Δήμητρα, η Πλασιά, το
Καστρί, η Αμυγδαλή, το Καλαμάκι, το Αρμένιο,
ο Πλατύκαμπος- είναι επίσης πλημμυρισμένη
στο μεγαλύτερο τμήμα της.

Αποκλεισμένη και χωρίς
φαγητό και νερό η Αγιά

Επίσης, ολόκληρος ο Δήμος Αγιάς είναι παν-
τελώς αποκομμένος από τη Λάρισα, με το νερό
να τρέχει πάνω από το κομμάτι Δήμητρα -

Ελευθέριο και να είναι αδύνατη η κυκλοφορία
των οχημάτων. Η μόνη διέξοδος ή είσοδος από
ή στον δήμο είναι από Ομόλιο για ή από Θεσσα-
λονίκη και όσον αφορά τη σύνδεση με τη Λάρι-
σα ήταν έως χθες μέσω των αναχωμάτων της

Κάρλας, Βελεστίνου και εν συνεχεία παλιάς ή
νέας Εθνικής Οδού, η οποία όμως απαγορεύ-
τηκε γιατί ο κίνδυνος να συμβεί ατύχημα μέσω
ενός τέτοιου άτυπου δρόμου ήταν πάρα πολύ
μεγάλος. Τα προβλήματα από όλη αυτή την κα-
τάσταση είναι πάρα πολλά. Η τροφοδοσία, ου-
σιαστικά ανύπαρκτη. Σήμερα είναι η πέμπτη
μέρα αποκλεισμού και τα ράφια σε μανάβικα
και σούπερ μάρκετ είναι σχεδόν άδεια σε βασι-
κά προϊόντα, διατροφικά και υγιεινής. Εμφια-
λωμένο νερό δεν υπάρχει, γαλακτοκομικά,
όσπρια, μακαρόνια και αλεύρι βρίσκονται σε
ανεπάρκεια, ενώ από προχθές τα πρατήρια
υγρών καυσίμων ξέμειναν από πετρέλαιο κί-
νησης. Στα φαρμακεία υπάρχει θέμα με τη με-
ταφορά σκευασμάτων από τη φαρμακαποθήκη
της Λάρισας.

Επίσης, πολλοί αιμοκαθαιρόμενοι αναγκά-
στηκαν να κάνουν τη διαδρομή Αγιά - Κάρλα -
Βελεστίνο - Λάρισα και πάλι πίσω, διαδρομή
200 χιλιομέτρων να πας και να γυρίσεις. Δυό-
μισι ώρες να πας, δυόμισι να επιστρέψεις, τρεις
να κάνεις αιμοκάθαρση, σύνολο οκτώ ώρες τα-
λαιπωρίας για κάθε αιμοκαθαιρόμενο.

Σε απόγνωση είναι οι αγρότες στη Θεσσαλία
που έχασαν γεωργικό εξοπλισμό ενώ οι καλ-
λιέργειες είναι κατεστραμμένες.

Σορός άνδρα ξεβράστηκε
σε παραλία του Πηλίου

Η συγκλονιστική στιγμή
που μέλος της ΕΜΑΚ
απεγκλωβίζει μωρό

Συνεχείς είναι οι επιχειρήσεις διάσωσης
στις πληγείσες από τις σφοδρές πλημμύρες
περιοχές της Θεσσαλίας. Σε μια από αυτές
τις επιχειρήσεις άνδρες της ΕΜΑΚ μπαί-
νουν σε ένα σπίτι που έχει πλημμυρίσει και
απεγκλωβίζουν ένα μωρό μαζί με την οικο-
γένειά του.

Σε βίντεο φαίνεται ο άνδρας της ΕΜΑΚ
που έχει αναλάβει την επιχείρηση να κρατά
ένα μωρό, ενώ δίπλα του ακούγονται οι
λυγμοί της μητέρας του βρέφους, που έν-
τρομη μέσα σε βάρκα παρακολουθεί τη
διαδικασία. Στη συνέχεια ο διασώστης
ακούγεται να λέει: «Έλα να το πάρει η μαμά
στην αγκαλιά» και δίνει το παιδάκι στη μη-
τέρα του, ολοκληρώνοντας με επιτυχία αυ-

τήν τη συγκλονιστική επιχείρηση.
Ο άνδρας της ΕΜΑΚ κρατάει στα χέρια

του το μωρό λέγοντάς του «ψυχούλα μου»
για να μη φοβηθεί την ώρα που το μεταφέ-
ρει μακριά από το πλημμυρισμένο σπίτι,
ενώ μέσα στη βάρκα της διάσωσης, εκτός
από τη μητέρα του μωρού, ήταν και τα αδερ-
φάκια του, τα οποία είχαν απεγκλωβιστεί
νωρίτερα από το πλημμυρισμένο σπίτι.

Ερευνάται αν είναι του Αυστριακού που αγνοείται εδώ 
και πολλές μέρες μαζί με τη γυναίκα του - Άδεια τα ράφια 

των σουπερμάρκετ σε περιοχές της Θεσσαλίας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Τ
α σπίτια με πλιθιά είναι ήδη δια-
γραμμένα», δήλωσε στην ΕΡΤ ο
καθηγητής Διαχείρισης Φυσι-

κών Καταστροφών και πρόεδρος ΟΑΣΠ Ευ-
θύμης Λέκκας, αποκαλύπτοντας ότι ακόμη
και παλιά σπίτια που δεν κατέρρευσαν στις
πλημμυρισμένες περιοχές είναι πλέον ακα-
τάλληλα, καθώς δεν έχουν άλλες αντοχές.

Μιλώντας στην εκπομπή «Συνδέσεις», o
κ. Λέκκας τόνισε ότι τα «προβλήματα που
θα προκύψουν από τις καταστροφές της
κακοκαιρίας “Ντάνιελ” θα είναι τεράστια».
Ειδικότερα, σημαντικά προβλήματα θα αν-
τιμετωπίσουν και οι ιδιοκτήτες πιο σύγχρο-
νων σπιτιών που έχουν χτιστεί με τούβλα.
«Και αυτά έχουν υποστεί πολύ μεγάλες ζη-
μιές και θα πρέπει να ελεγχθούν προσεκτι-
κά έτσι ώστε να διαπιστώσουμε τη στατική
τους επάρκεια», σημείωσε ο καθηγητής
Διαχείρισης Φυσικών Καταστροφών.

Όσον αφορά τα κτήρια που έχουν κατα-
σκευαστεί με οπλισμένο σκυρόδεμα, αυ-
τά, όπως αποκάλυψε, είναι βέβαιο ότι
έχουν υποστεί ζημιές κυρίως σε μη δομι-
κά στοιχεία.

Τα πετρόκτιστα του Πηλίου
Αναφερόμενος στις τεράστιες καταστρο-

φές που έχει προκαλέσει το πλημμυρικό
φαινόμενο από την υπερχείλιση των ποτα-
μών και τις ακραίες βροχοπτώσεις, τόνισε

ότι φθορές έχουν υποστεί και τα πετρόκτι-
στα σπίτια και ξενοδοχεία στο Πήλιο.

«Υπάρχουν πολλές περιπτώσεις τυπολο-
γίας κτηρίων που έχουν υποστεί ζημιές. Στο
Πήλιο έχουμε μια άλλη κατηγορία που είναι
η πιο σημαντική και αφορά την αφαίρεση
της υποστήριξης στα θεμέλια του κτηρίου.
Για αυτό βλέπουμε κτήρια που να έχουν
ανατραπεί ή να έχουν πάθει σημαντικές
βλάβες». Όπως διευκρίνισε ο κ. Λέκκας, οι
επιστήμονες μπορούν με ειδικές μεθοδολο-
γίες να ελέγξουν την κατάσταση του εδά-
φους γύρω από τα θεμέλια των σπιτιών τόσο

σε ορεινές περιοχές όσο και σε παρόχθιες.
Ένας ακόμη κίνδυνος προέρχεται από τον

υδροφόρο ορίζοντα που έχει ανέβει λόγω
των υδάτων. «Λόγω της ανόδου της στάθ-
μης του υδροφόρου ορίζοντα, που έφτασε
σχεδόν στην επιφάνεια (σ.σ.: του εδάφους),
ενώ ήταν στα 30μ. ή τα 100μ., μπορεί να
έχουμε διόγκωση των υλικών των πετρω-
μάτων και αυτή η διόγκωση να προκαλέσει
μακροπρόθεσμες βλάβες στα κτήρια», ανέ-
φερε για τον θεσσαλικό κάμπο.

Ειδικότερα, όπως είπε, ορισμένοι γεωλο-
γικοί σχηματισμοί όπως ο άργιλος, που εί-

ναι κοινοί στον θεσσαλικό κάμπο, όταν
απορροφήσουν νερό διογκώνονται.

Ο υδροφόρος ορίζοντας
απειλεί

«Αν έχουμε διόγκωση του
εδάφους θεμελίωσης, το κτή-

ριο υφίσταται βλάβες στατικής
επάρκειας», πρόσθεσε, τονίζον-

τας ότι «θα πρέπει να γίνει άμεσα
μια χαρτογράφηση συνολικά της περιο-
χής που επλήγη σε σχέση με το φαινόμε-
νο. Θα πρέπει να γίνει ένα σύστημα με γε-
ωγραφικά συστήματα πληροφοριών, με
δορυφορικές πληροφορίες και εικόνες,
έτσι ώστε να έχουμε αποτυπωμένη όλη
την καταστροφή».

Και όπως είπε, «έχουμε τα εργαλεία και
την τεχνογνωσία. Όλα τα ελληνικά πανεπι-
στήμια μπορούν να αποτυπώσουν με πολύ
μεγάλη ακρίβεια όλη την περιοχή, έτσι
ώστε να δούμε πώς εξελίσσονται το φαινό-
μενο, τα αίτια, οι επιπτώσεις του φαινομέ-
νου στον αγροτικό και τον οικιστικό το-
μέα», συμπλήρωσε.

Μάλιστα, ο κ. Λέκκας τόνισε ότι η κατα-
γραφή πρέπει να γίνει μέσα σε έναν μήνα,
γιατί διαφορετικά θα δρούμε αποσπασματι-
κά. Συμπλήρωσε δε ότι οι επιστήμονες θα
πρέπει έχουν γενική εικόνα ανά περιοχή,
χωριό και μονάδα.

Ποια σπίτια κινδυνεύουν με κατάρρευση

Μετέτρεψαν τις μπουλντόζες σε... λεωφορεία

Το καμπανάκι Λέκκα για αυστηρούς ελέγχους ακόμη
και σε κτήρια που άντεξαν αλλά λόγω υλικών δόμησης 

και περιοχής βρίσκονται στο «κόκκινο»

Την υπομονή τους επι-
στρατεύουν οι κάτοικοι
της Λάρισας προκειμέ-
νου να μεταφερθούν
από και προς τη Γιάν-
νουλη μέσω της απο-
κλεισμένης γέφυρας του
Πηνειού, στο ύψος των
Εργατικών Κατοικιών.
Λόγω του αυξημένου
φόρτου μετακινήσεων
ξαναέπιασε δουλειά και
ο τεράστιος φορτωτής
εκσκαφέας, εκτός από
το ερπυστριοφόρο, για
τη μεταφορά πολιτών
προς την απέναντι πλευ-
ρά. Στις μετακινήσεις
επίσης συνδράμουν και
δύο βανάκια του Δήμου
Λαρισαίων.

Η υποχώρηση των
υδάτων στην αρχή των

εργατικών κατοικιών
από τη Λάρισα είναι αι-
σθητή, αλλά σε κάποια
σημεία τα νερά παραμέ-
νουν ορμητικά. Με έγ-
γραφό της η δημοτική
αρχή ενημέρωσε το
συντονιστικό της Πολι-
τικής Προστασίας της
κυβέρνησης για την
επείγουσα ανάγκη να
αποκατασταθεί η διέ-
λευση στο σημείο δια-
κοπής της κυκλοφορίας
και να αντιμετωπιστεί το
πλημμυρικό φαινόμενο
στην περιοχή των εργα-
τικών κατοικιών Γιάν-
νουλης το συντομότερο
δυνατό προτού δημι-
ουργηθούν προβλήματα
καταλληλόλητας των
κατοικιών.

«Βουνά από νεκρά ζώα»
Στο μεταξύ, σοκ προκαλούν οι εικόνες από τα «βουνά»
από ψόφια ζώα στην περιοχή. Εκατοντάδες κείτονται
νεκρά και στοιβαγμένα, ενώ πολλά ζώα λίγο παραδίπλα
προσπαθούν να παραμείνουν ζωντανά, καθώς το νερό
σε πολλά σημεία δεν έχει υποχωρήσει.
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O
λα τα αντιπλημμυρικά έργα του θεσ-
σαλικού κάμπου των τελευταίων
τριών χρόνων, από το καταστροφικό

πέρασμα του «Ιανού» το 2020 έως την κακο-
καιρία «Ντάνιελ», αλλά και οι όποιες προλη-
πτικές ενέργειες της Περιφέρειας Θεσσαλίας
και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης Βόλου και
Καρδίτσας ενόψει της πρόσφατης φονικής
πλημμύρας μπαίνουν στο «μικροσκόπιο» της
εισαγγελικής αρχής.

Η εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου Γεωργία Αδειλίνη
έδωσε παραγγελία στις Ει-
σαγγελίες Πρωτοδικών Βό-
λου, Λάρισας, Καρδίτσας και
Τρικάλων να ξεκινήσουν μια
εκτεταμένη έρευνα-μαμούθ,
που καταλαμβάνει συλλή-
βδην ολόκληρο τον αντι-

πλημμυρικό σχεδιασμό της Θεσσαλίας μετά
τις εκτεταμένες καταστροφές τον Σεπτέμβριο
του 2020 από την κακοκαιρία «Ιανός». Παράλ-
ληλα, θα ερευνηθεί και το τι έπραξαν οι τοπι-
κοί άρχοντες και οι υπηρεσίες των δήμων και
της Περιφέρειας Θεσσαλίας, όταν υπήρξε
ενημέρωση από τη μετεωρολογική υπηρεσία
ότι επίκειται η σφοδρή κακοκαιρία «Ντάνιελ»,
αλλά και σε ποιες ενέργειες προέβησαν αφό-
του το ακραίο καιρικό φαινόμενο άρχισε να
εκδηλώνεται. Μια ακόμη παράμετρος που θα
διερευνηθεί είναι αν υπήρξε κακοδιαχείριση
κονδυλίων που είχαν διατεθεί για την κατα-
σκευή των έργων ή κάποια από αυτά διατέθη-
καν για έργα-βιτρίνα.

Κακούργημα το αδίκημα
της πρόκλησης πλημμύρας

Στην αναλυτική και στοχευμένη παραγγελία
της προς τις κατά τόπους αρμόδιες εισαγγελι-
κές αρχές η κυρία Αδειλίνη έχει θέσει το πλαί-

σιο των υπό έρευνα αδικημάτων, τα οποία
διώκονται αυτεπαγγέλτως.

Μεταξύ αυτών είναι το αδίκημα της πρό-
κλησης πλημμύρας με ενδεχόμενο δόλο ή
από αμέλεια, η ανθρωποκτονία από αμέλεια
διά παραλείψεως κατά συρροή, η παράβαση
καθήκοντος, η απιστία και η έκθεση.

Το αδίκημα της πρόκλησης πλημμύρας, σε
περίπτωση που διαπιστωθεί ότι τελέστηκε με
ενδεχόμενο δόλο, αλλά και εκείνο της έκθε-
σης διώκονται σε βαθμό κακουργήματος, επι-
σύροντας πολυετείς καθείρξεις, ακόμη και
ισόβια κάθειρξη, καθώς στην προκειμένη πε-
ρίπτωση υπήρξαν απώλειες ανθρώπινων
ζωών.

Σύμφωνα με την εισαγγελική παραγγελία, η
έρευνα θα επικεντρωθεί καταρχάς στις ενέρ-
γειες ή τυχόν παραλείψεις του περιφερειάρχη
Θεσσαλίας, των αρμόδιων αντιπεριφερειαρ-
χών Μαγνησίας, Καρδίτσας, Τρικάλων και Λά-

ρισας, του αντιπεριφερειάρχη Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, του δη-
μάρχου Βόλου, των αρμόδιων αντιδημάρχων,
του δημάρχου Καρδίτσας και των αρμόδιων
αντιδημάρχων.

Πού θα επικεντρωθούν οι Αρχές
Η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου στην πα-

ραγγελία της έχει θέσει συνολικά έντεκα πε-
δία ερευνών, χωρίς να αποκλείεται να υπάρξει
επέκταση και σε άλλα, ανάλογα με την εξέλιξη
της προκαταρκτικής εξέτασης.

Αναλυτικά, η κυρία Αδειλίνη στην έγγραφη
παραγγελία της ζητεί να ερευνηθούν τα εξής:

1. Ποια ακριβώς μέτρα έλαβαν ο περιφε-
ρειάρχης Θεσσαλίας, οι αρμόδιοι χωρι-

κοί αντιπεριφερειάρχες Μαγνησίας, Καρδί-
τσας, Τρικάλων και Λάρισας, ο θεματικός αντι-
περιφερειάρχης Κλιματικής Κρίσης και Πολι-

τικής Προστασίας, ο δήμαρχος Βόλου και οι
αρμόδιοι αντιδήμαρχοι, ο δήμαρχος Καρδί-
τσας και οι αρμόδιοι αντιδήμαρχοι, μετά την
κακοκαιρία «Ιανός» το 2020, σε επίπεδο πρό-
ληψης, ήτοι εκτέλεσης αντιπλημμυρικών έρ-
γων, αλλά και μετά την ακριβή πρόβλεψη της
έκτασης του φαινομένου «Ντάνιελ» από την
Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία, προκειμέ-
νου να αποφευχθούν ή τουλάχιστον να μει-
ωθούν οι επιπτώσεις του και, κυρίως, να προ-
στατευτούν οι ζωές των συμπολιτών τους.
Πριν δηλαδή το φαινόμενο αλλά και κατά τη
διάρκεια του φαινομένου, σε επίπεδο συντο-
νισμού των αρμοδίων για την Πολιτική Προ-
στασία υπηρεσιών τους.

2. Το ακριβές ύψος των διατεθέντων για
αντιπλημμυρικά έργα ποσών από την

Περιφέρεια Θεσσαλίας και τους Δήμους Βό-
λου και Καρδίτσας την τριετία 2020-2023, κα-
θώς και τα διατεθέντα για άλλους σκοπούς
ποσά, όπως πχ για έργα οδοποιίας και αθλητι-
σμού ή για επικοινωνία.

3. Ποια αντιπλημμυρικά έργα έγιναν από
την Περιφέρεια Θεσσαλίας σε όλους

τους νομούς της Θεσσαλίας, καθώς και από
τον δήμαρχο Βόλου στον Δήμο του Βόλου, και
από τον δήμαρχο Καρδίτσας στον Δήμο Καρ-
δίτσας την τριετία 2020-2023, ποια δεν έγιναν
και ποια δεν ολοκληρώθηκαν και για ποιους
λόγους. Πόσο αποτελεσματικά ήταν τελικά τα
έργα που έγιναν, καθώς επίσης και αν οι αντί-
στοιχες μελέτες αυτών ελάμβαναν υπόψη κα-
κοκαιρίες παρόμοιες με την «Ντάνιελ».

4. Αν η κατασκευή των ως άνω αντιπλημ-
μυρικών έργων ήταν σύμφωνη με τους

κανόνες της τέχνης και της επιστήμης, όπως,
για παράδειγμα, η γέφυρα του χειμάρρου Ξη-
ριά στον Αλμυρό Μαγνησίας, η οποία είχε

Στο μικροσκόπιο της εισαγγελέως Γεωργίας Αδειλίνη 
οι προληπτικές ενέργειες της Περιφέρειας Θεσσαλίας 
και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης Βόλου και Καρδίτσας

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΑΡΕΙΟΥ ΠΑΓΟΥ ΓΙΑ ΠΛΗΜΜΥΡΕΣ 

Έρευνα σε 11
πεδία για έργα
που (δεν) έγιναν
μετά τον «Ιανό»...

Έρευνα σε 11
πεδία για έργα
που (δεν) έγιναν
μετά τον «Ιανό»...

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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πληγεί από τις πλημμύρες του «Ιανού» και ανακατα-
σκευάστηκε («αναβαθμίστηκε» ή, άλλως, «αποκαταστά-
θηκε ή ενισχύθηκε») τέλη του 2022 με άνοιξη του 2023,
για να καταρρεύσει τελικά τμήμα της τον Σεπτέμβριο του
2023, ελέγχοντας σε αποφατική περίπτωση, πλέον των
άλλων υπευθύνων και τους αναδόχους των συγκεκριμέ-
νων έργων.

5. Αν τα έργα που έγιναν από την Περιφέρεια Θεσσα-
λίας και τους Δήμους Καρδίτσας και Βόλου μετά τον

«Ιανό» ήταν ενταγμένα σε μια συνολική μελέτη που να συν-
δέει τα επιμέρους έργα προς τον σκοπό της ολικής αντιμε-
τώπισης του προβλήματος των πλημμυρών ή αποσπασμα-
τικά, μικρής κλίμακας, και χωρίς έλεγχο.

6. Αν αληθεύουν οι καταγγελίες ότι η Περιφέρεια
Θεσσαλίας ή ο Δήμος Καρδίτσας (ή από κοινού)

προχώρησαν σε παρέμβαση στο φράγμα του ποταμού
Καράμπαλη ή οπουδήποτε αλλού προκειμένου να προ-
στατεύσουν από την πλημμύρα τον Δήμο Καρδίτσας, αν
και γνώριζαν ότι με τον τρόπο αυτό θα πλημμυρίσουν τα
χωριά της περιοχής, τα οποία και δεν έσπευσαν προηγου-
μένως να εκκενώσουν ή ότι σκόπιμα και προκειμένου να
μην πλημμυρίσει η πόλη δεν ενισχύθηκαν τα αναχώματα
στο πιο πάνω ποτάμι μέσα στον κάμπο, ενώ ενισχύθηκαν
τα αναχώματα προς την πλευρά της πόλης της Καρδίτσας,
με αποτέλεσμα το ποτάμι να υπερχειλίσει εκεί και να ξε-
χυθούν τεράστιοι όγκοι νερού, οι οποίοι και πλημμύρισαν
τα χωριά του κάμπου.

7. Αν λειτουργούσε στην πόλη του Βόλου το αντλιοστά-
σιο του Παλιού Λιμεναρχείου και οι δεξαμενές συλ-

λογής και εκτόνωσης των όμβριων υδάτων στη Νεάπολη
και σε αποφατική περίπτωση αν αυτό συνετέλεσε στην έν-
ταση της πλημμύρας.

8. Για ποιον λόγο δεν κατασκευάστηκε κάποιο ειδικό
υδραυλικό έργο, στη γέφυρα του ΟΣΕ της οδού Πα-

παδιαμάντη, στον χείμαρρο του Κραυσίδωνα, στην πόλη
του Βόλου, και αν εξαιτίας της παράλειψης αυτής υπερχεί-
λισε ο Κραυσίδωνας, με αποτέλεσμα την καταστροφή υπο-
δομών και περιουσιών.

9. Για ποιους λόγους καθυστερεί η ολοκλήρωση του
έργου του φράγματος του Ενιπέα στα Φάρσαλα, το

οποίο εκτιμάται ότι θα θωρακίσει την περιοχή, με αποτέλε-
σμα τρία χρόνια μετά τον «Ιανό», όταν και είχε επικαιροποι-
ηθεί η επισήμανση της κρισιμότητάς του, να βρίσκεται στη
δεύτερη φάση δημοπράτησης της μελέτης.

10. Αν από τη χρηματοδότηση περίπου 12.500.000
ευρώ που έλαβε ο Δήμος Καρδίτσας για αποκα-

τάσταση ζημιών και αντιπλημμυρικά έργα μετά τον «Ιανό»,
το 60% διατέθηκε για έργα «βιτρίνας» και «αλλότριους σκο-
πούς» και μόνο τα υπόλοιπα χρήματα δόθηκαν για έργα
που σχετίζονταν αποκλειστικά με τις επιπτώσεις του «Ια-
νού» ή την πρόληψη για ανάλογη απειλή στο μέλλον.

11. Αν οι ερευνώμενοι προχώρησαν στην κατασκευή
έργων βιτρίνας και όχι αποκατάστασης των ζη-

μιών του «Ιανού», σε έργα ασφαλτόστρωσης σε περιοχές
που δεν είχαν πληγεί και σε εργολαβίες με τόσο υψηλές
εκπτώσεις που εξαρχής προκαλούσαν αμφιβολίες για την
ποιότητα και την επάρκεια των έργων, ερευνώντας στην πε-
ρίπτωση αυτή και τους αναδόχους των σχετικών έργων. 

SOS ΑΠΟ ΛΙΝΟΥ

Τα μολυσμένα νερά και
οι ασθένειες που κρύβουν
Τ

ον κώδωνα του κινδύνου για την εκδήλωση σο-
βαρών ασθενειών από τα μολυσμένα
νερά στη Θεσσαλία κρούει η καθη-

γήτρια Επιδημιολογίας Αθηνά Λινού, η
οποία κατάγεται από την περιοχή.

«Οι κάτοικοι στην ευρύτερη περιοχή
θα πρέπει να είναι ιδιαίτερα προσεκτι-
κοί με το νερό που είτε πίνουν είτε έρ-
χονται άμεσα σε επαφή μέχρι την αποξή-
ρανση. Στην υπάρχουσα κατάσταση τα νερά
του δικτύου έρχονται σε επαφή με λύματα γιατί έχει
πλημμυρίσει και το δίκτυο αποχέτευσης. Παράλληλα, το
νερό έρχεται σε επαφή με πετρέλαια, χημικές ουσίες, φυ-
τοφάρμακα, λιπάσματα και έχουμε συνέπειες από νεκρά ή
ζωντανά ζώα, όπως τρωκτικά κ.ά., ενώ και τα κουνούπια
αναμένεται να πολλαπλασιαστούν στην περιοχή λόγω του
νερού», υποστηρίζει μεταξύ άλλων, συμπληρώνοντας πως
στο πλαίσιο της μόλυνσης του νερού αλλά και του υδροφό-
ρου ορίζοντα θα μπορούσαν να εκδηλωθούν σε πρώτη φά-
ση ασθένειες όπως λεπτοσπείρωση, τύφος, ηπατίτιδα Α,
ελονοσία κ.ά.

«Φοβάμαι ότι ούτε οι εργαζόμενοι ούτε οι διασώστες
έχουν ενημερωθεί επαρκώς για το πώς θα προστατέψουν
τον εαυτό τους αλλά ούτε και οι λειτουργοί υγείας πρώτης
γραμμής έχουν εκπαιδευτεί ή τους έχει δοθεί η δυνατότη-
τα να ενημερωθούν. Γιατί οι περισσότεροι γιατροί, νεότεροι
και παλαιότεροι, δεν έχουν έρθει σε επαφή με αυτά τα νο-
σήματα γιατί δεν υπήρχαν. Είναι πολύ σημαντικό να σώ-
σουμε και να υποστηρίξουμε τους ανθρώπους εκεί, αλλά
πρέπει να ελέγξουμε τα άμεσα μεταδοτικά νοσήματα»,
αναφέρει χαρακτηριστικά η Αθηνά Λινού.

«Μάσκες και γυαλιά για να μη μολυνθούν»
Αυτό που συνιστά στους κατοίκους είναι να χρησιμοποι-

ούν εμφιαλωμένο νερό και σε περίπτωση που δεν υπάρ-
χει, να βράζουν το νερό και σε περίπτωση που έχουν ανοι-
χτά τραύματα, να μην έρχονται σε επαφή με το μολυσμένο
νερό. «Υπάρχουν οδηγίες για το πώς θα πάει κάποιος σπίτι

του και πώς θα διαχειριστεί την καθαριότητα του σπιτιού
του. Πρώτον, χρησιμοποιούμε αδιάβροχα ρούχα και πα-
πούτσια, αδιάβροχα γάντια, μάσκα προσώπου και γυαλιά.
Σε αυτό πρέπει να κινητοποιηθεί η Πολιτεία μαζί με τις άλ-
λες παροχές που δίνονται στους πολίτες και να τους ενη-
μερώσει. Πρέπει να έχουμε μάσκες και γυαλιά για να μη
φτάσουν στα μάτια μολυσμένες σταγόνες από αυτά τα νε-
ρά», καταλήγει η καθηγήτρια Επιδημιολογίας.

Η καθηγήτρια Επιδημιολογίας εκφράζει
την ανησυχία της για τα μεταδοτικά 
νοσήματα και συστήνει μέτρα προστασίας
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Μια καλοστημένη ενέδρα που κατέ-
ληξε σε μακελειό και στην εξόντω-
ση έξι μελών των Daltons από τους

Red Kit είναι το ρεζουμέ του λουτρού αίμα-
τος στη Λούτσα. Οι δολοφονηθέντες, όπως
όλα δείχνουν, είναι άνθρωποι του καταζη-
τούμενου στην Τουρκία για σειρά ένοπλων
επιθέσεων αρχηγού εγκληματικής οργάνω-
σης Μπαρίς Μπογιούν, ο οποίος κρύβεται

στην Ιταλία.
Από τους έξι νεκρούς έχει

ταυτοποιηθεί ο Ντορούκ
Ερσού Μπουγιούκτουντς, ο
οποίος φέρεται να διέφυγε
από την τουρκική αστυνομία
πριν από μερικούς μήνες σε
δάσος της Κωνσταντινού-
πολης μαζί με τον Ογουζχάν
Χ. Από τότε χάθηκαν τα ίχνη
του, ενώ ο Ογουζχάν Χ. συ-

νελήφθη από το Τμήμα κατά του Οργανωμέ-
νου Εγκλήματος της Αστυνομίας της Κων-
σταντινούπολης σε συνοριακή διάβαση, κα-
θώς προσπαθούσε να περάσει παράνομα
στη Γεωργία με φορτηγό. Σύμφωνα με τους
Τούρκους δημοσιογράφους, ο Ντορούκ Ερ-
σού Μπουγιούκτουντς διέφυγε στην Ελλά-
δα, ενώ για λίγο καιρό έκανε φυλακή στην
Ιταλία. Όσο για τους υπόλοιπους νεκρούς
στη Λούτσα, κατά τους Τούρκους είναι οι
Αμπντουραχμάν Τεκρού, Οζκάν Καάν Τοζ-
λού, Μπαρίς Τσαγάν, Ομέρ Κανζά και Μπου-
ράκ Ταχμάζ. Όλοι τους αδίστακτοι εκτελε-
στές που έχουν σπείρει τον τρόμο σε Τουρ-
κία και Ευρώπη. Στα δημοσιεύματά τους οι
Τούρκοι έχουν μέχρι και φωτογραφίες των
νεκρών να ποζάρουν μαζί, δίνοντας και τα
πλήρη στοιχεία τους. Ένα στοιχείο που δεν
περνάει απαρατήρητο στις ελληνικές Αρχές
είναι τα τουρκικά δημοσιεύματα. Θεωρούν
πως δεν βγήκαν τώρα τυχαία και διερευνούν
πολύ προσεκτικά τις «αποκαλύψεις» που
κάνουν οι τουρκικές Αρχές και τα τουρκικά
μέσα ενημέρωσης, που διαρρέουν πολλά
στοιχεία σε μια απίστευτη για τα δεδομένα
των Τούρκων διάθεση να διαλευκάνουν το
λουτρό αίματος στη Λούτσα.

Οι Τούρκοι δημοσιογράφοι δημοσιεύουν
μια ανάρτηση στο TikTok από μια ομάδα που
αυτοαποκαλείται «Συμμορία του Red Kit».
Σε αυτή την ανάρτηση λοιπόν ανέφεραν:
«Πήραμε την εκδίκησή μας». Σε άλλη ανάρ-
τηση του λογαριασμού διαγράφονται τα έξι
άτομα που σκοτώθηκαν σε φωτογραφία. Η
φωτογραφία που δημοσιεύεται με τα έξι θύ-
ματα είναι τραβηγμένη έξω από το σπίτι
όπου διέμεναν οι Τούρκοι στη Λούτσα. Ο
Τούρκος, ο οποίος συνελήφθη τη μέρα του
μακελειού στο αεροδρόμιο, φέρεται να είναι
ο άνθρωπος που τους φωτογράφισε και
έστειλε λίγη ώρα μετά τη δολοφονία τη φω-
τογραφία σε άγνωστο αριθμό.

Πόζαραν προτού εκτελεστούν
Οι έξι άνδρες πόζαραν όλοι μαζί λίγη ώρα

πριν από τον θάνατό τους, καθώς φορούσαν
τα ίδια ρούχα. Αυτό που ελέγχεται πλέον εί-
ναι αν ο Τούρκος υπήκοος που πιάστηκε στο
«Ελευθέριος Βενιζέλος» δεν είναι απλώς ο
«φωτογράφος» αλλά και ο άνθρωπος-κλειδί
που παγίδευσε τους έξι εκτελεσθέντες. Συ-

νελήφθη δύο ώρες μετά το μακελειό στο αε-
ροδρόμιο «Ελευθέριος Βενιζέλος» και διέ-
μενε νόμιμα στην Ελλάδα. Ήταν έτοιμος να
ταξιδέψει στη Μυτιλήνη με εισιτήριο που
εκδόθηκε στην Τουρκία μία ώρα μετά το
συμβάν στην Αρτέμιδα. Στις 18.20 τελέστη-
κε, στις 19.30 έβγαλε εισιτήριο για να ταξι-
δέψει στις 21.00 και στο ενδιάμεσο, στις
20.30, συνελήφθη. Στην κατοχή του βρέθη-
καν 4 φυσίγγια των 9mm και δύο πλαστές
ταυτότητες Πορτογαλίας.

Τα έξι μέλη της εγκληματικής συμμορίας
του θανάτου του Μπαρίς Μπογιούν, γνωστής
και ως Daltons, που εκτελέστηκαν στη Λού-
τσα καταζητούνταν με ερυθρά αγγελία από
τις τουρκικές και διεθνείς Αρχές. Πληροφο-
ρίες του ΣΚΑΪ αναφέρουν πως τρεις από αυ-
τούς έλαβαν κοινό SMS στην τουρκική
γλώσσα, το οποίο φέρεται να έλεγε: «Φύγε-
τε, μάλλον σας έχουν βρει, κατευθύνονται
προς το σπίτι». Μάζεψαν όσα πράγματα μπο-
ρούσαν και πήγαν να διαφύγουν, αλλά τελικά
τους πρόλαβαν οι εκτελεστές και τους γάζω-
σαν με περισσότερους από 50 κάλυκες.

Αστυνομικές πηγές σημειώνουν πως κά-
μερες ασφαλείας κοντά στο σπίτι αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή έχουν καταγράψει
τους εκτελεστές αλλά και τα όπλα που χρη-
σιμοποίησαν. Οι ίδιες πηγές αναφέρουν ότι
χρησιμοποιήθηκαν τουλάχιστον τέσσερα
όπλα, ενώ αναμένονται αποτελέσματα από
το DNA για να γίνει πιο ξεκάθαρη η εικόνα.
Άλλες πληροφορίες αναφέρουν πως οι
εκτελεστές ήταν στο ίδιο σπίτι με τα θύματα.
Ένα από τα σενάρια που εξετάζουν οι Αρχές
είναι ότι οι εκτελεστές έπεισαν τα θύματα
πως θα τα βοηθήσουν να φύγουν από τη χώ-
ρα, τα οδήγησαν εκτός σπιτιού και τα εκτέ-
λεσαν.

Το 1,5 εκατ. για τη δολοφονία 
Σέρβου αρχιμαφιόζου

Το συμβόλαιο θανάτου για τους έξι Dal-
tons, πάντοτε σύμφωνα με τους Τούρκους,
«άνοιξε» πριν από τρεις μήνες. Ο καταζη-
τούμενος αρχηγός τους είναι γνωστός για τις
συμμορίες εκτελεστών με μοτοσικλέτες που
έχει δράση στην Κωνσταντινούπολη αλλά
και στο εξωτερικό. Η διεθνής δράση της εγ-
κληματικής οργάνωσης του Μπογιούν, που
αναλαμβάνει μεγάλα συμβόλαια θανάτου,
όπως αυτό του 1,5 εκατ. ευρώ για την εξολό-
θρευση του Σέρβου αρχιμαφιόζου Γιόβαν
Βούκοτιτς, φαίνεται ότι έχει απλωθεί σε όλη
την Ευρώπη και οι ελληνικές Αρχές προβλη-

ματίζονται για το πόσα μέλη βρίσκονται στη
χώρα μας! Η δολοφονία του Γιόβαν Βούκο-
τιτς, στενού συνεργάτη των Red Kit, από την
ομάδα του Μπογιούν άνοιξε τον ασκό του
Αίολου. Οι «μπίζνες» των δύο ομάδων αφο-
ρούσαν ναρκωτικά και συμβόλαια θανάτου
σε όλη την Ευρώπη. Ήταν θέμα τιμής για
τους Red Kit να δουν νεκρούς τους έξι άν-
δρες. Οι Red Kit δεν έχουν στις τάξεις τους
μόνο Τούρκους ή Κούρδους μισθοφόρους
ως εκτελεστές. Τα τελευταία χρόνια φαίνε-
ται ότι έχουν «ανοίξει» την εγκληματική ορ-
γάνωσή τους και χρησιμοποιούν Σέρβους
μισθοφόρους που έχουν επιστρέψει στην
Ευρώπη από Σομαλία και Αφρική. Πρόκειται
για επαγγελματίες εκτελεστές, οι οποίοι εί-
ναι «αχαρτογράφητοι». Μέχρι πριν από λίγο
καιρό τόσο οι Red Kit όσο και οι Daltons εί-
χαν στις τάξεις τους παραστρατιωτικούς
Κούρδους τουρκικής υπηκοότητας.

Εντοπίστηκαν δύο κρησφύγετα
Η ΕΛΑΣ εντόπισε προχθές ένα σπίτι στην

Αρτέμιδα όπου διέμεναν τα θύματα τις τε-
λευταίες μέρες. Τα ευρήματα έχουν σταλεί
στη Διεύθυνση Εγκληματολογικών Ερευνών
για εξέταση, ενώ χθες εντοπίστηκε και δεύ-
τερος χώρος διαμονής των θυμάτων στην
περιοχή του Παλαιού Φαλήρου, ο οποίος
και ερευνάται. Το όχημα στο οποίο επέβαι-
ναν οι νεκροί Τούρκοι-μέλη της εγκληματι-
κής οργάνωσης Daltons προέρχεται από τη
Γερμανία, είχε πλαστές γερμανικές πινακί-
δες και ανήκει σε Ρουμάνο υπήκοο, ο οποί-
ος το είχε παραχωρήσει στα θύματα. Σε ό,τι
αφορά τον τρόπο εκτέλεσης, οι δράστες
φαίνεται πως χρησιμοποίησαν 4 πυροβόλα
όπλα, δύο εκ των οποίων είναι τύπου πιστο-
λιού. Ένα πολύ σημαντικό στοιχείο που
άφησαν πίσω τους οι εκτελεστές είναι τα
κινητά τηλέφωνα των θυμάτων, που ελέγ-
χονται από το Τμήμα Ψηφιακών Πειστη-
ρίων, τα στελέχη του οποίου κατέβαλαν ση-
μαντική προσπάθεια και έχουν καταφέρει
να εξαγάγουν χρήσιμα και κρίσιμα για την
πορεία των ερευνών δεδομένα. 

Αδίστακτοι εκτελεστές που έχουν σπείρει τον τρόμο 
στην Τουρκία και την Ευρώπη οι έξι νεκροί της Λούτσας

Οι Red Kit, οι Daltons 
και τα συμβόλαια θανάτου

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Συγγενείς της Ρούλας
Πισπιρίγκου στη δίκη:
«Άψογη μάνα, πάντα
δίπλα στα παιδιά της»

Ως μία άψογη μητέρα που βρισκόταν
κοντά στα παιδιά της και δεν θα μπορού-

σε να τους προκαλέσει
κακό περιέγραψαν στο
δικαστήριο τη Ρούλα Πι-
σπιρίγκου οι συγγενείς
της, οι οποίοι κατέθεσαν
χθες στο Μεικτό Ορκωτό
Δικαστήριο ως μάρτυρες
υπεράσπισης.

«Ήταν άψογη ως μαμά.
Ήταν πάντα δίπλα στα παιδιά της. Δεν τα
είχε αφήσει ποτέ μόνα τους», κατέθεσε
η αδελφή της κατηγορούμενης, Δήμη-
τρα Πισπιρίγκου. Μίλησε για τις τεταμέ-
νες σχέσεις της αδελφής της με τον Μά-
νο Δασκαλάκη μετά τον θάνατο της Ίρι-
δας και είπε ότι ήταν και αυτή παρούσα
στο πρώτο επεισόδιο που εμφάνισε η
Τζωρτζίνα, με το παιδάκι να λέει πως
νιώθει μια «βόμβα» στην πλάτη.

«Δεν θα σκότωνε τα παιδιά της, ήταν
μάνα μπορεί καλύτερη και από εμένα»,
είπε στο δικαστήριο η μητέρα της Ρού-
λας Πισπιρίγκου, Ελένη Λεγάτου, τονί-
ζοντας ότι πιστεύει στην αθωότητά της.
Με κλάματα μίλησε για τον χαμό και των
τριών εγγονιών της, ενώ για την κατηγο-
ρούμενη κόρη της είπε πως δεν εκδή-
λωνε εύκολα τον πόνο της, συμπληρώ-
νοντας πως «το συναίσθημα το έβγαζε,
αλλά όχι μπροστά σε άλλους».

Στη δίκη κατέθεσε και ο πατριός της
Ρούλας Πισπιρίγκου, ο οποίος περιέ-
γραψε τη μεταφορά του κοριτσιού στο
νοσοκομείο. « Ήταν η τελευταία φορά
που άκουσα την Τζωρτζίνα μου. Επειδή
κόρναρα για να την πάω στο Καραμαν-
δάνειο, είπε “παππού, πάμε σε γάμο;”.
Τελευταία φορά την άκουσα», είπε και
ξέσπασε σε κλάματα, συγκινώντας ακό-
μα και κάποιους από την έδρα. 

Σ
υγκλονισμένη παραμένει η τοπική
κοινωνία της Καλαμαριάς από τη γυ-
ναικοκτονία που σημειώθηκε το πρωί

της Τρίτης επί της οδού Κομνηνών. Με προ-
φορική εντολή εισαγγελέα, την κηδεμονία
των δύο αγοριών ανέλαβαν προσωρινά οι
γονείς του θύματος, ωστόσο, στη συνέχεια,
έπειτα από εκθέσεις κοινωνιολόγων, το δι-
καστήριο θα αποφανθεί ποιος θα πάρει την
επιμέλειά τους.

Τραγικές φιγούρες τα δυο παιδιά της οι-
κογένειας, 12 και 14 ετών, τα οποία εκείνη
την ώρα ήταν στο σχολείο τους. Άμεσα στο
σημείο έσπευσαν παιδοψυχολόγοι της
ΕΛΑΣ, οι οποίοι «έπεσαν» πάνω τους, προ-
κειμένου να αντιμετωπίσουν το πρώτο σοκ.

Ήταν λίγο μετά τις 08.00 την Τρίτη όταν ο
38χρονος αστυνομικός, κραδαίνοντας μια
καραμπίνα, χτύπησε το κουδούνι του διαμε-
ρίσματος στον 6ο όροφο και όταν η 42χρονη
πρώην σύζυγός του άνοιξε την πόρτα, την
εκτέλεσε πυροβολώντας τη στην κοιλιακή
χώρα. Στη συνέχεια έστρεψε την καραμπίνα
στον εαυτό του, δίνοντας τέλος στη ζωή του.

Γείτονας ακούγοντας τους πυροβολι-
σμούς ειδοποίησε την αστυνομία, που άμε-
σα έφτασε στο σημείο και απέκλεισε την πε-
ριοχή.

Του είχε αφαιρεθεί το όπλο
Ο δράστης υπηρετούσε ως διοικητικός

υπάλληλος στην Υποδιεύθυνση Τεχνικών
Υπηρεσιών στη Νέα Ραιδεστό χωρίς όπλο,

καθώς του είχε αφαιρεθεί. Η αρμόδια υπη-
ρεσία έκρινε πως έπρεπε να υπηρετεί άνευ
όπλου λόγω προβλήματος στο χέρι του.

Το ανδρόγυνο είχε πάρει συναινετικό
διαζύγιο και το δικαστήριο είχε αποφασίσει
για τις ώρες και τις μέρες που ο πατέρας θα
έβλεπε τα παιδιά. Όπως ανέφερε άτομο
από το στενό οικογενειακό περιβάλλον του
δράστη, ο 38χρονος ζητούσε από το θύμα
να ξαναφτιάξουν τη ζωή τους. Ο δολοφό-
νος-αυτόχειρας, σύμφωνα με τον μάρτυρα,
είχε πάρει την καραμπίνα του πατέρα του με
την πρόφαση να την καθαρίσει. « Έλεγε
στον πατέρα του ότι θα τη σκοτώσει. Την
αγαπούσε τρελά», σημείωσε ο φίλος της οι-
κογένειας.

Αξίζει να σημειωθεί πως προχθές το βρά-
δυ ο Σύλλογος Γυναικών Καλαμαριάς προ-
χώρησε σε μια συμβολική κινητοποίηση
διαμαρτυρίας λίγα μόλις μέτρα μακριά από
το σημείο της γυναικοκτονίας.

ΓΥΝΑΙΚΟΚΤΟΝΙΑ ΣΤΗΝ ΚΑΛΑΜΑΡΙΑ

Οι γονείς της 42χρονης
πήραν την κηδεμονία

των δύο αγοριών

Με προφορική εντολή
εισαγγελέα, ο παππούς 

και η γιαγιά τους ανέλαβαν
προσωρινά τον 12χρονο 

και τον 14χρονο μέχρι 
να αποφασίσει οριστικά 

το δικαστήριο

Αλλαγές στον ΕΟΔΥ -
Παραίτηση Ζαούτη
από την προεδρία

Για όσους ήξεραν, ήταν θέμα χρόνου η πα-
ραίτηση του καθηγητή Θεοκλή Ζαούτη από
τη θέση του προέδρου του ΕΟΔΥ. Άλλωστε
με τροπολογία του Ιουλίου από την Ειρήνη
Αγαπηδάκη για την αναδιαμόρφωση του
ΕΟΔΥ αναμένονταν αλλαγές στον φορέα, με

την κατάργηση των δυο αν-
τιπροέδρων και ορισμό δι-
ευθύνοντα συμβούλου. 

Με επιστολή του ο κ. Ζα-
ούτης μεταξύ άλλων ευχα-
ρίστησε τους εργαζόμε-
νους του ΕΟΔΥ, την πρώην
και νυν πολιτική ηγεσία του
υπουργείου Υγείας αλλά
και τον πρωθυπουργό, με

την ελπίδα, όπως έγραψε, ότι φάνηκε αντά-
ξιος των προσδοκιών απέναντι στην κυβέρ-
νηση και όσους τον εμπιστεύτηκαν και με
την πεποίθηση ότι υπηρέτησε τον ΕΟΔΥ με
εντιμότητα για όσο διάστημα ήταν σε αυτή τη
θέση ευθύνης. Η παραίτησή του ήρθε νωρί-
τερα, καθώς σύμφωνα με πληροφορίες
αποφάσισε ο ίδιος να δώσει ένα τέλος στη
θητεία του, πριν έρθει η επίσημη αντικατά-
στασή του. Βάσει κανονισμού, η θητεία του
προέδρου είναι τριετής, επομένως θα μπο-
ρούσε να είναι άλλον έναν χρόνο πρόεδρος. 

Διευθύνων σύμβουλος του ΕΟΔΥ ορίστη-
κε ο καθηγητής Εντατικής Θεραπείας του
Ευαγγελισμού Στέλιος Ορφανός, ενώ κα-
ταργούνται οι αντιπρόεδροι, ο καθηγητής
Δημήτρης Παρασκευής και ιατρός Σπύρος
Σαπουνάς. Ο καθηγητές Ζαούτης και Παρα-
σκευής είχαν σχεδόν καθημερινή παρουσία
στα μέσα τις μέρες της πανδημίας, ενώ ο ια-
τρός Σαπουνάς είχε πλούσια δράση στον
φορέα με μεγάλη συνεισφορά στις ΚΟΜΥ. Οι
πληροφορίες αναφέρουν πως επικρατέστε-
ρος για τη θέση του νέου προέδρου του ΕΟ-
ΔΥ είναι ο καθηγητής Υγιεινής και Επιδημιο-
λογίας του Πανεπιστήμιου Θεσσαλίας Γιώρ-
γος Χατζηχριστοδούλου, ο οποίος μαζί με
την αναπληρώτρια υπουργό Υγείας Ειρήνη
Αγαπηδάκη βρίσκονται στη Λάρισα στο συν-
τονιστικό κέντρο που έχει στηθεί και κάνουν
μαζί όλο τον επιχειρησιακό σχεδιασμό για
την πρόληψη λοιμωδών νοσημάτων και
έλεγχο της ποιότητας του νερού.

Γράφει 
η Κατερίνα 

Παπακωστοπούλου 
kpapakosto@yahoo.gr

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com



Α
φησαν 9χρονο με προ-
βλήματα αναπηρίας μό-
νο του για σχεδόν τέσ-

σερις ώρες μέσα σε λεωφορείο,
αφού ξέχασαν να τον αποβιβά-
σουν. Η υπόθεση αποκαλύφθη-
κε σε περιοχή της Θεσσαλονί-
κης και έπειτα από καταγγελία
συγγενικού προσώπου του ανή-
λικου συνελήφθησαν με την αυ-
τόφωρη διαδικασία δύο άτομα: ο οδηγός του λεωφορεί-
ου και μία συνοδός.

Όπως έγινε γνωστό, ο 9χρονος επρόκειτο να παρακο-
λουθήσει απογευματινό πρόγραμμα σε Κέντρο Δημι-
ουργικής Απασχόλησης Παιδιών (ΚΔΑΠ) και για αυτόν
τον λόγο επιβιβάστηκε στο λεωφορείο από το σπίτι του.
Στο ίδιο όχημα βρίσκονταν και άλλα παιδιά που παρακο-

λουθούν το ίδιο πρόγραμμα.
Φτάνοντας στο ΚΔΑΠ, τα παιδιά
αποβιβάστηκαν κανονικά από
το λεωφορείο, εκτός από τον
9χρονο, χωρίς αυτό να γίνει αν-
τιληπτό από κανέναν. Χρειάστη-
κε να περάσουν σχεδόν τέσσε-
ρις ώρες για να διαπιστωθεί
από τον οδηγό της επόμενης
βάρδιας ότι το παιδί είχε εγκα-

ταλειφθεί εντός του λεωφορείου.
Μετά την καταγγελία, αστυνομικοί της Υποδιεύθυνσης

Προστασίας Ανηλίκων Θεσσαλονίκης συνέλαβαν τον
42χρονο οδηγό και την 23χρονη συνοδό. Τους ασκήθη-
κε ποινική δίωξη για σωματική βλάβη από αμέλεια και
παραπέμφθηκαν να δικαστούν στο Μονομελές Πλημμε-
λειοδικείο Θεσσαλονίκης.

Ο υποψήφιος δήμαρχος Θεσσαλονίκης Στέλιος Αγγε-
λούδης ετοιμάζεται, πέρα από την παρουσίαση των
υποψηφίων του συνδυασμού του, και για την ανακοίνω-
ση του προγράμματός του. Σε εκδήλωση που θα πραγ-

ματοποιηθεί στις 20 Σεπτεμβρίου, πρόσωπα της πόλης
θα ρωτούν τον κ. Αγγελούδη για διάφορες θεματικές
αλλά και τις λύσεις που προτείνει η «Ομάδα για τη Θεσ-
σαλονίκη».

Δέκα… επώνυμοι θα «ανακρίνουν» τον Στέλιο Αγγελούδη

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Μετρημένοι 
οι καλεσμένοι
στην ομιλία του
Λιτή και απέριττη, στη λογική
του «δεν κρύβομαι όταν
υπάρχουν προβλήματα», θα
είναι η παρουσία του πρωθυ-
πουργού αυτό το Σαββατοκύ-
ριακο στη ΔΕΘ. Ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, όπως όλα δεί-
χνουν, θα περιοριστεί στην
ομιλία του το Σάββατο το
βράδυ σε τοπικούς και θε-
σμικούς φορείς, μετρημέ-
νους στα δάχτυλα και στην
καθιερωμένη συνέντευξη
Τύπου την Κυριακή.

Ο Μητράκας κάλεσε 
τους διαδικτυακούς 
φίλους του
Τη συνδρομή των διαδικτυακών
του φίλων ζήτησε ο πρόεδρος
της ΔΕΕΠ Α’ Θεσσαλονίκης λό-
γω… εκλογών. Όπως χαρακτη-
ριστικά έγραψε σε ανάρτησή
του στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης, «μετακόμιση και
εκλογές δίχως τη βοήθεια φί-
λων δεν γίνεται». Πάντως αν
κρίνουμε από τις απαντήσεις,
μάλλον ο Θοδωρής Μητράκας
έχει πολλούς φίλους! 
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Από Στρασβούργο…
σφαίρα στο forum 
του Economist

Απευθείας στη Θεσσαλονίκη πήγε από το
Στρασβούργο ο υπουργός Υποδομών και Μετα-
φορών Χρήστος Σταϊκούρας, προκειμένου να
συμμετάσχει στο συνέδριο του Economist. Θέ-
μα του συνεδρίου ήταν η «Διαχείριση Φυσικών
Καταστροφών», με φόντο την κλιματική κρίση,
τη ραγδαία αστικοποίηση, τις δημογραφικές αλ-
λαγές αλλά και τις τεχνολογικές εξελίξεις.

Απορρίφθηκε η ένσταση 
του Δημήτρη Ζιγκερίδη

Οριστικά εκτός εκλογικής διαδικασίας τέθηκε η
παράταξη του Δημήτρη Ζιγκερίδη για τον Δήμο Συ-
κεών-Νεάπολης, καθώς χθες απορρίφθηκε η έν-
σταση που είχε υποβάλει κατά της πρωτόδικης
απόφασης. Με ανάρτησή του στα social media ο
πρώην υποψήφιος επισήμανε ότι «με μια πρωτο-
φανή σκληρή απόφαση, μας απέρριψε και πλέον η
Δυναμική Ενότητα Πολιτών δεν έχει δικαίωμα συμ-
μετοχής στις επερχόμενες δημοτικές εκλογές της
8ης Οκτωβρίου 2023! Λυπάμαι γιατί δεν κατάφερα
να φανώ άξιος της εμπιστοσύνης των 100 υποψη-
φίων που ήταν δίπλα μου όλο αυτόν τον καιρό αλλά
και των υποστηρικτών της δημοτικής παράταξης!».

Ο Νίκος στηρίζει την ΕΡΤ3 

Τη στήριξή του στα αιτήματα των εργαζομένων
της ΕΡΤ3 έδωσε από τη Θεσσαλονίκη ο Νίκος
Ανδρουλάκης. Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ μίλησε
για πολυφωνία, υγιή λειτουργία των ΜΜΕ και
πολύπλευρη ενημέρωση των πολιτών. Και με
την ιδιότητα του βουλευτή Θεσσαλονίκης υπο-
σχέθηκε να αναδείξει τα ζητήματα στη Βουλή. 

Χορηγούμενες… παντού 
Υποψήφιοι σύμβουλοι παντού… με χορηγούμε-

νες αναρτήσεις και βίντεο στο Facebook, αλλά και
με αιτήματα φιλίας έχουν ξαμοληθεί
στα social media ζητώντας την ψήφο των πολιτών.
Βέβαια, πάντα υπάρχουν οι πιο παραδοσιακοί τρό-
ποι. Το τελευταίο διάστημα δεν υπάρχει κατάστημα
ή χώρος συγκέντρωσης κόσμου στη Θεσσαλονίκη
όπου να μην έχουν αφήσει οι υποψήφιοι περιφε-
ρειακοί και δημοτικοί τις κάρτες τους, για να τους
γνωρίσουν καλύτερα οι ψηφοφόροι. 

Ασέβεια στον Μπουτάρη 
Είναι πολύ λυπηρό που το επιτελείο του Σπύρου

Πέγκα χρησιμοποιεί τον Γιάννη Μπουτάρη σαν
μασκότ και ατραξιόν. Ο πρώην δήμαρχος έδωσε τη
στήριξή του και έπρεπε να ήταν υπεραρκετή. Όχι
να τον μεταφέρουν από εδώ και από εκεί με το
μπαστουνάκι του για να συμμετέχει σε συζητήσεις
μόνο και μόνο για την υπογραφή του. Σεβαστείτε
τον Γιάννη Μπουτάρη. 

Συλλήψεις οδηγού και συνοδού που ξέχασαν
τέσσερις ώρες σε λεωφορείο 9χρονο ΑμεΑ 
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Ισχυρή στήριξη
Στη Μεσσηνία βρίσκεται από

σήμερα ο Αντώνης Σαμαράς. Ο
πρώην πρωθυπουργός αναμένε-
ται να επισκεφθεί τα εκλογικά
κέντρα του υποψήφιου περιφε-
ρειάρχη Πελοποννήσου Δ. Πτω-
χού και του δημάρχου Καλαμά-
τας Θ. Βασιλόπουλου, δηλώνον-
τας και με αυτόν τον τρόπο την
αμέριστη στήριξή του στις «γαλά-
ζιες» υποψηφιότητες.

Βανδαλισμών
συνέχεια 
στη Νέα Ιωνία 

Την εικόνα του απόλυτου βαν-
δαλισμού αντίκρισαν οι κάτοι-
κοι της Νέας Ιωνίας σε ένα μνη-
μείο μεγίστου συμβολισμού για
την πόλη. Άγνωστοι πέταξαν
κόκκινη μπογιά στον θεμέλιο
λίθο της πόλης, τα αποκαλυπτή-
ρια του οποίου έγιναν πριν λίγο
καιρό κατά τον εορτασμό για τα
100 χρόνια από την ίδρυση της
πόλης. Το γεγονός αυτό έρχεται
να προστεθεί σε μια σειρά περι-
στατικών βανδαλισμών στη Ν.
Ιωνία. Οι κάτοικοι είναι θορυβη-
μένοι και κρούουν τον κώδωνα
στη δημοτική Αρχή για να λάβει
τα μέτρα της.

Ό,τι πάρει…
Στη στήριξη του πρώην βου-

λευτή Βοιωτίας Λουκά Αποστολί-
δη για την Περιφέρεια Στερεάς
Ελλάδας κατέληξε το ΠΑΣΟΚ-Κί-
νημα Αλλαγής. Μια χαμηλών
προσδοκιών επιλογή απέναντι
στον νυν περιφερειάρχη και εκ
νέου υποψήφιο Φάνη Σπανό. 

Γρήγορα ανακλαστικά
Με ταχύτατα ανακλαστικά, όπως

επιβάλλουν οι έκτακτες καταστά-
σεις, η περιφερειακή Αρχή του Γ. Χα-
τζημάρκου στο Νότιο Αιγαίο -παρότι
δεν είναι αποκλειστική αρμοδιότητά
της- πρωτοστατεί στον αγώνα της
επόμενης μέρας για την αποτροπή
πλημμυρικού κινδύνου, συνδράμον-
τας στο έργο του υπουργείου Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας. Για τον λόγο αυτό, με διαδικασίες
κατεπείγοντος ενέκρινε τη δημοπράτηση έργων αντιπλημ-
μυρικής προστασίας στις πεδινές περιοχές του νησιού της
Ρόδου που επλήγησαν από τη δασική πυρκαγιά.

Άνετος και έτοιμος 
για αλλαγή 

«Αποφάσισα να ασχοληθώ με την
πολιτική, γιατί αγαπώ πολύ τις αλλα-
γές», ανέφερε ο Σπύρος Δημητρίου,
υποψήφιος περιφερειακός σύμβου-
λος με τον συνδυασμό «Αττική
Μπροστά», στην πρώτη του τηλεοπτι-
κή συνέντευξη. Αναφερόμενος στην
αυτοδιοικητική του επιλογή, εξήγη-
σε: «Με ενέπνευσε πολύ ο Νίκος
Χαρδαλιάς, τον θεωρώ οικογένειά
μου σχεδόν. Είμαι στην απάνθρωπη
περίοδο που λέγεται προεκλογική».

«Ενωσίτικη» μάχη
Στον Δήμο Νέας Φιλαδέλφειας-

Χαλκηδόνας ο αυτοδιοικητικός αγώ-
νας έχει αρκετό «κιτρινόμαυρο»
χρώμα. Ο δήμαρχος Γιάννης Βούρος
αλλά και ο πρώην αντιδήμαρχός του
και νυν υποψήφιος για τον δημαρ-
χιακό θώκο Λύσανδρος Γεωργαμλής
«τρώγονται» για το ποιος έχει την εύ-
νοια και τη μεγαλύτερη αποδοχή
στην «οικογένεια» της ΑΕΚ.

Παρουσίες υψηλού
συμβολισμού

Σύνθημα αλλαγής σελίδας στον
Βύρωνα έδωσε ο υποψήφιος δήμαρ-
χος Μίλτος Μπαντής στην πολυπλη-
θή παρουσίαση του ενωτικού ψηφο-
δελτίου. Ο υποψήφιος περιφερειάρ-
χης και πρώην δήμαρχος της πόλης
Νίκος Χαρδαλιάς, ο Χρήστος Γώγος,
ο Παναγιώτης Κόνσουλας ήταν όλοι
εκεί, μια γροθιά. Παρούσα και η Χρι-
στίνα Κεφαλογιάννη στα πρώτα της
αυτοδιοικητικά βήματα ως υποψή-
φιας περιφερειακής συμβούλου.

Δυναμική Μαμαλάκη στον Άγιο Δημήτριο
Πλήθος κόσμου,

μεταξύ άλλων ο υφυ-
πουργός Οικονομι-
κών Χ. Θεοχάρης και
πολλά «γαλάζια»
στελέχη, έδωσαν το
«παρών» στα εγκαί-
νια του υποψήφιου
δημάρχου Αγίου Δη-
μητρίου Στέλιου Μαμαλάκη, στέλνοντας μήνυμα για αλλαγή σε-
λίδας στην πόλη. «Η παρούσα διοίκηση μετά από τρεις τετραετίες
έχει κουραστεί -και αυτό είναι φυσικό- και πλέον έχει βαλτώσει
αρκούμενη στο “φαίνεσθαι” και όχι στην ουσία», σημείωσε ο
επικεφαλής της παράταξης «Μέλλον Αγίου Δημητρίου». 

Ε
πίσκεψη στους Δήμους Γαλα-
τσίου και Νέας Φιλαδέλφειας
πραγματοποίησε ο υποψή-

φιος περιφερειάρχης Ν. Χαρδαλιάς.
Πρώτος σταθμός το εργοτάξιο του
μετρό στο άλσος Βεΐκου, όπου βρί-
σκεται σε εξέλιξη η κατασκευή της
πρώτης φάσης της γραμμής 4.

«Η Περιφέρεια Αττικής χρειάζεται
τέτοια έργα. Φιλικά προς το περιβάλ-
λον, με ασφάλεια για τον πολίτη. Έρ-
γα που δίνουν λύσεις σε σημαντικά
ζητήματα που μας απασχολούν καθημερινά: Μποτιλιάρισμα, χάσιμο χρόνου, έλλειψη χώρων
στάθμευσης», σχολίασε ο κ. Χαρδαλιάς δίνοντας έμφαση στην κουλτούρα της χρήσης των Μέ-
σων Μαζικής Μεταφοράς.

Ακολούθως, ο επικεφαλής του συνδυασμού «Αττική Μπροστά» επισκέφτηκε το Μουσείο Μι-
κρασιατικού Ελληνισμού «Φιλιώ Χαϊδεμένου» στη Νέα Φιλαδέλφεια, όπου συναντήθηκε με αυ-
τοδιοικητικά στελέχη. Παράλληλα, συνομίλησε με κατοίκους των περιοχών, δίνοντας το στίγμα
της επόμενης μέρας για τη μεγαλύτερη περιφέρεια της χώρας: «Η ανάγκη να δοθεί ανάσα σε
όλες τις γειτονιές της Αττικής αποτελεί βασική προτεραιότητα του προγράμματός μας». 

Δήμος Καλλιθέας 

Κριτική Ασκούνη σε Κάρναβο για τα σχολεία της πόλης
Για προβλήματα στα σχολεία

του Δήμου Καλλιθέας, τα οποία
αναδείχτηκαν με το πρώτο κου-
δούνι της σχολικής χρονιάς, κά-
νει λόγο ο υποψήφιος δήμαρ-
χος Κώστας Ασκούνης, ρίχνον-
τας τα «πυρά» του στη διοίκηση
του Δημήτρη Κάρναβου.

Η εκκίνηση του νέου ακαδη-
μαϊκού έτους βρήκε τα σχολεία
της πόλης χωρίς ουσιαστική
συντήρηση. Ο λόγος -όπως τον

γνωστοποίησε ο κ. Ασκούνης- είναι ότι η δημοτική Αρχή Κάρναβου δεν είχε υπογράψει εργολα-
βία για τη συντήρηση των σχολείων, με αποτέλεσμα να χαθεί το καλοκαίρι, που είναι η κατάλλη-
λη εποχή για ουσιαστικές παρεμβάσεις και συντηρήσεις. «Για την απερχόμενη δημοτική Αρχή
τα σχολεία της πόλης μας δεν αποτελούν προτεραιότητα», συμπέρανε ο επικεφαλής του συν-
δυασμού «Ενωμένοι Μπροστά».

Σε ποια ομαδική φωτο-
γραφία παράταξης δεύ-
τερου βαθμού τοπικής

αυτοδιοίκησης στην Αττική
η τεχνολογία έβαλε το… χεράκι
της για να «αβγατίσει» τους υπο-
ψηφίους;

Σε Γαλάτσι και Νέα Φιλαδέλφεια 
ο Νίκος Χαρδαλιάς



ΠΕΜΠΤΗ 14 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ32
Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑ Αυξάνεται συνεχώς ο αριθμός των επιχειρήσεων που

θα συμμετάσχουν στις «Ημέρες Καριέρας» της Δημόσιας
Υπηρεσίας Απασχόλησης το διήμερο 15-16 Σεπτεμβρίου
στην 87η Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, καθώς 115
έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον για τη δημιουργία 2.700
θέσεων εργασίας. 

Η αύξηση του αριθμού των επιχειρήσεων προέκυψε
μετά από συνεργασία της ΔΥΠΑ με τον Σύνδεσμο Εξα-
γωγέων Βορείου Ελλάδος. Η ΔΥΠΑ διοργανώνει για τέ-
ταρτη φορά στη Θεσσαλονίκη την εκδήλωση, φέρνοντας
κοντά τις επιχειρήσεις με τους ανέργους. Οι επιχειρή-
σεις που συμμετέχουν δραστηριοποιούνται σε κλάδους
όπως πληροφορική, χονδρική και λιανική πώληση, πα-
ροχή ιατρικών υπηρεσιών, ενέργεια και ηλεκτροκίνηση,

ψυχαγωγία, logistics, τηλεπικοινωνίες, εξυπηρέτηση
πελατών, βιομηχανίες τροφίμων, γεωργοκτηνοτροφι-
κών προϊόντων, καλωδίων, τσιμέντου, ανελκυστήρων,
συσκευασιών, χαρτιού, επίπλου, δομικών προϊόντων,
καλλυντικών, υφάσματος και ένδυσης, μεταλλευτικά και
τεχνικά έργα, μονώσεις, μεταλλικές κατασκευές, αλου-
μινοκατασκευές, κ.ά.

Ενδεικτικά, οι ειδικότητες που αναζητούν οι επιχειρή-
σεις αφορούν: ηλεκτρολόγους μηχανικούς, μηχανολό-
γους μηχανικούς, χημικούς μηχανικούς, αρχιτέκτονες
και πολιτικούς μηχανικούς, τοπογράφους, γεωλόγους,
χημικούς, τεχνολόγους τροφίμων, υπαλλήλους ποιοτι-
κού ελέγχου, γεωπόνους, βιολόγους, ηλεκτρολόγους,
υδραυλικούς, ψυκτικούς, συντηρητές, μηχανουργούς

και τεχνίτες, χειριστές μηχανημάτων, ηλεκτροσυγκολλη-
τές, μηχανικούς και ηλεκτρολόγους οχημάτων, επιπλο-
ποιούς-ξυλουργούς, εργάτες γενικών καθηκόντων, νο-
σηλευτές, φυσιοθεραπευτές, συμβούλους εξυπηρέτη-
σης πελατών, προσωπικό κουζίνας, σέρβις και καθαριό-
τητας, software developers, IT support, υπαλλήλους
γραφείου και γραμματειακής υποστήριξης, graphic de-
signers, στελέχη marketing και λογιστηρίου, οδηγούς,
αποθηκαρίους, κ.ά.

Τέλος, σημειώνεται ότι η είσοδος στην εκδήλωση είναι
δωρεάν για όλους και η δήλωση ενδιαφέροντος συμμε-
τοχής βρίσκεται στη διεύθυνση: https://www
.eventora.com/el/Events/imeres-karieras-dypa-thes-
saloniki-2023-09. 

Στις 115 οι επιχειρήσεις που θα προσφέρουν 2.700 θέσεις εργασίας στη ΔΕΘ

Ο
κίνδυνος σοβαρών δημοσιο-
νομικών και μακροοικονομι-
κών ανατροπών στην ελληνι-

κή οικονομία από το πλήγμα της θεο-
μηνίας στη Θεσσαλία και τις κατα-
στροφικές πυρκαγιές του καλοκαιρι-
ού έπεισε τους Ευρωπαίους να πουν
το «ναι» στην απελευθέρωση οικονο-
μικής βοήθειας 2,65 δισ. ευρώ.

Προσωπική παρέμβαση 
Μητσοτάκη

Η προσωπική παρέμβαση Μητσοτά-
κη με το κύρος που έχει εντός της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης ήταν το «κλειδί»
για να απελευθερωθεί η οικονομική
βοήθεια, ενώ καθοριστικό ρόλο στις
διαπραγματεύσεις έπαιξαν ο υπουρ-
γός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών Κωστής Χατζηδάκης και ο προ-
κάτοχός του και νυν υπουργός Υποδο-
μών-Μεταφορών Χρήστος Σταϊκού-
ρας. Οι κ.κ. Χατζηδάκης και Σταϊκού-
ρας είναι γνώστες των ευρωπαϊκών
ισορροπιών και συσχετισμών, έχουν
δώσει εξετάσεις αξιοπιστίας σε σχέση
με τους στόχους της οικονομικής πο-
λιτικής της ελληνικής κυβέρνησης και
τελικώς η επιχειρηματολογία της ελ-
ληνικής πλευράς για την αποφυγή
των… χειρότερων έπεισε τους Ευρω-
παίους για να απελευθερώσουν το με-
γαλύτερο πακέτο βοήθειας που έχει

δοθεί μονομιάς για φυσικές κατα-
στροφές στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Οι αγορές
Τα 2,65 δισ. ευρώ (2,25 δισ. άμεσα

και άλλα 400 εκατ. ευρώ το 2024), ή
1,2% του Ακαθαρίστου Εγχωρίου Προ-
ϊόντος, αποτελούν ένα ποσό που κα-
θησυχάζει τις αγορές, οι οποίες άρχι-
σαν να αμφιβάλλουν σχετικά με την
επίτευξη των δημοσιονομικών στό-

χων βλέποντας τις τεράστιες κατα-
στροφές και την κατάρρευση της οι-
κονομικής δραστηριότητας στην Πε-
ριφέρεια Θεσσαλίας. Ο πρωθυπουρ-
γός και οι υπουργοί που τον συνόδευ-
σαν στο Στρασβούργο ανέλυσαν στους
αξιωματούχους της ΕΕ τους κινδύ-
νους που δημιουργούνται, καθώς θα
έμπαινε σε δοκιμασία ο στόχος για την
επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος
0,7% του ΑΕΠ φέτος, θα ανατρέπονταν

οι δημοσιονομικοί στόχοι του 2024 και
θα αναθεωρούνταν προς το χειρότερο
οι δείκτες του ΑΕΠ και του δημόσιου
χρέους ως ποσοστό του ΑΕΠ. 

Κάλυψη από ΕΕ
Προ του κινδύνου να μην έχει συνέ-

χεια η αναβάθμιση της Ελλάδας στην
επενδυτική βαθμίδα από τον καναδικό
οίκο DBRS, οι Ευρωπαίοι συμφώνη-
σαν ότι οι πόροι από ΕΣΠΑ, Ταμείο
Ανάκαμψης, Ταμείο Αλληλεγγύης και
άλλα δύο ταμεία θα καλύψουν τόσο
την άμεση ανάγκη για αποζημιώσεις
και ενισχύσεις στους πληγέντες όσο
και την επιτακτική ανάγκη για επίτευ-
ξη των στόχων της ανάπτυξης, του
πρωτογενούς πλεονάσματος, του ελ-
λείμματος και του χρέους. Η μουδια-
σμένη αντίδραση των αγορών στην
ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας
με τη σφραγίδα της DBRS μπορεί εν
μέρει να οφείλεται στην προεξόφληση
εδώ και καιρό, ωστόσο, αντανακλά την
αβεβαιότητα σε σχέση με την κάλυψη
του τεράστιου κόστους των πλημμυ-
ρών στη Θεσσαλία αλλά και του αντί-
στοιχου που προκάλεσαν οι κατα-
στροφικές πυρκαγιές σε Αττική,
Έβρο, Βοιωτία και άλλες περιοχές της
χώρας.

Μέσα στους προσεχείς μήνες, η ελ-
ληνική κυβέρνηση καλείται να καλύ-
ψει τις απώλειες εσόδων και εθνικού
εισοδήματος λόγω των συνεπειών των
φυσικών καταστροφών και από την
άλλη πλευρά να δημιουργήσει συνθή-
κες ανάταξης της οικονομικής δρα-
στηριότητας, ώστε να περιοριστούν οι
κραδασμοί εντός του 2024. 

Δημοσιονομική και μακροοικονομική ανάσα δίνει 
το πακέτο βοήθειας από την Ευρωπαϊκή Ένωση

Πώς έκλεισε το deal των 2,65 δισ. 

loukas1972@gmail.com

Γράφει ο
Λουκάς Γεωργιάδης
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ην ανάγκη επανεξέτασης μιας σειράς στόχων που
τίθενται στο αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για την
Ενέργεια και το Κλίμα θίγουν φορείς της αγοράς

που κλήθηκαν τον περασμένο μήνα να σχολιάσουν τις
παρεμβάσεις που έκανε το υπουργείο σε σχέση με το
προσχέδιο που είχε ανακοινωθεί από την προηγούμενη
πολιτική ηγεσία του ΥΠΕΝ τον Ιανουάριο του 2023. 

Συγκεκριμένα, όπως είχε γράψει η
«Political», το υπουργείο, περί τα τέλη
Αυγούστου, προχώρησε σε μια «άτυπη»
δημόσια διαβούλευση με τους φορείς της
αγοράς, προκειμένου να αντλήσει τυχόν
σχόλια και παρατηρήσεις για τη βελτίωση
του τελικού κειμένου, πριν προχωρήσει
στην κατάθεσή του στην Κομισιόν. 

Να σημειωθεί ότι η αποστολή του τελι-
κού κειμένου στις Βρυξέλλες αναμένεται να γίνει μέσα
στον Οκτώβριο. Τόσο η βιομηχανία όσο και φορείς της
κοινότητας των ΑΠΕ ασπάζονται ως ορθή τη γενική κα-
τεύθυνση που διέπει το κείμενο με ορίζοντα το ενδιάμεσο
«ορόσημο» του 2030 και εν συνεχεία 2040 και 2050,
ωστόσο, εκφράζουν σοβαρές επιφυλάξεις για μια σειρά
στόχους που υπέστησαν αλλαγές. 

Οι «ενστάσεις» 
Από την πλευρά της, η βιομηχανία υπογραμμίζει ότι το

κόστος της «πράσινης» μετάβασης όπως περιγράφεται
και κοστολογείται στο κείμενο είναι «υπερβολικό», ενώ
την ίδια στιγμή επισημαίνει την ανάγκη να υπάρξει επεν-
δυτική στήριξη και χρηματοδότηση για τις νέες τεχνολο-
γίες, δηλαδή, υδρογόνο, ανανεώσιμα αέρια, κ.λπ. Επιπρό-
σθετα, όπως αναφέρουν οι ίδιες πηγές, οι φορείς της βιο-
μηχανίας καλούν το υπουργείο να υιοθετήσει ειδικά μέ-
τρα στήριξης που θα προωθήσουν την εγχώρια παραγωγή
στην Ελλάδα για ορισμένες «πράσινες» τεχνολογίες.

Υπενθυμίζεται ότι ήδη από τον περασμένο Μάιο βρί-
σκεται σε εξέλιξη το πρόγραμμα επιδότησης «Produc-
E Green» που αφορά την οικονομική στήριξη ανάπτυξης
παραγωγικής δραστηριότητας σε «πράσινους» τομείς
αιχμής, ενώ εντός Σεπτεμβρίου αναμένεται, ως γνωστόν,
να «κλειδώσουν» οι πρώτες εντάξεις επιχειρηματικών
προτάσεων. Το «Produc-E Green» έχει προϋπολογισμό
199.700.000 ευρώ, ενώ χρηματοδοτείται από πόρους του

Ταμείου Ανάκαμψης. Η επιδότηση μπορεί να φτάσει έως
70%, με σκοπό εγχώριες επιχειρήσεις να δημιουργήσουν
βιομηχανικές μονάδες που θα παράγουν προϊόντα της
αλυσίδας ηλεκτροκίνησης, των ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας και προϊόντων εξοικονόμησης ενέργειας.

Φωτοβολταϊκά και αποθήκευση
Σε ανάλογο «κριτικό» μήκος κύματος κινούνται και οι

φορείς των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας σε ό,τι αφο-
ρά τους νέους στόχους για φωτοβολταϊκά, αιολικά και
αποθήκευση.

Ειδικότερα, ο ΣΕΦ, σε επιστολή του, σημειώνει ότι το
ΕΣΕΚ κινείται σε σωστή κατεύθυνση, ωστόσο, προτείνει
επιμέρους αλλαγές, μεταξύ αυτών τη μεγαλύτερη συμ-
μετοχή των φωτοβολταϊκών στο ενεργειακό μείγμα και
αυξημένους στόχους για αποθήκευση με μπαταρίες. Να
σημειωθεί ότι το νέο σχέδιο προβλέπει μικρότερη εγκα-
τεστημένη ισχύ φωτοβολταϊκών το 2030 σε σχέση με το
αντίστοιχο προσχέδιο του Ιανουαρίου 2023 (13,4 GW από
14,1 GW), και μεγαλύτερη συγκριτικά ισχύ την περίοδο
2030-2050, γίνεται δηλαδή πιο οπισθοβαρές, πράγμα,
ωστόσο, που δεν δικαιολογείται, όπως αναφέρει, από την
υφιστάμενη εικόνα της αγοράς και τους ρυθμούς της.

Διαφωνία επίσης εκφράζει, όπως και ο ΣΠΕΦ, για τη
δραστική μείωση του στόχου για την αποθήκευση με
μπαταρίες ως το 2030 (3,1 GW έναντι 5,6 GW που ήταν στο
προσχέδιο του Ιανουάριου 2023). Μάλιστα, και οι δύο
σύνδεσμοι υπογραμμίζουν την ανάγκη να επανεξεταστεί
το ζήτημα της αποθήκευσης καθώς οι αυξανόμενες περι-

κοπές των ΑΠΕ συν τω χρόνω «επιβάλλουν» σχεδόν του-
λάχιστον τη μη μείωση του στόχου, αν όχι την αύξησή του.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η σχετική συζήτηση για τους
στόχους αποθήκευσης με ορίζοντα το 2030 έχει πλούσιο
«ιστορικό», καθώς κατά την παρουσίαση του προσχεδίου
τον Ιανουάριο του 2023, μια σειρά από παρεμβάσεις έκα-
ναν λόγο για «ανέφικτους» στόχους και τώρα κάνουν λό-
γο για «ελλιπείς» στόχους.

Αιολικά
Στην περίπτωση των αιολικών, η ΕΛΕΤΑΕΝ, με επιστο-

λή της προς το ΥΠΕΝ που δημοσιεύτηκε χθες, σημειώνει,
μεταξύ άλλων, ότι ο στόχος για τα χερσαία αιολικά είναι
εξαιρετικά μειωμένος και δεν ευθυγραμμίζεται επακρι-
βώς με τη διαμορφωμένη δυναμική της αγοράς. Συγκε-
κριμένα επισημαίνει ότι «με βάση την πραγματική εικόνα
της αγοράς και τα στατιστικά που συλλέγουμε, η συνολική
αιολική ισχύς θα προσεγγίσει τα 6,5 GW εντός της επόμε-
νης τριετίας. Επομένως ο προτεινόμενος στόχος για τα
χερσαία αιολικά που περιλαμβάνεται στο συνοπτικό κεί-
μενο (7,6 GW το 2030) ταιριάζει με ένα σενάριο μεγάλης
επιβράδυνσης μετά το 2026, το οποίο δεν αναμένεται και
φυσικά δεν είναι ευκταίο».

«Δέσμευση στο εύρος, όχι στους αριθμούς»
Χωρίς ακόμη να είναι γνωστές οι προθέσεις του

υπουργείου αν και σε ποια έκταση θα υπάρξουν παρεμ-
βάσεις στο τελικό κείμενο, ωστόσο, έχει αξία να σημει-
ωθεί, όπως ανέφερε στέλεχος της αγοράς με γνώση του
θέματος, ότι το ΕΣΕΚ, από τον ίδιο του τον χαρακτήρα,
στόχο έχει περισσότερο να δώσει ένα εύρος στην αγορά,
να υποδείξει την κατεύθυνση της κίνησης και όχι να απο-
τυπώσει ένα ακριβές νούμερο που η επίτευξή του ή μη,
σε κάθε περίπτωση, είναι ένα πολυπαραγοντικό και εξαι-
ρετικά σύνθετο ζήτημα. 

Συμφωνούν μεν στη γενική
κατεύθυνση, αλλά διαφωνούν 

στα «νούμερα» 

Τι ζητούν βιομηχανία
και φορείς των ΑΠΕ 

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

NEO ΕΘΝΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ ΓΙΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑ ΚΑΙ ΚΛΙΜΑ
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κλιματική κρίση και οι συνέ-
πειές της απασχολούν τις
σύγχρονες κοινωνίες, τα

αποτελέσματα των οποίων έγιναν
πρόσφατα εμφανή και στη χώρα μας
με τον πλέον δυσάρεστο τρόπο. Η τα-
χύτητα, η ασφάλεια και ο σχεδιασμός
αποτελούν τα βασικά κριτήρια με τα

οποία πρέπει να δρά-
σει η ελληνική Πολι-
τεία, ώστε να μει-
ωθούν στο ελάχιστο οι
καταστροφικές συνέ-
πειές τους. Στο πλαί-

σιο αυτό, ο υπουργός
Υποδομών και Μετα-

φορών Χρήστος Σταϊκούρας, μιλών-
τας στο συνέδριο του «Economist»
στη Θεσσαλονίκη, παρουσίασε τους
τρεις βασικούς πυλώνες στους οποί-
ους επενδύει το υπουργείο για την ορ-
θότερη διαχείριση των δυσμενών συ-
νεπειών των φυσικών καταστροφών.

Σε στοχευμένες τοπικές παρεμβά-
σεις και μέτρα έκτακτου χαρακτήρα
για την άμεση αποκατάσταση των ζη-
μιών των υποδομών προχωρά το

υπουργείο για την αποκατάσταση της
προσβασιμότητας. Με την αναθεώρη-
ση του Εθνικού Σχεδίου Ανθεκτικότη-
τας και Ανάκαμψης, θα συμπεριλη-
φθούν βραχείας αποκατάστασης έργα
υποδομών, ύψους 500-600 εκατ. ευ-
ρώ, κυρίως οδικά, σιδηροδρομικά και
η αποκατάσταση γεφυρών.

Εκ βάθρων επανασχεδιασμό και
κατασκευή υποδομών, υψηλότερης
ανθεκτικότητας σε δυσμενέστερες
καταστάσεις στην υλοποίηση νέων έρ-
γων με σκοπό τον περιορισμό μελλον-
τικών κινδύνων. Για τον σκοπό αυτό, η
συμβολή ειδικών και ακαδημαϊκών,
θεσμικών φορέων και δημόσιας διοί-
κησης είναι αναγκαία, όπως ανέφερε
ο υπουργός, ώστε να ενσωματωθεί η
κλιματική παράμετρος στην υλοποί-
ηση έργων υποδομών, όπως τα αντι-
πλημμυρικά. Απαραίτητη είναι η άμε-

ση και αποτελεσματική παρακολού-
θηση των μελετών και των έργων σε
όλες τις φάσεις τους, μέχρι και την
ολοκλήρωσή τους. Και φυσικά θα
απαιτηθούν πρόσθετοι χρηματοδοτι-
κοί πόροι, προφανώς περισσότεροι σε
σχέση με το παρελθόν, μέσα από την
αξιοποίηση επιλέξιμων –μελλοντικά-
χρηματοδοτικών εργαλείων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, υπογράμμισε ο
Χρήστος Σταϊκούρας.

Έλεγχος και συντήρηση 
Τα υφιστάμενα έργα απαιτούν έλεγ-

χο και συντήρηση, με στόχο την ενί-
σχυση της ασφάλειάς τους. Για παρά-
δειγμα, οι γέφυρες αποτελούν σημαν-
τικό μέρος του δομικού πλούτου της
χώρας μας. Παρότι αντιστοιχούν -κα-
τά μέσο όρο- μόλις στο 2%-3% των χι-
λιομέτρων του οδικού δικτύου, αντι-

στοιχούν στο 30% περίπου του κό-
στους κατασκευής.

«Κινούμενοι πάνω σε αυτούς τους
άξονες, με σχέδιο και αποφασιστικό-
τητα, επιδιώκουμε να αποκαταστή-
σουμε τον πληγέντα -από τις κατα-
στροφές- κοινωνικό, οικονομικό και
παραγωγικό ιστό της χώρας μας, να
ενισχύσουμε την ασφάλεια της κοινω-
νίας και να βαδίσουμε σε έναν δρόμο
προκοπής και αλληλεγγύης, ειδικά
σήμερα που η οικονομία μας το επι-
τρέπει, στηριζόμενη σε πιο στέρεες
βάσεις», τόνισε ο υπουργός Υποδο-
μών και Μεταφορών.

Η κλιματική κρίση έχει αυξήσει τη
μέση θερμοκρασία κατά 1,2 βαθμούς
Κελσίου, όχι 0,5 που ακούγαμε μέχρι
πρότινος, σε σύγκριση με την προβιο-
μηχανική περίοδο, με αποτέλεσμα μια
γενικευμένη κλιματική αστάθεια, που
αποτυπώνεται σε όλες τις περιοχές
του πλανήτη και εκδηλώνεται με κατά
τόπους ακραία καιρικά φαινόμενα.
Ανάμεσα σε αυτές τις περιοχές είναι
και η Μεσόγειος, το κλιματικό hot
spot, σύμφωνα με τα Ηνωμένα Έθνη. 

Μπορεί στις μέρες μας να φαντάζει δύσκολο να μετα-
φέρονται σε ελάχιστο χρόνο φάρμακα και ιατρικό υλικό
σε ακριτικές περιοχές της χώρας. Ίσως να μην είναι τελι-
κά τόσο δύσκολο για τις εταιρείες του ομίλου Quest, της
ACS και της Uni Systems, από κοινού με το Pleiades IoT
Innovation Cluster και την PROBOTEK. Η σχετική άδεια
δόθηκε από την Αρχή Πολιτικής Αεροπορίας και ένα μη
επανδρωμένο αεροσκάφος πραγματοποίησε την πρώτη
του πιλοτική πτήση, μεταφέροντας ιατροφαρμακευτικό
υλικό από την Κω στην Ψέριμο.

Το αξιοσημείωτο και το πλέον σημαντικό στην πιλοτική
φάση αυτού του τόσο σημαντικού εγχειρήματος είναι
πως το drone τύπου VTOL, ελβετικής κατασκευής με
άνοιγμα φτερών τρία μέτρα, εκτέλεσε πτήση 12 χιλιομέ-
τρων σε 8 λεπτά. Επιβλεπόταν εξ αποστάσεως, με ηλε-

κτρονικά μέσα, από δύο πιλότους, οι οποίοι βρίσκονταν
σε ετοιμότητα και παρακολουθούσαν την απόσταση, τις
διαφορετικές κλιματολογικές συνθήκες, το γεωμορφο-
λογικό υπόβαθρο και την ασφάλεια της πτήσης.

«Είμαστε ιδιαίτερα ικανοποιημένοι για τη νέα οδό με-
ταφορών, την οποία ανοίγουμε σήμερα, επιχειρώντας να
αλλάξουμε δραστικά την καθημερινότητα των ακριτών
μας. Η καινοτομία βρίσκεται στον επιχειρησιακό μας πυ-
ρήνα, στηρίζοντας τη βιώσιμη ανάπτυξη και ένα καλύτερο
αύριο για την Ελλάδα», σημείωσε ο Απόστολος Γεωργαν-
τζής, διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου Quest και πρό-
εδρος και διευθύνων σύμβουλος της ACS. Στόχος του πι-
λοτικού έργου ήταν να επιχειρήσει στον εναέριο χώρο
του υπό ανάπτυξη ευρωπαϊκού συστήματος για τη διαχεί-
ριση της κυκλοφορίας των drones (U-space) και να ση-
ματοδοτήσει τις αυτόνομες πτήσεις μεγάλης εμβέλειας
για την παροχή υπηρεσιών που έχουν άμεση επίδραση
στην καθημερινότητά μας.

Ρ. Σαβ.

Μεταφέρθηκε για 1η φορά ιατροφαρμακευτικό υλικό με drone σε ακριτικές περιοχές

Ο Χρήστος Σταϊκούρας παρουσίασε τους τρεις βασικούς
πυλώνες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών 

για την αντιμετώπιση των επιπτώσεων
των φυσικών καταστροφών

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Μέτρα 600 εκατ. 
για νέες υποδομές 
και αποκατάσταση
των ζημιών



Τ
ρία άμεσα μέτρα για την απο-
τροπή της αισχροκέρδειας
στην περιοχή της Θεσσαλίας,

ώστε να λειτουργήσουν σαν ανάχωμα
στην έξαρση των πληθωριστικών τά-
σεων σε ολόκληρη τη χώρα, ορθώνει
το υπουργείο Ανάπτυξης.

Η εκτόξευση των τιμών βασικών
προϊόντων στις αγορές της Λάρισας,
του Βόλου, των Τρικάλων και της
Καρδίτσας σήμανε συναγερμό στο
υπουργείο Ανάπτυξης, καθώς οι ανο-
δικές τάσεις τροφοδοτούνται λόγω
της κατάρρευσης της εφοδιαστικής
αλυσίδας. Σημειώνεται ότι οι μετα-
φορές από και προς τη Θεσσαλία γί-
νεται μέσω Εγνατίας και Ιόνιας Οδού,
οπότε η διακίνηση αγαθών επιβαρύ-
νεται με τα επιπλέον δεκάδες χιλιό-
μετρα που πρέπει να διανύσουν τα
μεταφορικά μέσα. 

Σε πρώτη φάση, το υπουργείο Ανά-
πτυξης εστιάζει στη στήριξη των κα-
ταναλωτών στη Θεσσαλία, μέσα από
τις εξής ενέργειες:

1 Πολλά κλιμάκια ελεγκτών της
Διυπηρεσιακής Μονάδας

Ελέγχου της Αγοράς (ΔΙΜΕΑ) βρί-
σκονται ήδη στις πρωτεύουσες των
τεσσάρων νομών της Περιφέρειας
Θεσσαλίας για να ελέγξουν το ανώτα-

το όριο πώλησης στο εμφιαλωμένο
νερό και το πλαφόν στο περιθώριο
μεικτού κέρδους, ενώ έλεγχοι διε-
νεργούνται και στις τιμές πώλησης
των προϊόντων στις λαϊκές αγορές.

2 Η ΔΙΜΕΑ απέστειλε επιστολή
στις Διευθύνσεις Ανάπτυξης

(τομέας Εμπορίου) των τεσσάρων
Περιφερειακών Ενοτήτων της Θεσ-
σαλίας, ώστε να διενεργούν σε καθη-
μερινή βάση ελέγχους στις λαϊκές
αγορές καθώς και σε όλα τα σημεία
πώλησης εμφιαλωμένου νερού.

3 Ζητήθηκε από τα σούπερ μάρ-
κετ και τις αλυσίδες ηλεκτρι-

κών-ηλεκτρονικών ειδών και επίπλων,
ώστε να προχωρήσουν σε εκπτώσεις
προς τους καταναλωτές στη Θεσσαλία.
Ήδη, μεγάλες αλυσίδες έχουν ανακοι-
νώσει εκπτώσεις 20% για τις αγορές

απαραίτητων προϊόντων, κάτι που
ισχύει έως το προσεχές Σάββατο. 

Πυκνώνουν οι έλεγχοι
Τα παραπάνω μέτρα θεωρούνται

απαραίτητα για την αποτροπή φαινο-
μένων αισχροκέρδειας στους τέσσε-
ρις νομούς της Θεσσαλίας, ενώ ταυ-
τόχρονα θα πυκνώσουν οι έλεγχοι σε
λαϊκές αγορές, κρεαταγορές και σού-
περ μάρκετ σε ολόκληρη την επικρά-
τεια, καθώς ήδη οι ανατιμήσεις στην
αγορά είναι σημαντικές. 

Τα συναρμόδια υπουργεία Εθνικής
Οικονομίας-Οικονομικών και Ανά-
πτυξης εκτιμούν ότι οι τιμές των προ-
ϊόντων έχουν εισέλθει εκ νέου σε
ανοδικό σπιράλ και για τον λόγο αυτό
θα εντατικοποιηθούν οι έλεγχοι στην
αγορά και θα επιδιωχθούν συμφω-
νίες κυρίων με μεγάλες αλυσίδες
σούπερ μάρκετ. Ταυτόχρονα, η έλλει-
ψη προσφοράς αναμένεται να καλυ-
φθεί από αθρόες εισαγωγές που ανα-
μένονται μέσα στο προσεχές διάστη-
μα, ώστε να συγκρατηθούν οι τιμές
των εγχώριων προϊόντων.

loukas1972@gmail.com

Γράφει
ο Λουκάς 
Γεωργιάδης
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Τα τρία μέτρα για 
την αποτροπή μετάδοσης 

της «μόλυνσης» των τιμών
σε ολόκληρη την επικράτεια

Υ Π Ο Υ Ρ Γ Ε Ι Ο  Α Ν Α Π Τ Υ Ξ Η Σ

«Ανάχωμα» 
σε ακρίβεια και 
αισχροκέρδεια

Ξεπέρασε τα 2 δισ.
η «προίκα» 
των Ταμείων 
Επαγγελματικής
Ασφάλισης
Εντυπωσιακή ανοδική πορεία πα-
ρουσιάζει η «προίκα» των Ταμείων
Επαγγελματικής Ασφάλισης, κα-
θώς ξεπέρασε για πρώτη φορά το
φράγμα των 2 δισ. ευρώ. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία της Τραπέ-
ζης της Ελλάδος, η συνολική αξία
του ενεργητικού των Ταμείων στο
τέλος του β’ τριμήνου διαμορφώ-
θηκε στα 2,018 δισ. ευρώ έναντι
1,907 δισ. ευρώ στο τέλος του α’
τριμήνου. Προκύπτει, δηλαδή, μια
σημαντική αύξηση κατά 81 εκατ.
ευρώ μέσα σε ένα τρίμηνο, ενώ σε
σχέση με το β’ τρίμηνο του 2022, η
αύξηση ανέρχεται σε 254 εκατ. ευ-
ρώ (είχε διαμορφωθεί στο 1,764
δισ. ευρώ). Ιδιαίτερο ενδιαφέρον
παρουσιάζουν τα επιμέρους στοι-
χεία της «ακτινογραφίας» των οι-
κονομικών των επαγγελματικών
ταμείων. Έτσι, στο τέλος του β’ τρι-
μήνου υπήρξε μείωση των καταθέ-
σεων στα 69 εκατ. ευρώ έναντι 98
εκατ. στο τέλος του α’ τριμήνου και
295 εκατ. ευρώ στο τέλος του β’
τριμήνου του 2022. 
Από την άλλη πλευρά σημειώνεται
εντυπωσιακή αύξηση της αξίας των
τοποθετήσεων σε χρεωστικούς τίτ-
λους κατά 977 εκατ. ευρώ στο τέ-
λος Ιουνίου 2023, έναντι 942 εκατ.
ευρώ στο τέλος Μαρτίου και 655
εκατ. ευρώ στο τέλος του β’ τριμή-
νου της περσινής χρονιάς. Παράλ-
ληλα, τα επαγγελματικά ταμεία αύ-
ξησαν τις τοποθετήσεις σε μερίδια
επενδυτικών οργανισμών κατά 607
εκατ. ευρώ έναντι 569 εκατ. ευρώ
στο τέλος του α’ τριμήνου. Επίσης,
αυξήθηκε η αξία των τοποθετήσε-
ων των ταμείων σε μετοχές κατά
315 εκατ. ευρώ έναντι 277 εκατ.
ευρώ στο τέλος του α’ τριμήνου του
έτους. Έτσι, το συμπέρασμα που
προκύπτει είναι ότι τα επαγγελμα-
τικά ταμεία μειώνουν σταθερά τις
καταθέσεις τους και αυξάνουν τις
τοποθετήσεις τους σε ομολογια-
κούς τίτλους, έντοκα γραμμάτια,
μερίδια αμοιβαίων κεφαλαίων και
μετοχών. 
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

H
επιφυλακτικότητα έχει επι-
στρέψει στο ελληνικό χρημα-
τιστήριο, με τους ενεργούς

παίκτες να προχωρούν σε κινήσεις
κατοχύρωσης κερδών. Να σημει-
ωθεί ότι ο Γενικός Δείκτης μέχρι και
την Τρίτη κατέγραφε οκτώ πτωτικές -
στις τελευταίες δέκα- συνεδριάσεις,
με τις απώλειες να ανέρχονται σε
5,42%. Είναι ξεκάθαρο πως απαι-
τούνται θετικοί καταλύτες για να
βελτιωθεί το κλίμα και να επιστρέ-
ψουν οι αγοραστές. Τεχνικά ο Γενι-
κός Δείκτης εξακολουθεί να εκπέμ-
πει σήμα πώλησης το οποίο αναιρεί-
ται με επιστροφή και κλείσιμο υψη-
λότερα των 1.326 μονάδων. Οι επό-
μενες στηρίξεις τίθενται στις 1.227 -
1.220, 1.180 - 1.165 και 1.154 μονάδες
(εκθετικός ΚΜΟ 200 ημερών). Οι αν-

τιστάσεις στις 1.350, 1.366, 1.379 και
1.400 μονάδες. Σήμα πώλησης και
για τον δείκτη υψηλής κεφαλαιοποί-
ησης, που ακυρώνεται με επιστροφή
υψηλότερα των 3.219 μονάδων. Οι

επόμενες στηρίξεις ορίζονται στις
2.960, 2.923, 2.911, 2.843 - 2.840 και
2.799 μονάδες (εκθετικός ΚΜΟ 200
ημερών). Οι επόμενες αντιστάσεις
στις 3.350 και 3.441 μονάδες.

Σύμπραξη Eurobank - Microsoft
Νέα εποχή εγκαινιάζει η Eurobank μέ-

σω της συνεργασίας της με τη Microsoft
στο πρόγραμμα Euroπιστροφή, προσφέ-
ροντας στους πελάτες της τη δυνατότητα
να αξιοποιήσουν στο έπακρο τις αγορές με
χρεωστικές και πιστωτικές κάρτες με τη
βοήθεια της τεχνητής νοημοσύνης. Πέρα
από την επιστροφή χρημάτων κάθε φορά
που πραγματοποιείται μια συναλλαγή, οι
τεχνολογίες τεχνητής νοημοσύνης έρχον-
ται να δημιουργήσουν μια νέα εμπειρία
σχεδιασμένη γύρω από τις συνήθειες του
κάθε πελάτη. Πλέον υπάρχει η δυνατότητα
ενημέρωσης σε πραγματικό χρόνο ως
προς τα χρήματα που θα μπορούσε να κερ-
δίσει κάθε πελάτης εντοπίζοντας «χαμέ-
νες» ευκαιρίες επιβράβευσης. Η συγκε-
κριμένη εφαρμογή, που υλοποιείται για
πρώτη φορά στο τραπεζικό σύστημα, λει-
τουργεί ως προσωπικός σύμβουλος με
βάση τις αγοραστικές συνήθειες των πε-
λατών και ειδοποιεί αντίστοιχα για καλύτε-
ρες προσφορές και ευκαιρίες.

Στρατηγική συνεργασία 
IST College και Ella Resorts

Σε σύναψη συνεργασίας με έμφαση
σε εκπαιδευτικά προγράμματα Διοίκη-
σης Τουριστικών Επαγγελμάτων, με
στόχο την κάλυψη της συνεχώς αυξα-
νόμενης ζήτησης με άρτια καταρτισμέ-
νους επαγγελματίες και στελέχη στον
κλάδο του τουρισμού, προχωρούν το IST
College και τα Ella Resorts. Οι δύο
πλευρές προχωρούν στην εν λόγω συ-
νεργασία αναγνωρίζοντας τη σημαντι-
κότητα του τουριστικού κλάδου για την
ελληνική οικονομία αλλά και τις σημαν-
τικές επαγγελματικές προοπτικές, με
στόχο την αύξηση των καταρτισμένων
επαγγελματιών του κλάδου. Το IST Col-
lege είναι ένα πολυδύναμο και πολυε-
πίπεδο εκπαιδευτικό ίδρυμα, αναγνω-
ρισμένο από το ελληνικό υπουργείο
Παιδείας, με άδειες λειτουργίας για Κο-
λέγιο και Κέντρο Διά Βίου Μάθησης από
το 1989, ενώ τα Ella Resorts αποτελούν
μια ανερχόμενη στην ευρύτερη περιοχή
της Μεσογείου ξενοδοχειακή αλυσίδα
Lifestyle Beach Resorts.

ΧΑ: Στον αστερισμό της επιφυλακτικότητας

Το πρότυπο αυτό κτηριακό συγκρότημα, στο οποίο
θα στεγαστούν τέσσερα σωματεία ΑμεΑ («Αμυμώ-
νη», «Ερμής», «Νίκη - Victor Artant», «Σύλλογος
Ατόμων με Σκλήρυνση κατά Πλάκας»), αποτέλεσε
κεντρική προτεραιότητα της Lamda Development, η
οποία δεσμεύτηκε και ανέλαβε την ευθύνη το πρώτο
κτήριο που θα κατασκευαστεί στο Ελληνικό να γίνει
το νέο σπίτι ευάλωτων συμπολιτών μας.

Τα τέσσερα σωματεία, που στεγάζονταν εντός Ελ-
ληνικού σε πρόχειρες και ανεπαρκείς για τις ανάγ-
κες τους εγκαταστά-
σεις μόλις 2.500 τμ, με-
τακομίζουν εντός του
Σεπτεμβρίου του 2023 -
με τα έξοδα μεταφοράς
τους να αναλαμβάνει
και πάλι εξολοκλήρου
η Lamda Develop-
ment- σε ένα κτηριακό
συγκρότημα που απο-
τελεί πρότυπο για εγ-
καταστάσεις Κοινωνι-
κής Φροντίδας σε ολόκληρη την Ευρώπη.

Με συνολική δόμηση 11.500 τμ σε οικόπεδο 7.400
τμ που έχει ήδη αποδοθεί στον νέο του ιδιοκτήτη, τον
Δήμο Ελληνικού - Αργυρούπολης, το νέο Κέντρο
Φροντίδας Ατόμων με Αναπηρία διαθέτει μοναδικό
περιβάλλοντα χώρο και η δημιουργία του έχει ως
στόχο την αναβάθμιση της καθημερινότητας και έναν
νέο τρόπο ζωής, πιο εύκολο, περισσότερο λειτουργι-
κό και εξωστρεφή τόσο για παιδιά όσο και για ενήλι-
κες που χρειάζονται αλλά και δικαιούνται τη βέλτι-
στη φροντίδα.

Η Lamda Development ευχαριστεί θερμά τον δή-

μαρχο Ελληνικού - Αρ-
γυρούπολης Γιάννη
Κωνσταντάτο για την
αμέριστη στήριξη του
δήμου και των υπηρε-
σιών του στην υλοποί-
ηση αυτού του οραματι-
κού έργου με προορι-
σμό τη φιλοξενία των 4
σωματείων, καθώς και
τα 4 σωματεία για την

άριστη συνεργασία όλα αυτά τα χρόνια.
Ο CEO της Lamda Development Οδυσσέας Αθανα-

σίου δήλωσε: «Το 2022 σε ειδική εκδήλωση παρου-
σιάσαμε τα σχέδια του κτηρίου όπου θα στεγαστούν
τα τέσσερα Σωματεία ΑμεΑ και δεσμευτήκαμε ότι
εντός του 2023 θα παραδώσουμε ένα κτήριο έτσι
ακριβώς όπως το ονειρεύονταν εκείνοι. Τηρήσαμε τη
δέσμευσή μας και είμαστε ιδιαίτερα συγκινημένοι,
επειδή το πρώτο κτήριο του Ελληνικού συνδέεται με
τις ανθρώπινες αξίες και τον πολιτισμό της καθημε-
ρινότητας».

Ελληνικό: Ολοκληρώθηκε το πρώτο κτήριο της μεγάλης επένδυσης



ΠΕΜΠΤΗ 14 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL BUSINESS37

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

ΕΥΔΑΠ: Τα εννέα μέλη 
του ΔΣ εξέλεξε το Δημόσιο

Τα εννέα μέλη του Διοικητικού Συμβου-
λίου της ΕΥΔΑΠ ΑΕ εξέλεξε το ελληνικό
Δημόσιο ως μέτοχος της πλειοψηφίας, στο
πλαίσιο της 41ης Τακτικής Γενικής Συνέ-
λευσης των μετόχων. Ειδικότερα, το ελλη-
νικό Δημόσιο ως μέτοχος της πλειοψηφίας
πρότεινε και εξέλεξε τα κάτωθι εννέα μέλη
του Διοικητικού Συμβουλίου της ΕΥΔΑΠ
ΑΕ με τετραετή θητεία, λήγουσα την
6η.9.2027, παρατεινόμενη αυτοδικαίως
μέχρι την Τακτική Γενική Συνέλευση των
Μετόχων που θα συνέλθει μετά τη λήξη της
θητείας τους: Σαχίνη Χαράλαμπο του Γε-
ωργίου, Γιαννικουρή Αντώνιο του Εμμα-
νουήλ, Καϋμενάκη Ελένη-Μαρία του Φω-
τίου, Σφήκα Ευθύμιο του Ιωσήφ, Μαρτσέκη
Αναστασία του Μιχαήλ, Μαυρομάτη Μαρί-
να του Κωνσταντίνου, Λάμπρου Μαρίκα του
Ευαγγέλου, Στεργίου Γεώργιο του Ευαγγέ-
λου, Καραπλή Χρήστο του Γρηγορίου.

Τα Public επεκτείνονται 
με 13 νέα mega καταστήματα

Τα Public
εξελίσσονται
μετά την πλή-
ρη απορρό-
φηση της Me-
diaMarkt και
π α ρ ο υ σ ι ά -
ζουν ένα
«φρέσκο» re-
tail concept, τα mega καταστήματα «Public
+ home». Τα νέα καταστήματα και το pu-
blic.gr ενσωματώνουν την τεχνογνωσία και
τις καθημερινές προσφορές της Media-
Markt και αποτελούν τον πιο ολοκληρωμέ-
νο συνδυασμό καταστήματος για όλη την οι-
κογένεια. Η αναβάθμιση των 13 νέων κατα-
στημάτων συμπληρώνει την omniretail εμ-
πειρία που προσφέρει το brand Public
στους καταναλωτές, καθώς οι πελάτες
έχουν τη δυνατότητα επιλογής ημέρας για
το ραντεβού για τις περιοχές της Αττικής και
της Θεσσαλονίκης, μέσω της υπηρεσίας
«Flex Delivery». 

Με νέες εκπαιδεύσεις
και συνεργασίες πραγματο-
ποιείται ο 10ος κύκλος του
προγράμματος εταιρικής
υπευθυνότητας Project Fu-
ture της Τράπεζας Πειραι-
ώς, το οποίο υλοποιείται σε
συνεργασία με το ReGene-
ration. Το πρόγραμμα παρέ-
χει σε νέες και νέους πτυχι-
ούχους τις δεξιότητες που θα τους βοηθήσουν να βρουν μια θέ-
ση στην αγορά εργασίας. Με αφορμή την έναρξη του νέου κύ-
κλου, ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος
Μεγάλου δήλωσε: «H Τράπεζα Πειραιώς έχει ως στρατηγική δέ-
σμευση τη στήριξη της κοινωνίας με στόχο να συμβάλει στην
πρόοδο και την ευημερία της χώρας. Θεωρούμε χρέος μας να
επιστρέφουμε μέρος της αξίας που δημιουργούμε στο κοινωνι-
κό σύνολο, υλοποιώντας δράσεις που υπηρετούν το στόχο για
μια βιώσιμη και συμπεριληπτική κοινωνία. Στο πλαίσιο αυτό,
μέσω του Project Future, στηρίζουμε τις προσπάθειες των νέων
να εισέλθουν με αξιώσεις στην αγορά εργασίας και επενδύουμε
στην ποιοτική εκπαίδευση ως βασικό παράγοντα για τη βιώσιμη
ανάπτυξη. Περισσότεροι από 5.000 νέοι και νέες εκπαιδεύτηκαν
μέχρι σήμερα στους εννέα κύκλους του προγράμματος, το οποίο
ενισχύουμε και ανανεώνουμε προκειμένου να ανταποκρίνεται
στις απαιτήσεις της σύγχρονης οικονομίας».

Ξεκίνησε ο 10ος κύκλος 
του Project Future

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Προμέρισμα 0,055 ευρώ μοιράζει ο ΑΔΜΗΕ
Η Ανώνυμη Εταιρεία ΑΔΜΗΕ Συμμετοχών ανακοινώνει ότι

το Διοικητικό Συμβούλιο της Εταιρείας με την απόφασή του
95/04.08.2023 αποφάσισε τη διανομή προμερίσματος χρήσης
2023 ύψους 13.500.000 ευρώ ή 0,0582438822 ευρώ ανά μετοχή
προ της παρακράτησης φόρου και εξαιρουμένων των 216.000
ιδίων μετοχών που κατέχει η εταιρεία. Το καθαρό καταβαλλό-
μενο ποσό προμερίσματος ανέρχεται σε 0,0553316881 ευρώ
ανά μετοχή. Από την Τετάρτη 4 Οκτωβρίου οι μετοχές της εται-
ρείας θα διαπραγματεύονται στο ΧΑ χωρίς το δικαίωμα προμε-
ρίσματος. Δικαιούχοι του προμερίσματος είναι οι εγγεγραμμέ-
νοι στο μετοχολόγιο της Εταιρείας την Πέμπτη 5 Οκτωβρίου.

ΔΕΠΑ Εμπορίας: Κέρδισε 
τον διαγωνισμό της
Energocom για προμήθεια
αερίου στη Μολδαβία

Η
ΔΕΠΑ Εμπορίας ΑΕ αναδείχτηκε νι-
κήτρια της νέας δημοπρασίας της
Energocom για την προμήθεια φυσι-

κού αερίου στη Μολδαβία, υποβάλλοντας την
πιο ανταγωνιστική προσφορά μεταξύ των λοι-
πών συμμετεχόντων. Στις 5 Σεπτεμβρίου 2023
η Saenergocom διεξήγαγε με επιτυχία νέο
διαγωνισμό προμήθειας φυσικού αερίου, ο
οποίος προβλέπεται να αυξήσει σημαντικά
την ασφάλεια εφοδιασμού της Δημοκρατίας
της Μολδαβίας κατά τη διάρκεια του ερχόμε-
νου χειμώνα. Η δημοπρασία αφορούσε την
προμήθεια όγκου φυσικού αερίου άνω των
100mcm/1TWh με σκοπό την αποθήκευσή
του, καλύπτοντας σημαντικό μέρος του εφο-

διασμού της αγοράς φυσικού αερίου της Μολ-
δαβίας κατά τη χειμερινή περίοδο. Το κόστος
τής εν λόγω προμήθειας θα καλυφθεί από την
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Ανασυγκρότησης και
Ανάπτυξης (EBRD), με την οποία η κυβέρνηση
της Μολδαβίας υπέγραψε σχετική δανειακή
σύμβαση. Ο διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΠΑ
Εμπορίας Κωνσταντίνος Ξιφαράς δήλωσε:« Η
θετική έκβαση του πρόσφατου διαγωνισμού
ενισχύει ακόμη περισσότερο την ήδη ισχυρή
εταιρική σχέση των δύο εταιρειών και επιβε-
βαιώνει την πρόθεση της ΔΕΠΑ Εμπορίας να
παραμείνει ο πρώτος στρατηγικός προμηθευ-
τής της Μολδαβίας από την Ευρώπη, συμβάλ-
λοντας στην ασφάλεια εφοδιασμού και τη δια-
φοροποίηση των πηγών προμήθειας της αγο-
ράς φυσικού αερίου της Μολδαβίας». Ο διευ-
θύνων σύμβουλος της Energocom Βίκτορ
Μπινζάρι δήλωσε: «Συνεχίζουμε να ενι-
σχύουμε τη σχέση με τη ΔΕΠΑ Εμπορίας ΑΕ,
μια σχέση που βοηθά τη Δημοκρατία της Μολ-
δαβίας να βελτιώσει την ενεργειακή της
ασφάλεια και να διαφοροποιήσει τις πηγές
εφοδιασμού της με ενεργειακούς πόρους».
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Κριστιάνο Ρονάλντο είχε δηλώσει σε τηλεοπτική
εκπομπή για την υγεία: «Είσαι ό,τι τρως». Και μετά
έφτιαξε τη δική του συνταγή μακροημέρευσης στο

ποδόσφαιρο. Είναι 38 ετών και ακόμη παίζει σε τοπ επίπε-
δο. Η συνταγή ονομάζεται «Method CR7» και την προτεί-
νουν τόσο αυτός όσο και η σύζυγός του Χεορχίνα Ροντρίγ-
κεζ. Για αυτό και διατηρούνται σε άριστη κατάσταση.

Το ζευγάρι, όπως είναι γνωστό, γνωρί-
στηκε το 2016, όταν το μοντέλο και in-
fluencer εργαζόταν ως πωλήτρια σε κατά-
στημα ρούχων Gucci στη Μαδρίτη. Ο Πορ-
τογάλος σταρ έπαιζε τότε στη Ρεάλ Μα-
δρίτης και είχε κερδίσει πέντε φορές τη
Χρυσή Μπάλα.

Όπως είναι ευκόλως εννοούμενο, η
συγκεκριμένη μέθοδος περιλαμβάνει μό-

νο υγιεινά και ποικίλα γεύματα, κυρίως με λαχανικά και
κρέας με λίγα λίπη και φυτικές ίνες. Επιπλέον, πίνουν
πολύ νερό και ολοκληρώνουν μια πολύ σκληρή ρουτίνα
προπόνησης. Όπως αναφέρει το περιοδικό «Women’s

Health», το οποίο μίλησε με τη Χεορχίνα, το μενού απο-
τελείται από την κατανάλωση έξι γευμάτων κάθε μέρα σε
ίδιες ώρες κάθε μέρα.

Κάθε πρωί Κριστιάνο και Χεορχίνα θα έχουν στο τρα-
πέζι τους από μια γαλλική ομελέτα με καφέ, γάλα και χυ-
μό πορτοκαλιού. Μετά ο Κριστιάνο θα πάει στην προπό-
νηση και όταν γυρίσει θα φάει μια μπανάνα. Και το από-
γευμα θα... τσιμπήσει μια κουταλιά από μια κονσέρβα με
κυδώνια και λεμόνι.

Τόσο το μεσημέρι όσο και το βράδυ τρώει διαφορετικά
υγιεινά γεύματα, τα οποία περιλαμβάνουν περισσότερο
λαχανικά παρά κρέας, φυτικές ίνες και υγιή λίπη. Το ψάρι
δεν λείπει ποτέ από την καθημερινότητά του - και φυσικά

τα φρούτα. Όλα με μέτρο, φυσικά και υπολογισμένα έως
και το τελευταίο γραμμάριο. Η ζυγαριά όπου ζυγίζει το
φαγητό του κοστίζει 1.400 ευρώ. Πίνει επίσης πολύ νερό.

Αυτή η αυστηρή τήρηση του προγράμματος στη δια-
τροφή επιτρέπει στον Κριστιάνο να κάνει και δύο γα-
στρονομικές αλητείες τον μήνα. Ένα ολόκληρο χάμ-
πουργκερ! Το οποίο συνοδεύει από ένα γλυκό τίγκα στη
θερμίδα. Τόσο αυτός όσο και η Χεορχίνα πεθύμησαν το
λουκάνικο σκαλόνα, που γίνεται από χοιρινό κρέας, αλλά
στη Σαουδική Αραβία είναι απαγορευμένο.

Ο Κριστιάνο δεν τρώει ποτέ, χρόνια τώρα, το μενού που
ετοιμάζουν οι σεφ για τους παίκτες. Ούτε στη Μάντσε-
στερ Γιουνάιτεντ το έκανε, ούτε στη Ρεάλ Μαδρίτης, ούτε
στη Γιουβέντους. «Αυτό που τρως είναι γεμάτο θερμί-
δες», είχε πει στον συμπαίκτη του στη Γιουβέντους Τζόρ-
τζιο Κιελίνι. Και αυτός του απάντησε: «Θα ζήσω δύο χρό-
νια λιγότερο από σένα. Ε και;».

Εννοείται ότι ο Κριστιάνο δεν επιτρέπει στα παιδιά του
να τρώνε γαριδάκια, να πίνουν αναψυκτικά και όλα τα
συναφή.

Ο Πορτογάλος σούπερ σταρ λανσάρει 
τη δίαιτα «Method CR7» για μακροζωία

στο ποδόσφαιρο

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Κριστιάνο Ρονάλντο: «Είσαι ό,τι τρως»



Τ
ην προσωρινή διακοπή του
αγώνα Ρουμανία - Κόσοβο (2-
0) διέταξε ο Γάλλος διαιτητής

Ντελαζό μετά τις διαμαρτυρίες των
Κοσοβάρων για ένα πανό που ήταν
κρεμασμένο στο Αρένα Νατσιονάλα
του Βουκουρεστίου. «Το Κόσοβο εί-
ναι Σερβία», έγραφε το πανό. Η κα-
τάσταση στην περιοχή είναι τεταμένη
εδώ και χρόνια. Ο Ντελαζό απαίτησε
να κατέβει το πανό, χωρίς επιτυχία.
Οι Ρουμάνοι συνέχισαν να φωνά-
ζουν συνθήματα κατά των Κοσοβά-
ρων και υπέρ των Σέρβων. Ένα άλλο
πανό έγραφε «Η Βεσσαραβία είναι
Ρουμανία». Η Βεσσαραβία είναι ένα
κομμάτι γης που πλέον ανήκει στη
Μολδαβία, αλλά παλαιότερα ανήκε
στη Ρουμανία.

Ο διαιτητής έστειλε τις δυο ομά-
δες στα αποδυτήρια στο 18’  του
αγώνα και μετά το μισάωρο, το παι-
χνίδι ξανάρχισε. Οι παραινέσεις του
προέδρου της ομοσπονδίας της
Ρουμανίας Ραζβάν Μπουρλεάνου

έφεραν αποτέλεσμα. Στο τέλος του
ματς, όμως, ο Κοσοβάρος Μεργκίμ
Βοϊβόντα πυροδότησε και πάλι την
κατάσταση, όταν σχημάτισε με τα
χέρια του τον μεγάλο αετό της Αλ-
βανίας.

«Το Κόσοβο είναι Σερβία» και διακοπή Ο αστρολόγος 
φτιάχνει την 11άδα

Σημεία των καιρών και στο ποδόσφαιρο. Μέχρι
τώρα ξέραμε ότι οι πρόεδροι δίνουν «χαρτάκι»
στον προπονητή για την ενδεκάδα. Τώρα, δίνουν
και οι… αστρολόγοι! Ο διεθνής Κροάτης αμυντι-
κός Ιγκόρ Στίματς, σημαίνον πρόσωπο της εθνι-
κής Κροατίας στο Μουντιάλ 1998 στη Γαλλία, που
εργάζεται στην εθνική Ινδίας, καταρτίζει την εν-
δεκάδα αφού πρώτα συμβουλευτεί τον αστρολό-
γο του στο Νέο Δελχί. 

Η ΑΕΚ χάνει τον Μουκουντί

Με τον Μουκουντί της ΑΕΚ να αγωνίζεται σε
όλο το παιχνίδι, το Καμερούν νίκησε εύκολα 3-0
το Μπουρούντι και έκλεισε θέση για την τελική
φάση του Κόπα Άφρικα, το οποίο θα διεξαχθεί
στην Ακτή Ελεφαντοστού από τις 13/1 μέχρι τις
11/2 του 2024. Που σημαίνει ότι η Ένωση θα στε-
ρηθεί τις υπηρεσίες του διεθνούς κεντρικού
αμυντικού της για έναν μήνα. 

Πείσμωσαν οι Αμερικανοί
και ο Μπούκερ στην εθνική

Η αποτυχία της Αμερικής στο Μουντομπάσκετ
(έφυγε δίχως μετάλλιο) είχε και τα καλά της. Οι
αστέρες του ΝΒΑ το φέρουν βαρέως και δήλω-
σαν παρόντες για τους Ολυμπιακούς Αγώνες στο
Παρίσι του χρόνου το καλοκαίρι. Ο Ντέιβιντ
Μπούκερ, σούπερ σταρ των Σανς, δήλωσε και
αυτός «παρών». Υπενθυμίζουμε πως μέχρι τώρα
οι Λεμπρόν Τζέιμς, Στεφ Κάρι και Κέβιν Ντου-
ράντ έχουν ήδη εκφράσει το ενδιαφέρον τους για
να συμμετάσχουν στους Ολυμπιακούς Αγώνες.

Ο κακός Τάισον στη Μύκονο
Στη Μύκονο περνά τις διακοπές του το άλλοτε

φοβερό και τρομερό και απίστευτα «κακό παιδί»
του μποξ, Μάικ Τάισον. Κόσμος πάει κι έρχεται
γύρω του, όλοι κάτι έχουν να του πουν και να τους
απαντήσει, αλλά ένα πράγμα δεν μπορεί. Τις σέλ-
φι φωτογραφίες. Όταν ένας θαμώνας του μπαρ
προσπάθησε να το κάνει, ο Τάισον τον κοίταξε τό-
σο άγρια που ο τύπος… εξαϋλώθηκε.

Βολιβία - Αργεντινή 0-3 και χωρίς Μέσι
Σε υψόμετρο 3.000 μέτρων, στην πρωτεύουσα Λα Παζ, όπου οι διεθνείς πή-
γαν με φιάλες οξυγόνου, η παγκόσμια πρωταθλήτρια Αργεντινή νίκησε 3-0
τη Βολιβία για τα προκριματικά του Μουντιάλ 2026. Δυο γκολ «σέρβιρε» ο
αειθαλής Ντι Μαρία στους Φερνάντες και Ταλιαφίκο. Ο Γκονζάλες το τρίτο
γκολ. Ο Λιονέλ Μέσι δεν ήταν στην αποστολή, αλλά δεν τέθηκε θέμα να
σταματήσει από την εθνική ομάδα.

Χριστιανός βαφτίστηκε στα 46 του χρόνια ο παλαίμαχος Βραζιλιάνος άσος Ρονάλντο, το
«φαινόμενο», παγκόσμιος πρωταθλητής με τη Βραζιλία το 2002. Το δημοσιοποίησε ως εξής:
«Σήμερα είναι μια πολύ ξεχωριστή μέρα. Έχω βαπτιστεί! Η χριστιανική πίστη ήταν πάντα
θεμελιώδες κομμάτι της ζωής μου από την παιδική μου ηλικία, αν και δεν είχα βαπτιστεί ακόμα.
Ανανεώνω τη δέσμευσή μου να ακολουθήσω τον δρόμο της καλής, ελεύθερης και αυθόρμητης
βούλησης, πιστεύοντας στην αγάπη του Ιησού, στην αγάπη της φιλανθρωπίας».
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Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Ο Ρονάλντο βαφτίστηκε
χριστιανός
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Δάρδα

Ο χολιγουντιανός σταρ Τομ Χανκς και η σύζυγός του Ρίτα Ουίλσον έκαναν
εμφάνιση-έκπληξη στο Ηρώδειο! Το διάσημο ζευγάρι τίμησε με την πα-
ρουσία του τη φιλανθρωπική συναυλία του συγκροτήματος Μέλισσες που
δόθηκε το βράδυ της Τρίτης, μονοπωλώντας τα φλας των φωτογράφων.

Το δημοφιλές γκρουπ τραγούδησε για καλό σκοπό, καθώς τα έσοδα δια-
τέθηκαν για την οικονομική ενίσχυση της ένωσης «Μαζί για το Παιδί» και
στους συνανθρώπους μας που πλήγηκαν από τις πρόσφατες πυρκαγιές και
πλημμύρες. Ο frontman των Μελισσών είναι γνωστό πως διατηρεί μια υπέ-
ροχη φιλία με τον κινηματογραφικό «Ναυαγό» και την ελληνικής καταγω-
γής πρωταγωνίστρια, η οποία δεν έπαψε να του χαμογελά κατά τη διάρκεια
της συναυλίας.

Η Ρίτα Ουίλσον και ο Χρήστος Μάστορας ένωσαν το καλοκαίρι τις φωνές
τους στο κομμάτι «We are all together» που έντυσε μουσικά το σίκουελ της
ταινίας της Νία Βαρντάλος «My Big Fat Greek Wedding 3» και έγινε γρήγο-
ρα το απόλυτο music trend. Είχε προηγηθεί το ντουέτο τους «Let it be» το
2019 που είχε κυκλοφορήσει από την Panik Records.

Τομ Χανκς-Ρίτα Ουίλσον
στο Ηρώδειο

Γενέθλια στο Ηρώδειο 
με τους φίλους του
Γενέθλια στο Ηρώδειο 
με τους φίλους του

Τ
ριάντα πέντε χρόνια καριέρας στην εγχώρια
και την παγκόσμια μουσική σκηνή συμπληρώ-
νει φέτος ο αξεπέραστος τενόρος Μάριος

Φραγκούλης. Ο μεγάλος διεθνής Έλληνας σταρ με
την υπέροχη φωνή, το «πλατινένιο» ρεπερτόριο και
τις συνεργασίες κορυφής θα γιορτάσει το σημαντικό
γεγονός στο Ηρώδειο την Τρίτη 10 Οκτωβρίου, με μια
μοναδική συναυλία γεμάτη αστέρια!

Η Μαρινέλλα, η Άλκηστις Πρωτοψάλτη, ο Γιώργος
Περρής, η Ντέμπορα Μάγιερς, η Ντούλτσε Πόντες, ο
Τάκης Ζαχαράτος και ο Μάρβιν Ροσέ θα εμφανι-
σθούν στο μαγικό concert, τιμώντας τον σπουδαίο
καλλιτέχνη μα και καλό τους φίλο. Την 30μελή ορχή-
στρα που θα πλαισιώνει τη διάσημη παρέα στο Αρ-
χαίο Ωδείο του Ηρώδου του Αττικού θα διευθύνει ο
Στάθης Σούλης, ενώ μέρος των εσόδων θα διατεθεί
για τους σκοπούς του «Όλοι Μαζί Μπορούμε».

Από τη Σκάλα του Μιλάνου 
στην Επίδαυρο και στον κόσμο όλο 

Με το ανυπέρβλητο ταλέντο, το τεράστιο μουσικό

εύρος και το υψηλό καλλιτεχνικό του ανάστημα, ο
καταξιωμένος ερμηνευτής έχει συμπράξει στην πο-
λύχρονη πορεία του με μερικές από τις πιο σημαντι-
κές ορχήστρες στον πλανήτη συγκλονίζοντας το κοι-
νό στη Σκάλα του Μιλάνου, στο Royal Albert Hall, στο
Jazz at Lincoln Center, στο Boston Pops, στο Θέατρο
Τέχνης, στην Επίδαυρο και σε δεκάδες άλλες αίθου-
σες από την Αμερική έως την Ασία.

Δίνοντας πάντα «ψυχή» στα κομμάτια που ερμη-
νεύει, ο Μάριος Φραγκούλης δεν σταματά να μας εκ-
πλήσσει με τις ικανότητες, τον επαγγελματισμό και το
πάθος του.

Το όνομά του είναι συνυφασμένο με το ήθος, την
ευγένεια, την πειθαρχία, τη σκληρή δουλειά, τις αξιό-

λογες σπουδές και κυρίως την αστείρευτη αγάπη για
την τέχνη, χαρακτηριστικά που τον έχουν καταστήσει
έναν από τους εμβληματικότερους πρεσβευτές του
ελληνικού πολιτισμού.

Ο διεθνής τενόρος και ηθοποιός μετρά πλήθος
θρυλικών συνεργασιών και διόλου ευκαταφρόνητες
διακρίσεις και κατέκτησε επάξια την κορυφή, όπως
και τις καρδιές των αμέτρητων θαυμαστών του ανά
τον κόσμο.

Βρέθηκε επί σκηνής με τους Σάρα Μπράιτμαν,
Μονσερά Καμπαγέ, Πλάσιντο Ντομίνγκο, Χοσέ Κα-
ρέρας, Άντζελα Γκεοργκίου, Μπάρμπα Κουκ, Μέρι-
λιν Χορν, Τζάστιν Χέιγουαρντ, Λούτσιο Ντάλα, Λάρα
Φαμπιάν, Αλεσάντρο Σάφινα, Βιτόριο Γκρίγκολο, Βα-
νέσα Ουίλιαμς, Κλάους Μάινε, Γιώργο Νταλάρα, Άλ-
κηστι Πρωτοψάλτη, Μαρίνο, Έλλη Πασπαλά, Γιώργο
Περρή και Μαρινέλλα, ενώ έλαμψε ως πρωταγωνι-
στής στα «West Side Story», «Les Miserables», «Ph-
antom of the Opera», «The King and I», «Happy
End», «Όρνιθες», «Grease», «Βάκχες», «Αχιλληίς»,
«Προμηθέας Δεσμώτης» και «Norma».

Ο διεθνής Έλληνας σταρ με την υπέροχη
φωνή θα τα γιορτάσει 

στις 10 Οκτωβρίου με μια μοναδική
συναυλία γεμάτη αστέρια

Μάριος
Φραγκούλης
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Σέρος Μύρτας, Νάντια Ταϊμούσση Foxy Lee, Σπύρος Καίσαρης, Eva Presley Λένια Ραζή, Τάμτα Μαστοράκη Παντελής Καφές, Δημήτρης Καφές

Σιμόνη Ραζή, Λένια Ραζή Βρισηίδα Ανδριώτου, Νικολέτα Σερέτη
Διογένης Μαριόλας, Χάρης Σιανίδης,

Βασίλης ΓκόγκοςΥβόννη Μπόσνιακ
Μαρίνα Τσικούκου, Μαρία Σολωμού,

Δημήτρης Γουλιάμης

Φαντασμαγορική
πρεμιέρα για 
τον Αντώνη Ρέμο

S
old out η λαμπερή πρεμιέρα του Αντώνη Ρέμου στο

«Deus Music Experience» της Θεσσαλονίκης! Έπειτα

από πέντε ολόκληρα χρόνια, ο κορυφαίος Έλληνας ερ-

μηνευτής επέστρεψε στην αγαπημένη του πόλη, για να αλλάξει

τις νύχτες διασκέδασης με το πιο πρωτοποριακό σε ήχο και φως

concept και ένα πλούσιο πρόγραμμα με τις μεγαλύτερες επιτυ-

χίες της καριέρας του. Μαζί με τον ταλαντούχο Mente Fuerte χά-

ρισαν μοναδικές στιγμές στον κόσμο που δεν έπαψε στιγμή να

τραγουδά και να χορεύει μέχρι τις πρώτες πρωινές ώρες. Mente Fuerte, Αντώνης Ρέμος Tζορτζ Τσούνης, Βασίλης Γκόγκος



Τοπική αναισθησία
και αυθημερόν εξιτήριο 

Τοπική αναισθησία
και αυθημερόν εξιτήριο 

Α
κούγεται και είναι όντως πρωτοποριακό
να εκτελείται μια επέμβαση βουβωνο-
κήλης με τοπική αναισθησία και να δίνε-

ται εξιτήριο αυθημερόν! Και ενώ είναι όντως μια
πρωτοποριακή μέθοδος, για τον ειδικό που γνω-
ρίζει πολύ καλά τι κάνει, είναι ταυτόχρονα μια
απλή μέθοδος, με μοναδικά πλεονεκτήματα
έναντι των άλλων τεχνικών που εφαρμόζονταν
μέχρι σήμερα. Μια μέθοδος διεθνώς διαδεδομέ-
νη, απόλυτα ασφαλής, αποτελεσματική και κα-
λύτερα ανεκτή από τους ασθενείς, όπως τονίζει
και ο διευθυντής γενικός χειρουργός Ιωάννης
Καλαϊτζής. «Ως μέθοδος παρουσιάζει πολλά
πλεονεκτήματα για τους ασθενείς. Αρχικά, για να
αποκαταστήσουμε τη βουβωνοκήλη, αποφεύ-
γουμε τη γενική, την επισκληρίδιο και τη ραχιαία
αναισθησία και χρησιμοποιούμε την τεχνική της

τοπικής αναισθησίας με μέθη. 
Κατά συνέπεια, ο ασθενής μπορεί να κινητοποι-

ηθεί πολύ γρήγορα, σε μόλις τριάντα λεπτά μετά το
πέρας της επέμβασης, αποφεύγοντας τις επιπλοκές
που μπορεί να συνδέονται με την κατάκλιση, όπως η
εν τω βάθει φλεβοθρόμβωση ή η πνευμονική ατε-
λεκτασία, ενώ του δίνεται εξιτήριο την ίδια μέρα.

Επιπλέον, κερδίζει συνεχώς έδαφος παγκο-
σμίως, καθώς μειώνεται η παραμονή του ασθενή
στο νοσοκομειακό περιβάλλον στις έξι με οκτώ
ώρες, χαρακτηριστικό που επιδιώκουμε μετά την
έλευση της πανδημίας. Κατά την παραμονή τους, οι
ασθενείς νοσηλεύονται στη μονάδα βραχείας νοση-
λείας και δεν έρχονται σε επαφή με νοσηλευτικές
πτέρυγες και με χρόνιους ασθενείς, με σκοπό να
μειώσουμε τον κίνδυνο ενδονοσοκομειακών λοι-
μώξεων και να επιταχύνουμε τη μετεγχειρητική

ανάρρωση. Αλλά και ένα ακόμη πλεονέκτημα της
συγκεκριμένης μεθόδου είναι το σημαντικά χαμη-
λότερο κόστος της, έναντι των υπολοίπων», επιση-
μαίνει ο ιατρός και μας περιγράφει τα βήματα που
θα ακολουθηθούν από την προετοιμασία μέχρι και
το πέρας της επέμβασης. 

Πριν την έναρξη της επέμβασης, σχεδιάζονται οι
«οδηγοί σημείων» και η τομή, η οποία είναι συνή-
θως 3 εκατοστά. Εφαρμόζεται το αναισθητικό, σε ει-
δικό ανατομικό σημείο της περιοχής της κήλης, πε-
ρίπου 5 λεπτά πριν την έναρξη της επέμβασης. Ξεκι-
νά η επέμβαση, ώστε να τοποθετηθεί πλέγμα, πα-
ρουσία αναισθησιολόγου, η οποία διαρκεί 30-50 λε-
πτά. Ο ασθενής, ανάλογα με την επιθυμία του, μπο-
ρεί να κοιμάται ελαφρά ή να παραμένει ξύπνιος και
να επικοινωνεί με τον χειρουργό. Με το πέρας της
επέμβασης, ο ασθενής πηγαίνει άμεσα στην ανάνη-
ψη και κινητοποιείται μετά από 15 λεπτά. Στις 3-5
ώρες μετά την επέμβαση και αφού εξετασθεί από τη
χειρουργική ομάδα, ο ασθενής λαμβάνει εξιτήριο. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Ο ασθενής μπορεί να κινητοποιηθεί
πολύ γρήγορα, σε μόλις 30 λεπτά
μετά το πέρας του χειρουργείου,
αποφεύγοντας τις επιπλοκές 
που μπορεί να συνδέονται 
με την κατάκλιση

Σε ποιους μπορεί να εφαρμοστεί 
αυτή η πρωτοποριακή μέθοδος

«Η μέθοδος αυτή μπορεί να εφαρμοστεί σε όλους τους ασθενείς και σε όλες τις ηλικίες, από 16
έως 100 ετών. Παρουσιάζει μεγάλο όφελος και σε ομάδες υψηλού κινδύνου που πάσχουν από σο-
βαρά καρδιολογικά ή αναπνευστικά προβλήματα, νευρολογικές παθήσεις ή κινητικές διαταραχές.
Αυτή η εξέλιξη μας γεμίζει αισιοδοξία, καθώς τα οφέλη που προκύπτουν για τους ασθενείς είναι
πολλαπλά. Μέσα από την απόλυτα πρωτοποριακή και εξειδικευμένη μέθοδο της επέμβασης βου-
βωνοκήλης με τοπική αναισθησία, η ανάρρωση είναι πολύ γρήγορη και τα αποτελέσματα τόσο άμε-
σα που κάνουν τη διαφορά στη ζωή των ασθενών, δίνοντας οριστική λύση στο πρόβλημά τους», καα-
λήγει ο κ. Καλαϊτζής.

Ιωάννης Καλαϊτζής, διευθυντής 
γενικός χειρουργός

ΕΠΕΜΒΑΣΗ ΒΟΥΒΩΝΟΚΗΛΗΣ 



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είστε έτοιμοι για μια νέα εργασιακή επα-
νεκκίνηση, που η πορεία της θα είναι αρκε-
τά καλή. Θα βάλετε προτεραιότητα σε κατα-
στάσεις που δεν έχουν άλλο περιθώριο κα-
θυστέρησης, ενώ γενικότερα η καθημερι-
νότητά σας μπαίνει σε ένα νέο πρόγραμμα.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η σταδιακή επαναφορά του Ερμή σε ορθή
πορεία είναι πολύ θετική για εσάς, για τη
συναισθηματική σας ζωή, τα παιδιά σας,
τη δημιουργικότητά σας, την ενασχόλησή
σας με σπορ και χόμπι.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η επαναφορά του Ερμή σε ορθή πορεία θα
ενεργοποιήσει οικογενειακές υποθέσεις
που έχουν καθυστερήσει στην ολοκλήρω-
σή τους. Η αυριανή Νέα Σελήνη στο ζώδιο
της Παρθένου είναι ένδειξη νέων συνθη-
κών, σε σπίτι και ακίνητη περιουσία.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η ανάγκη σας για επικοινωνία, σπουδές,
ταξίδια, συμφωνίες θα είναι περισσότερο
έντονη από ποτέ. Σταδιακά όλα θα κυλή-
σουν πιο αρμονικά από πριν, ενώ οι σχέ-
σεις με πρόσωπα από το περιβάλλον σας
θα επαναπροσδιοριστούν.

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι μεγάλο το χρονικό διάστημα που νιώ-
θετε ανασφάλεια με τα οικονομικά σας, αλ-
λά και με την επικοινωνία σας. Τώρα κάτι
θα αλλάξει προς το καλύτερο, αλλά πρέπει
να κατανοήσετε τα λάθη σας και να έχετε τη
διάθεση να τα διορθώσετε.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι καιρός να προχωρήσετε σε νέες κα-
ταστάσεις, να φροντίσετε ό,τι είχε μείνει σε
αναμονή και να ανοίξετε την πνευματική
σας υπόσταση. Ο Ερμής σταδιακά επανέρ-
χεται σε ορθή πορεία, ενώ αύριο θα σας
δοθεί ένα υπέροχο δώρο από το σύμπαν,
μια πολλά υποσχόμενη Νέα Σελήνη στο
ζώδιό σας.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Ο Ερμής σε ανάδρομη πορεία στον δωδέ-
κατο τομέα σάς αποπροσανατόλισε αρκε-
τά και σας έφερε αντιμέτωπους με λάθος
σκέψεις. Τώρα θα υπάρξει σταδιακά μια
επαναφορά γεγονότων και συζητήσεων,
που θα βάλουν τα πράγματα σε νέες βά-
σεις.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Οι στόχοι σας, οι συνεργασίες, το φιλικό
σας περιβάλλον αποκτούν πιο συγκεκρι-
μένη πορεία και υλοποιούνται το επόμενο
διάστημα τα σχέδιά σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Όλα γύρω από την καριέρα σας θα κυλούν
αυτό το διάστημα και τα καλά νέα είναι ότι
θα υπάρξουν νέα ξεκινήματα, που μάλλον
δεν τα είχατε προγραμματίσει.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι μια πολύ καλή θέση του Ερμή στην
Παρθένο για εσάς, αλλά το καλύτερο είναι
ότι ξεκινά την ορθή του πορεία και έχει να
σας προσφέρει ένα πολύ ευνοϊκό διάστη-
μα με ταξίδια και εκπαίδευση.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Τα οικονομικά θέματα σταδιακά θα έχουν
μια καλυτέρευση, ενώ ήρθε ο καιρός να
δείτε τις υποχρεώσεις σας να ολοκληρώ-
νονται. Μπορεί επίσης να μπείτε σε δια-
πραγματεύσεις κάποιων αγοραπωλη-
σιών, ενώ θα έχετε πολλές ευκαιρίες να
κερδίσετε χρήματα.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Οι προσωπικές σας σχέσεις αποκτούν έν-
τονη κινητικότητα και θα εξαντλούν θετι-
κά τον χρόνο σας. Ίσως επίσης υπάρξουν
το επόμενο διάστημα κάποιες συζητήσεις
ή εξειδικευμένες λύσεις για ό,τι σας απα-
σχολεί, από έναν ειδικό που θα σας προ-
σφέρει την καλύτερη επαγγελματική
βοήθεια.
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Η σταδιακή επαναφορά του ανάδρομου
Ερμή σε ορθή πορεία θα βοηθήσει 
τα ζώδια της Γης, Ταύρους, 
Παρθένους και Αιγόκερους, να λύσουν 

τις εκκρεμότητες που έχουν παρουσιαστεί από 
τις 22 Αυγούστου. Η μέρα έχει επίσης μια θετική
επιρροή από την αυριανή Νέα Σελήνη, που 
θα πραγματοποιηθεί στο ζώδιο της Παρθένου.
• Για εσάς που σήμερα έχετε γενέθλια, είναι
καιρός να προχωρήσετε τα σχέδιά σας, ιδίως 
από τον Απρίλιο του 2024, οπότε θα έχετε επίσης
την προστασία ισχυρών προσώπων.




